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editör

Yeniden
Doğuş

eğerli Okurlarımız,

Doğanın uyanışının müjdelendiği, sıcaklığın ve aydınlığın beraberinde geldiği, yenilenme enerjisini yaşadığımız 
bu ayda, kendi içimizde ve çevremizde bir dönüşüm başlatmak için cesur olmanın tam zamanı!

Bu ayın önemli bir günü ise; cesaretlerinin bir sonucu olarak bugün gururla ayakta durmamıza, başımız yukarıda 
yürümemize ve güçlü yarınlara olanak sağlayan kadınları andığımız, onlara teşekkür ettiğimiz 8 Mart Dünya 

Emekçi Kadınlar Günü... Cesur kadınların mücadelesini ve kazanımlarını kutladığımız bu günde biz de alanlarında yüksek 
başarılar elde etmiş başarılı kadınları sayfalarımıza taşıdık. Demet Sabancı Çetindoğan, Gülden Yılmaz, Dilek Hanif, Gonca 
Karakaş, Zehra Öney, Gözde Diker, Elif Aslı Yıldız Tunaoğlu ve Emel Uslu Atik deneyimlerinden bahsetti...

Ülkelerarasındaki kültürel etkileşimi artırmak amacıyla büyükelçilerle bir araya gelmeye devam ediyoruz... Ankara’daki 
büyükelçiliğin açılmasının ardından iki ülke arasındaki diplomatik ilişkilerin güçlendiğini, ticaretin arttığını ve gelecekte de 
daha fazla iş birliği olanaklarının ortaya çıkacağını ifade eden El Salvador’un Türkiye Büyükelçisi Héctor Jaime ile, El Salvador ve 
Türk toplumları, kültürleri ve coğrafi  güzellikleri hakkında konuştuk...

Mustafa Kemal Atatürk’ün hayatıyla ilgili olarak; Cumhuriyet’in 100. yılında vizyona giren fi lmler arasında “Zübeyde, Analar 
ve Oğullar” da yer alıyordu. İzleyenlere duygu yüklü anlar yaşatan fi lmin başrol oyuncusu Aslıhan Güner ise bu ayki kapak 
konuğumuz oldu. Kendisi ile Shangri-La Bosphorus’un şahane ambiyansında muhteşem bir çekim ve söyleşi yaptık. Güzel 
oyuncu, hakkında merak edilenleri paylaştı...

Yakın zamanda ekranlara veda eden “Adım Farah” dizisinin güçlü karakteri Bade’yi canlandıran Burcu Türünz, kendinden de 
bahsederek oyunculuk hakkında konuştu...
 
“Kuruluş Osman” dizisi ile ekranlarda gördüğümüz, tiyatroya âşık, başarılı oyuncu Çağrı Şensoy; kariyerini ve oyunculuğa bakış 
açısını anlattı...

MAG PR Solutions olarak; Ankara ve İstanbul’da etkinlikler gerçekleştirdik. Piccadilly Estates ve Berkeley Group öncülüğünde 
Londra’daki yaşam ve yatırım fırsatları konuşuldu... Studylon semineri ile, öğrencilerin yurt dışındaki prestijli okullara kabul 
alabilmeleri için izlenmesi gereken yollar hakkında detaylı bilgiler velilere aktarıldı...

Dengeli bir yaşam, ruhumuzu uyum ve şe� atle sarmalar.... Bu konuda, Uzman Psikolog Esra Ezmeci kadınların dişil enerjisini 
yükselterek dengeyi yakalamalarını sağlayacak ipuçları verdi...

Sanat, moda, partiler, kutlamalar, lansmanlar, dekorasyon trendleri ve sağlık ipuçlarıyla dolu bir sayı ile sizleri baş başa 
bırakıyorum. 

Sevgi ve hoşgörü ayı olarak bilinen Ramazan’ın ülkemize ve dünyamıza huzur ve barış getirmesini diliyorum...
                                                                                                                                                                                                                                            
                                                                                                                                                                                                                                                                   
            Sevgiler





Eski dergi, katalog ve gazetelerin geri dönüş-
türülmesi çevreye yapılabilecek en kolay kat-
kıdır. Ağaç kesimlerini azaltmak üzere MAG 
Medya, okuyucularını kendi yakın çevrelerin-
de de geri dönüşümü teşvik etmeye çağırıyor.

YENİDEN KULLANIN GERİ DÖNÜŞTÜRÜN!

MAG’a abone olmak çok kolay...
Telefon ile
0.312 428 04 44

İnternet ile
abone.magdergi.com.tr

MAG Medya Ltd. Şti. Adına
İmtiyaz Sahibi ve Yazı İşleri Müdürü

CA N  ÇAV U Ş O Ğ LU  c a n @ m a g m e d y a . c o m . t r

Genel Yayın Yönetmeni
B E R İ L ÇAV U Ş O Ğ LU  b e r i l @ m a g m e d y a . c o m . t r

Tasarım
ÖZ G E  A KTA Ş  o z g e @ m a g m e d y a . c o m . t r

A S L I  T İ B E Y a s l i @ m a g m e d y a . c o m . t r

Kreatif Direktör
S E DA ÇAV U Ş O Ğ LU  s e d a @ m a g m e d y a . c o m . t r

Genel Koordinatör
F E R AY Ş A H İ N G ÖZ  f e r a y @ m a g m e d y a . c o m . t r

Reklam Müdürü
M E LT E M  E R CA N  m e l t e m @ m a g m e d y a . c o m . t r

Yazı İşleri
G ÖZ D E  Y I L M A Z  g o z d e @ m a g m e d y a . c o m . t r

Haber ve Foto Muhabiri
S E FA AY D O Ğ D U  s e f a @ m a g m e d y a . c o m . t r

Halkla İlişkiler
D İ L A R A AY D O Ğ D U  d a y d o g d u @ m a g m e d y a . c o m . t r

Reklam
İ L AY DA I L I K KA N  i l a y d a @ m a g m e d y a . c o m . t r

Sosyal Medya
B A H A B A Ş KA L b a h a @ m a g m e d y a . c o m . t r

Mali İşler Koordinatörü
TA R I K D E Ğ E R  t a r i k @ m a g m e d y a . c o m . t r

Katkıda Bulunanlar 
B A R I Ş  KÜ P Ç Ü

AY Ş E  D E N İ Z  KA R A B E Y

Türü
B Ö LG E S E L S Ü R E L İ  YAY I N

 
MAG isim ve yayın hakkı

MAG Medya Ltd. Şti.’ne aittir.
Dergide yayınlanan yazı ve fotoğrafl arın

tüm hakkı MAG’a aittir.
İzin alınmadan kullanılamaz.

Yayınlanan ilanların sorumluluğu
ilan sahiplerine aittir.

İdare Merkezi
Kaptanpaşa Sokak

No: 33-B G.O.P. ANKARA
Tel: +90312 428 0 444

Baskı 
Arkadaş Basım San. Ltd. Şti.

Macun Mah. 204 Cad. Shira İş Merkezi 
141 - A Blok No:3 Ankara Türkiye

Tel: +90 312 341 63 10

Basım Tarihi
29.02.2024

www.magdergi.com.tr
facebook.com/magonline

twitter.com/magdergi
instagram.com/magdergi
bilgi@magmedya.com.tr
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Seda Çavușoğlu
seda@magmedya.com.tr
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BOTTEGA VENETA
Ayakkabı $1.450

STUDIO AMELIA
Ayakkabı $400
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DAVID KOMA
Elbise $2.700

Şeffaf
Tüller üzerine işlenen detaylarıyla 

bambaşka bir hava yaratan 
transparan parçalar, zarafetin 

hafi fl iğini vurguluyor. 

style

LUXO DIAMOND
Yüzük

JACQUEMUS
Çanta $1.110
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MACH&MACH
Ayakkabı $955

Fiyonk
Ayakkabılardan aksesuarlara, 

korselerden elbise ve ceketlere 
birçok formda yükselen fi yonk 
süslemeler şık ve sofi stike bir 

görünüm veriyor. 

style

LUXO DIAMOND
Yüzük
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JUDITH-LEIBER
Küpe $295

JIMMY CHOO
Çanta $1.395

VALENTINO GARAVANI
Elbise $16.000

BERNADETTE
Elbise £1.055
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LOEWE
Ayakkabı £555

RALPH LAUREN
Gömlek £990
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Fenerbahçe’nin Kurtuluş Savaşı’na olan 
etkilerini hikâye edinen “Zaferin Rengi” 
fi lminin İstanbul’daki galası yapıldı. 

Ali Koç Ev 
Sahipliğinde 
Görkemli Gala

Fenerbahçe Spor Kulübü Başkanı Ali Koç ile yapımcı ve 
yönetmen Abdullah Oğuz’un ev sahipliğinde Atatürk Kültür 
Merkezi’nde gerçekleşen galaya fi lmin oyuncularının yanı sıra 
iş, sanat, spor ve medya dünyasıyla cemiyet hayatından pek 
çok isim katıldı. İki binden fazla konuğun ağırlandığı görkemli 
gala için AKM Opera katına fi lmin dekor ve kostümlerinden 
oluşan özel bir sergi alanı oluşturuldu. Cumhuriyet tarihinin 
en büyük spor başarılarından biri olarak kabul edilen General 
Harington Kupası karşılaşmasının Fenerbahçe tarafından 
kazanılan kupası da ilk kez Fenerbahçe Müzesi’nin dışında 
galada sergilendi. 

davet

AHU TUĞBAY, SADBERK LEYLA-KERİM RAHMİ KOÇ, ÇİĞDEM SİMAVİ, ALİ-NEVBAHAR KOÇ, AFET KARACAN

SİMLA-HÜSAMETTİN BEYAZIT

46





davet

Ali Koç ve 
Abdullah Oğuz 
ev sahipliğindeki 
gala gösterimine 
birbirinden ünlü 
isimler katıldı.

DOĞUKAN GÜNGÖR CİHAN AYGER, MERVE DİZDAR YİĞİT ÖZȘENER CENK ÖZTANIK

ASLAN ESER-ALİ RAİF DİNÇKÖK, ESRA TÜMEN, RAFİ DİNÇKÖK HAFSANUR SANCAKTUTAN
48





davet

SİNAN-MELDA KOSİFİRFAN CAN-GÖZDE KAHVECİ

İBRAHİM KUTLUAY EVİN ȘAȘMAZ ENGİN HEPİLERİ HARİKA-BURAK KIZILHAN

EDA ERDEM

50



KARTAŞ OTOMOTİV ANKARA Tel: (0312) 583 85 85 



davet

Millî mücadele 
dönemindeki 
Fenerbahçe 
futbol takımının 
forma, krampon 
ve toplarının 
yanı sıra General 
Harington Kupası 
da galada 
sergilendi.

HAKAN AKKAYA

SAADETTİN-LAL SARAN ZEYNEP DEMİREL

ÖZGE ÖZAÇAR

RONİT GÜLCAN

SEDEF İYİBAR SELHAN ALOĞLU NİLÜFER DİNÇKÖK ÇİFTÇİ, DALİA GARİH

52





Gayrimenkul danışmanlık hizmeti 
sunan Piccadilly Estates, Londra’da 
yatırım yapmak isteyen konuklarını 
İstanbul’da ağırladı.

Londra 
Yatırımcıları 
İstanbul’da

İngiltere emlak piyasasının köklü kuruluşlarından 
Piccadilly Estates ile prestijli konut fi rması Berkeley 
Group; Shangri-La Bosphorus’ta gerçekleşen özel ve 
şık bir davette yatırımcılarıyla bir araya geldi. MAG PR 
Solutions tarafından gerçekleştirilen organizasyonda, 
Londra ve çevresindeki yatırım ve yaşam amaçlı 
gayrimenkul projeleri hakkında bilgi verildi. İngiltere’de 
konut almanın bu dönemde büyük bir fırsat olduğunu 
ve Türklerin de burada konut almasının doğru 
olduğunu dile getiren Piccadilly Estates Genel Müdürü 
Dr. Sinan Düztaş, merak edilen soruları da cevapladı. 

davet

ROB WILLIS, MİMİ MİR, MAHMOUD MAHMOUD, YASSEEN JEBERA

DİDEM ÖZKES, SİNAN DÜZTAȘ
54



MAG PR Solutions 
tarafından 
gerçekleștirilen 
organizasyona 
Londra’da yatırım 
yapmak isteyen iș 
insanları ve cemiyet 
hayatının önde gelen 
isimleri katıldı. 

BERİL ÇAVUȘOĞLUTUBA PEKSAYAR

YASEMİN SERTKAYA

NİHAN-KAAN ÇETİNKAYA

ARZU KUNTMURAT ÇETİNKAYA POYRAZ SUNGARİREM ERDİNÇ



davet

TUBA GÜLER ÖZNUR ÖNCEL EBRU SANVER, NESLİHAN KOZANOĞLU MERVE SAKMAN 

Londra’da 
yatırım 
fırsatlarının 
konușulduğu 
seminer, 
oldukça șık bir 
organizasyonla 
gerçeklești.

CAN ÇAVUȘOĞLU

KORAY HELVACIOĞLU

MELTEM GÜNERİCAN HELVACIOĞLU, BURCU ȘENDİR





Shangri-La 
Bosphorus’taki 
özel etkinlik, 
davetlilerin 
yoğun ilgisiyle 
karșılaștı.

davet

ARCA AKALIN, ÖZKAN BEȘTAȘ NAZ DEMİRKILIÇ GÜNEȘ ÇAĞLARCAN, FEYZAN YILMAZ

CEREN AKIN VOLKAN AKINEYȘAN OKÇUOĞLUNUR ÇAPAN, ESRA ÇOBAN
58





Tılsım mücevher markası Bee 
Goddess, Beymen’in ellinci yılına özel 
hazırladığı “Kibele High Jewellery” 
koleksiyonunu özel bir davetle tanıttı.

50. Yıla Özel 
Koleksiyon

Beymen Group CEO’su Elif Çapçı ve Bee Goddess 
kurucusu ve kreatif direktörü Ece Şirin ev 
sahipliğindeki davet, Zorlu Center’da açılan yeni nesil 
şehir restoranı Sakhalin’de düzenlendi. İş ve sanat 
dünyasını buluşturan davette konuklar, koleksiyonu 
yakından keşfetme fırsatı yakaladı. 

davet

GONCA KARAKAȘ, YELİZ KARA

ELİF ÇAPÇI, ECE ȘİRİN

EMEL AYAYDIN

AYTEN DANIȘMAN

60



ÖZNÜR CENGİZ, RİZAN EYLÜL ASLAN

ARZU VATANSEVER KAYA CANAN HAȘHAȘ,ESRA ÇAĞLAR ARZU SABANCI

İPEK KÖSEMERYEM GÖĞCÜ

İș, sanat ve 
cemiyet dünyası, 
Kibele High 
Jewellery 
koleksiyonunun 
tanıtım 
etkinliğinde bir 
araya geldi.



davet

Beymen’in ellinci 
yașına özel 
verilen davette 
konuklar Bee 
Goddess’in yeni 
koleksiyonunu 
yakından 
inceledi.

FATMA DOĞAN NEȘE GÖNÜL SEBLA REFİG DEVİDAS

ESMA DEREBOY İLKEM TOPÇUOĞLU İLKNUR CENGİZ

GÜLHAN KARABAȘOĞLU

SENNUR DİNÇKÖK
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davet

Beymen’in ellinci 
yașına özel 
verilen davette 
konuklar Bee 
Goddess’in yeni 
koleksiyonunu 
yakından 
inceledi.

FATMA DOĞAN NEȘE GÖNÜL SEBLA REFİG DEVİDAS

ESMA DEREBOY İLKEM TOPÇUOĞLU İLKNUR CENGİZ

GÜLHAN KARABAȘOĞLU

SENNUR DİNÇKÖK
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“Zübeyde, Analar ve Oğullar” fi lmiyle, izleyenlere duygu yüklü anlar yaşatan 
başarılı oyuncu Aslıhan Güner, şimdilerde yeni projesi olan “Yalan” dizisiyle 

ekranlara dönmeye hazırlanıyor. Sanata olan sevgisi, ilgisi ve tutkusunu 
MAG Okurlarıyla paylaşan güzel oyuncu; Kadınlar Günü mesajından aşka, 
zorluklarla başa çıkma yolundan çocukluk dönemlerine kadar hakkında 

merak edilen konulara yanıt veriyor...

Aslıhan Güner
Zarif, Samimi, Büyüleyici

KOORDİNASYON: MELTEM ERCAN      RÖPORTAJ: GÖZDE YILMAZ 
FOTOĞRAF: EMREY ÖZCAN      MODA DİREKTÖRÜ: OSCARMORRIS 

MODA EDİTÖRÜ:BÜŞRA ÇEVİK      SAÇ: BATUHAN GELİŞLİ      MAKYAJ: ASLI BİLGE     
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özel



KÜRK: NOELLA ATELIER
TAKIM: NOCTURNE/NUVO

KÜPE-KOLYE: LIMONETTE
ÇORAP: PENTİ



özel

TULUM: JENDUE
KÜPE: LIMONETTE
KOLYE: SWAROVSKI/L'APPART
CEKET: NOELLA ATELIER
AYAKKABI: ILVI/L'APPART



er aldığınız yapımlarda sizi en etkileyen proje 
hangisiydi?
Elbette her projem benim için çok kıymetli, 
çünkü emeğimi, bedenimi, ruhumu ortaya 
koyduğum ve arkamda kalıcı olarak kendimden 

bir parça bıraktığım, bana birçok öğreti kazandıran projeler, 
karakterler hepsi... 

Son olarak yer aldığım sinema fi lmim; ülkemizin kurucusu, 
önderimiz Mustafa Kemal Atatürk’ün biricik annesi Zübeyde 
Hanımefendi’nin hayatını anlattığımız “Zübeyde” fi lminde 
Zübeyde Hanım’ın hem yirmili hem altmışlı yaşlarını 
canlandırmak her oyuncuya kısmet olmayacak bir şanstı. 
Aynı bedende birbirinden farklı yaşları oynayabilmek bir 
oyuncu olarak muhteşem bir deneyimdi benim için. Ayrıca 
Zübeyde Hanım’ı oynama gururuna da nail olduğum için 
çok ama çok mutluyum; kariyerimin en anlamlı rolüydü. 

Nasıl bir karakter teklifi  sizi hemen kendisine çekerdi?
Ben genel olarak bana teklif edilen projelerde senaryoyu 
okurken o an karar veriyorum. Uzun uzun düşünüp kabul 
etmek istemiyorum; mesela düşünüyorsam o ruh, o heyecan 
eksik demektir benim için. Kalbimi hızlı attırıyor, midemde 
kelebekler uçuyorsa ya da senaryoyu okurken o an gözlerimi 
kapattığımda satırlar arasında kendimi görebiliyorsam, 
karakterin aşkını, acısını, mutluluğunu anında 
hissedebiliyorsam, gözyaşlarım şimdiden yanaklarıma 
iniyor ya da kocaman gülümsüyorsam; tamam diyorum bu 
iş benim!

Kadın, varoluşuyla gücün 
kendisidir bana göre.

Y “Zübeyde, Analar ve Oğullar” fi lmini izlediğinizde ne 
hissettiniz? “Keşke şöyle yapsaymışım.” dediğiniz anlar 
oldu mu?
Çok büyük bir gurur hissediyorum arkamda bıraktığım 
işle ilgili. Proje öncesi kısa bir hazırlık zamanım oldu fakat 
bulabildiğim tüm kitapları, belgeleri ve röportajları okudum. 
Görselleri inceledim. Senaryoyu irdeledim ve senaryo 
grubundan bilgi aldım. Tüm bu materyallerden sonra 
öğrendiğim her şeyi ruhuma işledim. Kendime, bedenime 
ve ruhuma güvendim, kalbimi dinledim. Sete çıktığımda 
artık Aslıhan değildim. Benim için her set günü gerçekten 
büyülüydü. Kendimden somut bir şekilde uzaklaşıp başka 
bir ruha bürünen “Zübeyde” oldum ve aynada sadece onu 
gördüm. İki ay çalıştığım süre boyunca da bu hep böyle oldu. 
Set arkasında, özellikle Zübeyde’nin yaşlılık dönemlerinde, 
karavandan çıktığım andan itibaren karakterime 
büründüğüm için yürümemde zorluk yaşıyordum; bu 
yüzden merdivenlerden inip çıkarken ya da sete girerken 
gerçekten sette çalışan arkadaşlarımız koluma girerek bana 
yardım etme ihtiyacı hissediyordu. Bazı sahnelerde duygu 
yoğunluklarımız öyle büyüktü ki “Kestik!” denilmesine 
rağmen tüm oyuncular, kamera arkası ve yardımcı 
oyuncular gözyaşlarımızı durduramıyorduk. Kısacası tüm 
kalbimle “iyi ki” dediğim bir karakter çıkardım ortaya. Bu 
yüzden keşkelere yerim olmadı... 
 
Sizi çoğunlukla güçlü kadın rollerinde izledik. Peki, sizin 
için güçlü kadının tanımı nedir?
Güçlü kadın zaten kadının kendisidir, yalın varlık halidir. 



özel

GÖMLEK: PCFG
ETEK: NOELLA ATELIER
KÜPE-KOLYE: LIMONETTE
ELDİVEN: ZEYNEP TOSUN/L'APPART
ÇORAP: PENTİ
AYAKKABI: ZARA



özel

GÖMLEK: PCFG
ETEK: NOELLA ATELIER
KÜPE-KOLYE: LIMONETTE
ELDİVEN: ZEYNEP TOSUN/L'APPART
ÇORAP: PENTİ
AYAKKABI: ZARA

Kolay pes 
etmem, 

elimden 
gelen 

her şeyi 
yaparım.
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özel

Ruhuma en iyi gelen 
terapilerden biri müzik...

Müzikle de ilgileniyorsunuz. Hatta geçtiğimiz yıllarda 
çello eğitimi almıştınız. Neden çello? Dinlemekten ve 
söylemekten hoşlandığınız bir müzik türü var mı? 
Müziği çok ama çok seviyorum. Ruhuma en iyi gelen 
terapilerden biri müzik. Müziğe olan bu sevgimi “neden bir 
enstrüman öğrenerek taçlandırmıyorum” düşüncesiyle çello 
dersleri almaya başladım bir süre. Güzel bir yol kat ettim 
diyebilirim; bir şarkıyı da çalabilme heyecanını yaşadım 
hatta! İş programımın tekrar yoğunlaşması sebebiyle 
şimdilik ara verdim. İlk hedefi m bu eğitimimi tamamlamak 
olacak. Sonrasında; şarkı söylemeyi çok seviyorum. Özellikle 
projelerimde oyunculuk ile birleştiğinde benim için keyfi  
bambaşka oluyor.

Genel olarak gerçekten her türlü müziğe şans veririm, çünkü 
her müzik türünün bambaşka renkleri olduğunu düşünürüm. 
Farklı duygulara kapı açar bende. Son dönemde de en çok 
dinlediğim müzikleri telefonuma bakınca fark ettim; en fazla 
klasik müzik eserlerini dinlemişim. Piyano, çello ve keman 
sesi her zaman bana çok iyi geliyor.
 
Daha çok ne zamanlar şarkı söylemek içinizden geliyor? 
Yanımda kimse yokken arabada, yemek yaparken mutfakta 
ve Mert’le birlikte evde ha� a sonları...

Sanatın başka hangi dallarıyla ilgilisiniz?
Sanat dendiğinde bile içimde çiçekler açıyor. Ah iyi ki var 
sanat, iyi ki... Varlıklarımızın, insan olma deneyimimizin 
taçlanması olarak gördüm sanatı her daim, insan ruhuna bir 
hediye her bir dalı.

Kadın, varoluşuyla gücün kendisidir bana göre. Geçmişten 
günümüze uzanan, kadını küçültmeye ve bastırmaya 
çalışan eril deyimler ve sıfatlar sonucu karşıt belirleyici 
sıfatlar geliştirmek zorunda kaldık. Oysa kadın zaten güçlü, 
mücadeleci, dayanıklı, üretken, yaratıcı, güzelleştirici ve her 
şeyi başarabilen bir varlık. Hep de böyleydi aslında, hiçbir 
sıfata ihtiyacı yoktu, yaradılışı böyleydi. Canlandırdığım 
kadınlara baktığımda hepsi birbirinden güçlü bu yüzden. 
Okuyan, araştıran, bilen, öğrenen, büyüten, geliştiren, 
çoğaltan, mücadele eden, vazgeçmeyen kadınlar olarak hep 
güçlüydük, hep de öyle olacağız!

Çok yakında yayımlanacak olan yeni projeniz için 
öncelikle tebrik ediyoruz. Karakterinizi sizden dinleyebilir 
miyiz?
Çok teşekkür ediyorum. Yine yeniden ruhumda kelebekler 
uçuşturan bir karakterle yeni bir yola adım attım. Heyecanım 
çok! Dizimizin ismi “Yalan”. Kocaman bir yalanın ortasında 
çiçek gibi açan bir kadın, Melike’nin hikâyesini izleyeceğiz 
bu kez. Yirmi yıl boyunca hapiste kızı için ayakta kalan ve 
çıktığında kocaman bir yalanın ortasına düşen bir kadının, 
bir annenin mücadelesini izleyeceğiz. Melike’nin tek dayanağı 
kızı ve ona olan sevgisi. Kendisine yapılan haksızlıklara karşı 
tutumu ve mücadelesi çok güçlü, hiçbir zaman vazgeçmeyen 
bir kadın Melike. Bu dünyada başına ne gelirse gelsin karanlık 
tara� a değil, aydınlık tara� a olmayı seçen bir kadın. Ben 
senaryoyu ilk okuduğumda da çok ama çok etkilenmiştim; her 
yeni bölümde heyecan ve merak duygusu içinde kalmıştım. 
Umuyorum ki seyircimiz de Melike ile birlikte bu aydınlık 
yolda yürümeyi seçecek izlerken. 



BLUZ: NORMAILLOT
PANTOLON: MASSIMO DUTTI

KÜPE: ARTE DIORE
AYAKKABI: SERENA UZİYEL/AYTÜL AYKE



özel

KABAN: AL REVES/L'APPART
ATLET: MANGO
ETEK: AL REVES/L'APPART
KÜPE: LIMONETTE
KOLYE: ARTE DIORE
ÇORAP: PENTİ
AYAKKABI: SERENA UZİYEL/AYTÜL AYKE



özel

KABAN: AL REVES/L'APPART
ATLET: MANGO
ETEK: AL REVES/L'APPART
KÜPE: LIMONETTE
KOLYE: ARTE DIORE
ÇORAP: PENTİ
AYAKKABI: SERENA UZİYEL/AYTÜL AYKE

Ben işitsel sanatların tutkunu, görsel sanatların hayranıyım. 
Müzik ve edebiyat olmadan bugünkü ben olamazdım 
kesinlikle. Görsel sanatlara yeteneğim maalesef olmadı hiçbir 
zaman ama her daim heykel, resim ve mimariye hayranlığım 
büyüktür, benim için ilham kaynağıdır birçok sanatçı ve 
eseri... Dramatik sanatlarda ise sinema benim için bambaşka 
tabii ki. Sinema için her gün yatağımdan yeni bir güne 
uyanma sebebim “ikigai”m diyebilirim. Tiyatro, dans, bale, 
opera; hepsi çok ama çok kıymetli.
 
Biraz da çocukluğunuza gidecek olursak, nasıldı o 
zamanlar? Yaz tatilleriniz, okul dönemleriniz nasıl 
geçerdi?
Genel olarak çalışkan bir öğrenciydim, notlarım hep iyiydi. 
İlkokulda öğretmenlerimden yana hiç şansım olmadı 
maalesef ama yine de ailem sayesinde kendime olan inancım 
hep tamdı. Ortaokul ve lisede ise harika yıllar geçirdim. Geriye 
dönüp baktığımda hep çok güzel anılar hatırlıyorum. 

Üniversitedeyken oyunculuk isteğim daha da artmıştı, bu 
yüzden ikisini bir arada götürdüm bir süre diyebilirim. 
Zorlandım fakat çalışmak da çok iyi hissettiriyordu bana 
her zaman. Kendi ayaklarım üzerinde durabilmek, çalışmak 
ve kendi paramı kazanabilmek müthiş bir motivasyon 
sağlıyordu bana her daim. Çok küçük yaşlardan itibaren 
her yaz döneminde çalıştım diyebilirim. Ailece tatillere 

gittiğimiz zamanlar da olurdu ama onun dışında ben hep 
çalışma isteği içinde olduğumu hatırlıyorum. Disiplinli, 
hayalleri olan, çalışkan bir çocuktum. Ailem her zaman beni 
destekleyip gurur duyduğunu hissettirirdi. Müzik, folklor, 
bando takımı, şiir okuma yarışmaları ve kompozisyon yazma 
yarışmalarında hep var olurdum ve birinciliklerim olurdu. 
Kısacası; heyecanlı, aktif, sanata düşkün ve dışa dönük bir 
çocuktum.
 
“Sırlar Dünyası” ile, on altı yaşında sektöre giriş 
yapmıştınız. Geçmişe gitseniz o yaştaki Aslıhan’a neler 
söylemek isterdiniz?
Umudunu hiçbir zaman kaybetme, durma ve duraksama. 
Kimseye kulak asma, sadece kalbinin sesini dinle, 
başaracaksın. Zor olacak, uzun bir yol olacak ama tertemiz 
bir yolun olacak devam et!

Zorluklar karşısında nasıl bir tutum sergiliyorsunuz? 
Karşılaştığınız zorluklarla başa çıkma yönteminiz nedir?
Karşılaştığım zorlukların derecelerine göre değişiyor aslında; 
ama genel olarak mücadeleci bir yanım var diyebilirim. 
Kolay pes etmem, elimden gelen her şeyi yaparım. Çok 
büyük zorluklarla yüz yüze geldiğim zamanda ise tamamen 
kendimi bıraktım, dibe battım, çöktüm ve kayboldum; 
sadece Tanrı’ya tutundum. O sizi her zaman tekrar ayağa 
kaldırıyor, buna inandım. Yaşadım, gördüm. 

Sanat dendiğinde bile 
içimde çiçekler açıyor. 

Ah iyi ki var sanat, iyi ki...
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Özel hayatında da, çalışma 
hayatında da disiplinleri ve 

prensipleri olan biriyim.

On yıllık bir evliliğiniz var. Uzun ve mutlu bir evlilik için 
neler gerekli sizce?
Öncelikle; en yakın arkadaşınızla evlenin! Bunu artık 
duvarlara “sticker” olarak yazıp altına imzamı atacağım! 
Eşiniz en yakın arkadaşınız olsun ki tüm ömrünüz 
güvendiğiniz, saatlerce sohbet edebildiğiniz, yolunuza 
yoldaş olan, her daim yanınızda, arkanızda, önünüzde olan, 
tüm duygularınızın ortağı, hayatınıza eş olsun... ve aşk... Aşk 
olmadan olmaz! 

Aşkı tanımlayacak olsanız ne derdiniz?
Aşk, var olma sebebimiz bu dünyada. Yaşıyor hissetme 
sebebimiz. Aşk varsa her şey var oluyor, yoksa herkes önce 
onu arıyor. Tam olma, tamamlanma hâli bence.

Setten geriye kalan zamanlarda yapmaktan keyif 
aldığınız, sizi tazeleyen aktiviteler neler?
Öncelikle hiçbir şey yapmamak... Gerçekten çok yoğun 
olduğum set zamanlarında bir süre -belki birkaç gün bile 
olabiliyor- sadece hiçbir şey yapmadan durmak istiyorum 
ve buna izin veriyorum. Sonrasında; yemek yapmak, 
mutfak beni çok mutlu eder. Yeni tarifl er uydurmayı, 
sevdiğim lezzetleri birleştirmeyi denemeyi çok severim. 
Mutfak terapidir bana her zaman. Onun dışında, evde vakit 
geçirmeye bayılıyorum. Çok mühim değilse dışarı çıkmak 
istemiyorum; dizi izlemek, bir şeyler okumak ya da ev içi 
düzenlemelerimi yapmak da bana çok iyi geliyor. 

Daha rahat olduğum dönemlerde ise en keyif aldığım ve 
gerçekten tazelendiğim aktivite, Mert ile birlikte seyahat 

etmek. Bilmediğimiz ülkelerde, sokaklarda binlerce adım 
atarak kaybolmak, lezzetler tatmak, keşfetmek çok iyi geliyor 
bize.

Kendinizle ilgili en beğendiğiniz özelliğiniz nedir?
Çok net ve dürüst olmam... En yakınlarımdan en çok 
duyduğum özelliklerimden. Yıllar geçtikçe kendimi daha 
çok sevmeme ve kendimle gurur duymama sebep olan bir 
özelliğim bu. Hayatımda hiçbir şeyi “mış” gibi yapmam, sahte 
davranmam ve hissettiğim neyse söylerim ya da ona göre 
davranırım.

Vazgeçemediğiniz prensipleriniz var mı?
Özel hayatında da, çalışma hayatında da disiplinleri ve 
prensipleri olan biriyim.

İş ve sosyal hayatınız arasındaki dengeyi nasıl 
sağlıyorsunuz?
Yirminci yılıma girdim bu yıl mesleğimde; sanıyorum artık ikisi 
de güzel bir denge içinde harmanlandı benim hayatımda. İşim 
her zaman önceliğim, ona göre sosyal hayatımı düzenliyorum 
diyebilirim ve artık bu benim yaşam tarzım oldu. Yakın çevrem 
de buna alıştı. İşimi yapmanın vermiş olduğu aşk ile her şeye 
enerjim ve gücüm yetiyor, dengeyi sağlayabiliyorum kolaylıkla.

8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü’ne dair neler 
söylemek istersiniz?
Canım şahane kadınlar! Üreten, çalışan, büyüten, 
güzelleştiren, çiçeklendiren, çoğaltan, emekçi, mücadeleci 
kadınlar. Günümüz kutlu olsun, sevgiyle kucaklıyorum sizleri. 

özel

CEKET: NOELLA ATELIER
ELBİSE: HERFETCH
AKSESUAR: ZONI
AYAKKABI: ZONI
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AYAKKABI: ZONI



Müzisyen Mert Demir, 
Tween’in 2024 İlkbahar-Yaz 
koleksiyonu “Herkese İnat”ın 
marka yüzü oldu.

Mert Demir 
İş Birliğine
Şık Lansman

Sanatçının “Gözlerime Bak” şarkısından 
ilhamla geliştirilen koleksiyon, unutulmaz 
bir etkinlikle tanıtıldı. İş, sanat, medya ve 
cemiyet hayatının ünlü isimlerinin katıldığı 
lansman eğlenceli anılarla dolu geçti. Orka 
Holding Yönetim Kurulu Başkanı Süleyman 
Orakçıoğlu’nun iş birliklerinden bahsettiği 
konuşmasının ardından konuklar, sergilenen 
koleksiyon parçalarını yakından inceledi.   

davet

ÖZGE ULUSOY ZEYNEP DEMİREL

BURAK YAMANTÜRK-ÖZGE ÖZPİRİNÇCİ

BÜȘRA ORAKÇIOĞLU, MERT DEMİR, SÜLEYMAN ORAKÇIOĞLU

Mert Demir ile 
olan iș birliği 
üzerine bir davet 
veren Tween’in 
lansmanına iș ve 
sanat hayatından 
ünlü isimler 
katıldı.

PELİN KARAHAN, BEDRİ GÜNTAY SELİN YAĞCIOĞLU SANDRA LAZOĞLU

AYBÜKE ALBERE DEREV CLARA KÖSEDAĞ SARP APAK ALA TOKEL
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Trendler, yenilikçi fikirler ve ilham veren tasarımlarla 
MAG Mimari-Dekorasyon köșesi, estetik ve ișlevselliği 

bulușturarak yașam alanlarına yeni bir soluk getiriyor. Her 
bir sayfada iç mekân tasarımının sınırları zorlayan yaratıcı 

fikirlerle dolu bir dünya sizleri bekliyor...

Mimari-Dekorasyon
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ıllar önce bu şirketi kurma aşamalarında vermiş 
olduğum isim, şimdi tam olarak görevini yerine 
getirmiş oldu. Başından beri marka olarak, hem 
Türkiye’de bir anlamı olan hem de bir gün dünya 
pazarında olursak, anlamsız bir marka ismi 

olmasın istedim, çünkü MOVE’nin açılımı aslında “mağaza, 
ofi s, villa ve ev” idi.

Y

Türkiye’nin, özellikle Ankara’nın en büyük değer ve markalarından 
MOVE Mimarlık’ın, gözünü diktiği kıtalararası kulvar, gurur verici. Markanın 
kurucusu ve yazarımız Barış Küpçü’den bu ayki yazısında, bize süreçten ve 

Manhattan’daki projesinden bahsetmesini rica ettik...

New York Manhattan Projesi 
Move Mimarlık

Bayam Grup, kişiye özel mücevher tasarlayan ve 
üreten bir şirket. Yıllardır ABD’de bu işi hakkıyla 
yapmaları ve seviyelerini sürekli yukarı çıkarmaları, 
bize ne denli özel bir çözüm ortağı ile olduğumuzu 
yeterince ifade etti. Şirketin yönetiminde bulunan 
Tom Bayam Bey ile aylarca süren görüşmelerimiz 
sonucunda doğru noktada buluştuk. 

Barıș Küpçü
baris@movemimarlik.com.tr

mimari ve dekorasyon
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Bayam Grup’un bizden talep etmiş olduğu tasarım konsepti o kadar detaylı ve 
anlamlıydı ki çok fazla fi kri içerisinde barındırıyordu. Özellikle bu şirketin, sunum 
yaptığı ve ürünlerini sunduğu yerde aynı anda üretmesi de gerekiyordu. Oldukça zor 
bir karışım olacaktı bizim için. Bayam Grup’un müşterilerinin de oldukça özel kişiler 
olduğunu düşündüğümüzde, bir üretim bandını kimseyi rahatsız etmeyecek şekilde 
oluşturmamız gerekecekti. Görsellerden gördüğünüz üzere bunu başardık.

Batının modernliğini bu kez ikinci plana aldık ama unutmadık! Mücevher dediğimizde 
muhteşem Türk geçmişinden esintiler, görkemli bir giriş sağlayacaktı. Dozunu 
ayarlamak en büyük endişemizdi. Bunu başarabilmek aslında istediğimiz iskelet formu 
bize yakalattı. 

Kullandığımız renkler ve aksesuarlar, mekân atmosferini de tasarlamamıza olanak 
sağladı ve istediğimiz etkiyi verdik: “Özelsiniz!”  

Kullandığımız renkler ve aksesuarlar, mekân 
atmosferini de tasarlamamıza olanak sağladı ve 

istediğimiz etkiyi verdik.



ncelikle Marisan Properties hakkında bilgi 
verir misiniz?
Marisan Properties olarak yolculuğumuza 2022 
baharında başladık; ancak, fi rmamızın kökeni, 
hâlihazırda Dubai’de dört yüz binden fazla 

yolcu sirkülasyonuna sahip olan ve tüm bu yolculara yer 
hizmetleri sunan Phoenix One Group’a dayanmaktadır.
Phoenix One Group ise 2017’de hizmete başlamıştır. Bu 
büyük misafi r grubunun emlak yatırımlarına olan yoğun 
ilgisine yanıt verebilmek adına, bizler Marisan Properties 
olarak projemizi 2022 yılında hayata geçirdik. Bu çatı 

altında dört kişi ile başlayan serüvenimizde, şu an altı ana 
pazar ve kırktan fazla ülkeye seksen personelimiz ile hizmet 
vermekteyiz.

Hangi hizmetleri veriyorsunuz?
Faaliyet alanımız gereği gayrimenkul alım ve satım, uzun ve 
kısa süreli kiralama işlemlerini başarıyla gerçekleştirdiğimiz 
gibi, çatısı altında bulunduğumuz şirketler grubunun da 
tarafımıza sağladığı avantajlar dolayısıyla emirlik içerisinde 
şirket açılımı, vize işlemleri, turistik faaliyetler gibi geniş bir 
portföy ile misafi rlerimize hitap edebiliyoruz.

Ö

Emirlikteki emlak yatırımlarına gelen yoğun ilgi üzerine Marisan Properties’i 
hayata geçirerek hizmet veren fi rma kurucu ortağı

Emrah Doğan, Dubai’deki arazi ve gayrimenkul piyasasını değerlendirerek, 
satın alım işlemlerindeki süreci MAG Okurlarıyla paylaşıyor. 

Marisan Properties 
Dubai’de Eviniz Olsun

EMRAH DOĞAN
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Birleşik Arap Emirlikleri’ndeki gayrimenkul piyasasını 
değerlendirir misiniz?
Birleşik Arap Emirlikleri’nde piyasayı üç ana başlık altında 
incelememiz mümkün. İlki; sermayenin ve insanın ortak 
özelliklerinden en temeli olan güvenlik talebi. Bu talep Birleşik 
Arap Emirlikleri’nde hem sakinler hem de yatırımcılar ve 
yatırımları için fazlasıyla karşılanıyor. Dünya genelinde 
bilinen ve otoriterlerce kabul gören bir “güvenli şehir” sıfatı 
Dubai ile özdeşleşmiş durumda. İkinci olarak; eşsiz güvenliğin 
yanında emirlik yönetiminin oldukça hassas olduğu temizlik 
ve imaj konusu var. Tüm emirlik, tüm sokaklar ve tüm binalar 
dünyada benzerine nadir rastlanacak derece temiz. Şehrin 
mimarisi, fütüristik tarzı ve görkemi ile dikkatleri üzerine 
çekmek konusunda rakipsiz. Üçüncü olarak ise; bu kazanımlara 
binaen tabiatıyla gelişen talep. Yalnızca geçtiğimiz sene diğer 
ülkelerden Dubai’ye yüz yirmi bin kişi taşındı. Bu yüksek rakama 
rağmen teslim edilebilen ev sayısı ise elli bin. Ekonomi biliminin 
açıkça ortaya koyduğu üzere talebin arzdan fazla olduğu bu 
gibi senaryolarda, ürünlerin fi yatı yukarı yönlü hareketlenmeye 
eğilimlidir. Dolayısıyla bu durum Dubai’nin yatırıma fazlasıyla 
değer bir lokasyon olarak öne çıkmasına sebep oluyor. Yalnızca 
arz-talep dengesi değil, dünyanın dört bir yanından yatırım 
alması, yani pazar çeşitliliği ise piyasayı stabilize ediyor. Bu pazar 
çeşitliliğini örneklemek gerekirse; Asya, Avrupa ve Amerika 
kıtalarından bahsedebiliriz. 2023 yılında Dubai’ye en çok yatırım 
yapan Asya ülkeleri Hindistan ile Çin Halk Cumhuriyeti ve 
yatırımları 16,6 milyar dolar değerinde. Avrupa’da ise Almanya 
ve İngiltere önde gelen yatırımcılardan, toplam yatırımları 9 
milyar dolar değerinde. Amerika kıtasına geldiğimizde tahmin 
edilebileceği üzere ABD yatırım yarışında 3 milyar dolar gibi bir 
hacimle ipi göğüsleyen dev konumunda.



Dünya genelinde faiz oranlarının düşmesiyle birlikte, insanlar 
daha ucuz krediye erişebilir hale gelmiştir ve kiracılıktan ev 
sahibi olmaya yönelmişlerdir. Bu durum, şu anda az bulunan, 
gayrimenkul gibi metaların fi yatını yukarı yönlü itmektedir. 
Dubai, talebi karşılamak adına her gün yeni projeler 
duyurmakta ve pazarını genişletmektedir. Kısa ve uzun 
vadede yüksek kâr oranına sahip yatırımların merkezi olmak, 
Dubai’nin öncelikli hedefi dir ve bu hedef doğrultusunda 
kararlı adımlar atmaya devam etmektedir. Dolayısıyla oldukça 
pozitif bir senaryo var önümüzde.

Birleşik Arap Emirlikleri’nde bir gayrimenkul sahibi 
olmanın ayrıcalıkları nelerdir? 
Birleşik Arap Emirlikleri ve özelinde Dubai, az önce 
bahsettiğim üzere global olarak güvenlik konusundaki 
hassasiyeti ve başarısıyla tanınmaktadır. Ayrıca, şehrin 
7/24 canlı oluşu, burada yaşayanlara eğlence sektöründen 
alışverişe, turistik tesislerden sanat ve spor etkinliklerine 
kadar geniş bir yelpazede sınırsız imkân sunması; 
ayrıcalıkların başında gelmektedir. Dubai’nin kozmopolit ve 
misafi rperver yapısıyla, farklı kültürlerden gelen herkesin bu 
şehirde keyifl i bir yaşam sürmesi mümkündür.
Tüm bunların etkisiyle yoğun ilgi gören şehirde, otel ve 
gayrimenkullere olan talep hiç azalmamaktadır. Bu talebe 
binaen yatırımlarını Dubai’de yapmak isteyen müşterilerimiz 
ise vergiden muaf dolar bazlı gelir elde etmek gibi eşsiz bir 
ayrıcalığa sahip olma imkânına erişmektedirler.

Dubai’nin hangi bölgelerinde yatırım yapmak akıllıca 
olur?
Tabii ki dünyanın tüm şehirlerinde olduğu gibi, merkezî 
lokasyonlar ilk akla gelenlerdir. Daha spesifi k olmak gerekirse, 
Downtown ve Marina bölgelerinden bahsedebiliriz; ancak, bu 
bölgeler artık potansiyellerini gerçekleştirmiş ve son 
fi yatlarına ulaşmış durumdadır. Bugünkü merkezin etrafında  
konuşlandığı Dubai Havalimanı şu anda dünyanın en yoğun 
havalimanı ve kapasitesinin üzerinde çalışmaktadır. Bu 
sebeple, yakın geleceği projekte eden “2040 Dubai kent planı” 
devreye sokulmuş durumda. Bu plana binaen bizzat Dubai 
emirinin adını taşıyan El-Maktoum Uluslararası Havalimanı 
yeni merkezin etrafına konuşlanacağı lokasyon olacaktır. 
Dolayısıyla Dubai güneye doğru genişleyecektir. Önümüzdeki 
dört ila beş yıllık periyotta yeni havalimanına yakın olan 
bölgeler, yani Palm Jebel Ali ve Dubai Expo bölgeleri fazlasıyla 
değer kazanacaktır. Bu alanlar yeni ilgi ve yatırım merkezi 
olmaya aday durumdalar diyebiliriz. Yatırımlar arasından 
kârlı olanı değil, en kârlı olanı seçmeye uğraştığımız Dubai, 
her gün gelişmekte ve büyümektedir.

Dubai’de kimler gayrimenkul satın alabilir? Satın 
alabilmek için oturma izni gerekir mi?
Dubai’de yaş sınırlaması olmaksızın herkes gayrimenkul satın 
alabilir. Hatta, oturma izni gerekmez ve yapılan yatırımın 
miktarına bağlı olarak “yatırımcı” veya “altın vize” gibi 
seçeneklerle oturma izni almak mümkün hale gelir.
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Mülk satın alırken dikkat edilmesi gereken noktalardan 
bahseder misiniz?
Öncelikle, mülk satın alırken dikkat edilmesi gereken ilk 
unsurun profesyonel destek almak olduğunu düşünüyorum. 
Sebebi ise; Dubai gibi yüzlerce proje ve seçeneğin olduğu 
bir destinasyonda en doğru yatırımı yapabilmek, bürokratik 
süreçleri kolay ve hızlıca aşabilmek için bu destek elzem 
olacaktır. Müşterilerimize gayrimenkul yatırımları konusunda 
yardımcı olurken, seçilen lokasyonun potansiyelini, 
müteahhit opsiyonlarını ve bu opsiyonların marka değerini, 
özenle seçilen projeyi ve projenin sunduğu manzarayı, kat 
bilgilerini dikkate alarak tavsiyelerde bulunuyoruz.

Gayrimenkul alımında yasal süreç nasıl işliyor? 
Dubai’de üç tip arazi, gayrimenkul bulunmaktadır: Non free 
hold alanlar: Dubai’nin yabancı yatırımlara açık olmayan 
alanları. Leasehold alanlar: Uzun vadeli bir kiralama gibi, 
mülkü sabit bir süre için kullanma hakkını satın alırsınız. Bu 
kiralama süresi genellikle doksan dokuz yıldır ancak, bazı 
durumlarda daha kısa da olabilir. Bu tip alanlarda miras 
hakkı yoktur. Freehold alanlar: Sahibine, mülkün üzerinde 
bulunduğu araziye ek olarak ev üzerinde de tam mülkiyet 
hakkı verir. Dubai Arazi Departmanı (DLD), alıcının adını 
sicile “arazi sahibi” olarak kaydeder ve mülk için tapu verir. 
Miras hakkı mevcuttur.

Biz müşterilerimize “freehold alanlar” için yatırım 
danışmanlığı veriyoruz. Müteahhit fi rmalar projelerini, DLD 
üzerinden gerekli izinleri alıp satın alımı yaparak bu alanlara 
inşa etmeye başlarlar. Projelerin müşterilerimiz tarafından 
satın alınabilmesi için inşaatların tamamlanmasına gerek 
yoktur, faizsiz ödeme yapma imkânları sağlayan avantajlı 
planlar ile yatırım süreci başlamış olur. Süreç boyunca 
bizzat müteahhit fi rmaya yapılan tek ödeme rezervasyon 
ücretidir ve dairenin satış fi yatının yüzde birine tekabül 
eder. Kalan tüm ödemeler devletin kontrolünde olan ve 
“escrow account” adı verilen hesaplara yapılır. İnşaat 
tamamlandıkça bu ödemeler “escrow account”tan müteahhit 

fi rmaların hesaplarına aktarılır. Tüm süreç DLD, yani devletin 
kontrolünde ve takibinde gerçekleşir. Diğer ülkelerdekinden 
farklı olarak üçüncü bir tüzel kişilik, yani sigorta şirketi ya da 
şirket grupları olmaksızın süreç bizatihi devletin koruması ve 
desteği ile tamamlanır.   
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ikâyesi 1952 yılında başlayan antika geçmişinize 
değinmeden önce kendinizden biraz bahseder 
misiniz?
Anne tarafından, İtalyan ve İsviçre kökenli 
Levanten bir ailenin kızı, bir yandan II. 

Abdülhamid döneminde Bahriye Nazırlığı görevinde bulunan 
Bozcaadalı Hasan Hüsnü Paşa’nın torunuyum. 

Fransız ekolünde başlamış olduğum eğitim hayatımı, 
iç mimar olarak tamamladım. Ailemin, antika ve sanat 
tutkusundan ilham alarak çocukluğumun antika 

H
Üçüncü kuşak olarak, ailesinin geleneğini devam ettiren ve Maison Vuçino’yu 

kuran İç Mimar Zeynep Hürcan, hikâyesini ve verdiği hizmetleri 
MAG Okurlarıyla paylaşıyor. 

Sanatın Ölümsüz İfadesi
Maison Vuçino Antika ve Sanat Evi

mimari ve dekorasyon

dükkânımızda geçmesi, geleceğime şekil vermemde 
erken yaşlarda önemli bir etken oldu. Haliç Üniversitesi 
Güzel Sanatlar Fakültesi İç Mimarlık bölümü mezunu, iç 
mimarım. 

Maison Vuçino’yu kurmadan evvel sekiz sene Mozaik 
Design fi rmasında iç mimar ve lüks ithal mobilya satış 
temsilciliği görevinde bulundum. Bu deneyim, tasarım 
tarihinde önemli bir yere sahip dünyaca ünlü mimarlar 
ve tasarımcıları keşfetmeme ve şahsen tanımama vesile 
olmuştur.

ZEYNEP HÜRCAN



Bir mekânın dekorasyonunun insanın ruhunu derinden 
etkilediğine inanıyorum. Estetik, ergonomi ve kalite benim 
için vazgeçilmezdir. Göz alıcı ve zamansız iç mekânlar 
tasarlamak hep tutkum olmuştur. Modern ve çağdaş 
dokunuşlara birkaç parça antika ekleyerek klasik ve 
modernin muhteşem bir sentezini yaratmayı severim. 

Maison Vuçino’nun üçüncü kuşak temsilcisi olarak; 
antika ve sanat evinizin öyküsünü anlatır mısınız?
Vuçino Ailesi ilk antika dükkânlarını 1952 yılında 
Beyoğlu’nda açmıştır. Antika camiasında söz sahibi, duayen, 
saygıdeğer dayım François Vuçino’yu kaybetmemizin 
ardından, üçüncü kuşak olarak bu geleneği devam ettirme 
kararı aldım ve Maison Vuçino antika ve sanat evini kurdum. 
Misyonum elbette ailemizin antika ve sanat dünyasındaki 
varlığını, genç ve dinamik bir dokunuş ile devam ettirmektir. 

Galerimin tasarımını yaparken, vizyonum modern bir 
mekânda antik eserler sergilemek ve bu birleşimin lezzetini 
müşterilerimize hissettirmekti.

Antika ve sanat; iç mimarlık dünyasında sadece geçmişin 
izleri değil, aynı zamanda geleceğe ilham veren birer hazine 
niteliğindedir. Her eser bir zamanların yaşanmışlıklarını ve 
duygularını içinde barındırır.

Bugüne kadarki süreçte işinizle ilgili yaşadığınız en 
unutulmaz deneyim neydi?
Elbette ki aile mirasını korumak, Vuçinoları geleceğe 
taşımak, tanıtmak ve yaşatmak bana her gün ve her 
an gurur veriyor. Antikaların benzersiz hikâyelerini ve 
estetik değerini keşfetmek benim için her zaman bir tutku 
olmuştur. Nadir bir eserin öyküsünü dinlemek, tarihini 
keşfetmek, bir eserin değerini ve önemini ruhunuzda 
yaşatmak büyüleyici bir deneyim. Ayrıca, eserlerin 
hikâyelerini dinlerken müşterilerimizin aile öykülerini, 
özel anılarını paylaşmak son derecek keyifl i ve değerli bir 
deneyim.

Hangi hizmetleri veriyorsunuz? Butiğinizde tercih 
ettiğiniz antika eşya türleri neler? 
Antika eser, alım satım ve iç mimari danışmanlık 
hizmeti vermekteyiz. Dükkânımızda, sanatseverlere ve 
koleksiyonerlere sunduğumuz eserleri özetlemem gerekirse; 
ağırlıklı olarak on sekiz ve on dokuzuncu yüzyıla ait resim, 
gravürler, hat sanatı, antika objeler ve mobilya diyebiliriz.

Antika koleksiyoncularına önerileriniz neler olurdu?
Özelikle bu topraklarda büyüleyici bir tarih yatıyor. İnsanlık 
tarihinin en önemli medeniyetleri bu topraklarda yaşadı. 
Dolayısıyla tüm tarihî eserlerimizi korumamız ve bu bilinçte 
yaşamamız önem teşkil ediyor.
 
Sanata bireysel olarak verdiğimiz önem, toplumumuza 
da fayda sağlar. Osmanlı dönemine ait eserleri korumak, 
kuşaktan kuşağa aktarmak hepimiz adına önemli bir 
görevdir. Keza toplumumuzun saygıdeğer yakın dönem 
sanatçılarının eserlerini değerlendirmek, sanatı ve sanat 
ruhunu geliştirir, aynı zamanda ölümsüzleştirir. Genç neslin 
antikaya ve tarihî değeri olan koleksiyonluk parçalara 
yönelmelerini canı gönülden isterim.  Unutmamak gerekir 
ki, değerlerimiz bizi güçlü kılar.  



İnci Ertuğ’un “Aşık Mıyım Neyim? 
(Am I in Love or What?)” başlıklı 
on altıncı kişisel sergisi, Ekavart 
Gallery’de sanatseverlerle buluştu. 

“Aşık mıyım 
Neyim?” 
Buluşması

Sanatçının son dönem ürettiği karışık teknik ve 
çeşitli materyallerle hazırlanmış yapıtlarının yanı 
sıra özel olarak ilk kez ürettiği heykellerinin de yer 
aldığı sergisine iş, sanat, medya ve cemiyet hayatının 
ünlü isimleri katıldı. EKAV Yönetim Kurulu Başkanı 
İnci Aksoy ve İnci Ertuğ’un ev sahipliği yaptığı gece 
konuklar, ikramlar ve müzik eşliğinde sanat dolu bir 
etkinlik geçirdi.  

davet

KORHAN-BEGÜMHAN KURDOĞLU, İNCİ ERTUĞ, ECE-ECEHAN KURDOĞLU

İNCİ AKSOY
92



REVNA DEMİRÖREN, ZEYNEP TEMELLİ GİZEM SABANCI YELDA TİFTİK ASLIHAN KORUYAN SABANCI

On altıncı kișisel 
sergisini açan 
İnci Ertuğ’un ev 
sahipliğindeki 
geceye, iș, 
sanat, medya 
ve sosyal yașam 
dünyasından 
ünlü isimler 
katıldı.

ARZU KAPROL BANU ÇARMIKLI BERRAK BARUT EMEK KÜLÜR FERYAL GÜLMAN
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anyo tasarımlarında öne çıkan anahtar 
unsurlar neler?
Banyolar genellikle evlerin en küçük alanları 
olmalarına rağmen en fazla kullanılan 
alanlarından bir tanesidir. Bu yüzden banyo 

tasarımlarında; fonksiyonellik, mekânı en optimize şekilde 
kullanmak, görsellik, malzeme seçimi, ışıklandırma, 
depolama alanları gibi kullanıcı ihtiyacına göre öne çıkan 
birçok madde sayabiliriz:

B

Muti Interior kurucuları İç Mimar Safa Muti ve Senem Ekşi Muti, evlerin küçük 
ama önemli bir alanı olan banyolarda lüks bir görünüm elde etmek için nasıl 

tasarımlarla ilerlenmesinin uygun olacağını MAG Okurları için anlatıyor... 

Muti Interior
Lüks Banyolar

SAFA MUTİ-SENEM EKȘİ MUTİ 

• Kullanıcıların ihtiyacına göre mekânın düzenlenmesi
• Küçük alanlar olduğu için doğru şekilde çözümlenmesi
• Hijyen açısından suya dayanıklı, kolay temizlenebilir malzeme 
seçimi doğrultusunda uzun süreli kullanım
• Doğal ve yapay ışıklandırmanın yeterli olarak kullanılması
• Depolama alanları sayesinde mekânın düzenli kullanımı

Her bir kullanıcının farklı zevk ve ihtiyaçları olduğu için 
kullanıcıya bağlı olarak anahtar kelime değişebilir.



Malzeme seçimlerindeki lüks ve dayanıklılık dengesini nasıl 
kuruyorsunuz?
Malzeme seçimi, projelerin önemli bir parçasıdır. Projenin 
estetik, maliyet, ömür, performans gibi özelliklerini belirler. 
Projenin ihtiyaçlarını göz önünde bulundurarak aynı zamanda 
kullanıcıların beklentilerine göre seçimler yapıyoruz. Malzeme 
seçimlerinde asıl önemli olan, uzun süreli kullanıma uygun 
ürünler seçebilmektir. Bu şekilde hem lüks algısına değinip 
hem dayanıklılık dengesini sağlayabiliyoruz. Lüks dediğimiz 
malzemelere alternatif ürünler bularak maliyeti de tabii ki 
düşürüyoruz.

Banyoda kullanacağınız hangi materyal ve renkler ortamı 
daha lüks gösteriyor?
Aslında bu tamamen kullanıcıya bağlı bir algıdır. Kullanıcıya 
hitap eden renkler ve materyaller kullanıldığı taktirde ona hitap 
eden bir lüks algısı oluşuyor. 

Genel olarak bakacak olursak lüks banyo tasarımları, şık 
olduğu kadar ferah ve temiz bir atmosfer elde etmeyi amaçlar. 
Bu nedenle lüks banyo dekorasyonunda, ıslak alan dışında 
kalan bölgelerde alanı daraltmayacak mobilyalar kullanılır. 
Temizlik ürünleri ya da kişisel eşyaları depolamak için banyo 
dolaplarından yardım alınabilir. Banyolardaki yüzeylerde doğru 
malzeme tercih etmek oldukça önemlidir. Seramik ya da porselen 
karolar kullanmak, banyo armatürlerinde parlak metalik yüzey 
kullanılması, duşa kabinlerde kullanılacak cam detaylar banyoya 
lüks bir görünüm kazandırmak için tercih edilebilir.

Banyo tasarımında, sizin dikkat ettiğiniz alan nedir? 
Aslında bizim için tek bir alan yok, mekânı bir bütün olarak 
değerlendirmeyi seviyoruz. Tasarımımız “Bu alanı kullanıcının 
ihtiyaçlarını karşılayan daha estetik ve fonksiyonel bir alana 
nasıl dönüştürebiliriz?” ile başlıyor. Birini seçecek olursak mekân 
kullanımı ve ışık dengesi bizim için çok önemli bir kıstas.

Lüks banyo tasarımlarında kullanılan teknolojik 
çözümler neler olabiliyor?
Tasarımın ucu çok açık ve her geçen gün karşımıza çok 
farklı alternatifl er çıkabiliyor. Akıllı duş sistemleri, su 
tasarrufl u armatürler, fonksiyonel özellikleri artırılmış yeni 
nesil lavabolar, SPA etkisine sahip duşlar, kendini temizleyen 
klozetler... Banyoya girdiğiniz anda ışık düzeni sağlayan ve 
bunu gece-gündüz ayarı ile yapabilen aynalara ek olarak 
telefonunuzla bluetooth üzerinden bağlantı kuran ve 
hoparlörleriyle yayın paylaşan aynalar da gündemde. 
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Hakan Esmer  

röportaj

anlı renkleri kullanarak peyzaj ve fi gürleri 
soyutlaştıran çalışmalar yapıyorsunuz. Öncelikle 
canlı renkleri kullanırken hangi duygu veya 
mesajları iletmeyi amaçlıyorsunuz? Renk 
seçimlerinizin arkasındaki düşünce süreci nedir? 

Renk seçimlerim paletimdeki yerini alırken, içsel duygularımı 
ve sanatsal ifademi yansıtma amacını taşır. Her bir 
renk, eserimin dili ve ruhunu oluşturur. Tonlar derinlik 
ve karmaşıklığı belirlerken, anlatmak istediğim hikâye, 

C

Soyut resmin önemli isimlerinden Hakan Esmer; eserlerindeki canlı renklerle 
oluşturduğu dışavurumcu yaklaşımının temel ilham kaynaklarını ve sanatsal 

ifadesini MAG Okurlarıyla paylaşıyor. 

Renklerin Coşkusu

renklerin coşkusuyla muhteşem bir uyum içinde buluşur. 
Kullandığım renkler sadece teknik ve estetik kaygılarla 
sınırlı değildir; aynı zamanda izleyiciye aktardığı duygu 
ve hislerin sanatsal amacını taşır. Paletimde canlı 
renklerin ev sahipliği yapması doğaldır, çünkü yaşamın 
ritmi renkte atar, adeta tabiatın kendisi gibi. Bu ritim, 
renk seçimlerimin temel faktörüdür ve sanatsal gözle de 
bakıldığında, eserlerimin izleyiciye iletmeyi amaçladığı 
duygu ve düşüncelerin köprüsüdür. 



Eserlerinizdeki soyutlama sürecinde neler 
düşünüyorsunuz? İlhamınız nasıl geliyor? 
Eserlerimdeki soyutlama sürecinde, yaratıcılığımın 
temel kaynağı olan bir yolculuğa çıkma halini ön planda 
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ve derinliklerdeki anlamları keşfetmek için gereken 
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dingin ve sade mevsimsel geçişler ise renklerin üzerinde 
huzur ve denge hissiyatı yaratır. Bu şekilde; soyutlama 
sürecim, içsel bir keşif yolculuğu olarak adlandırılabilir ve bu 
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ilhamla güçlenir. 

Dışavurumcu bir yaklaşımla çalışmalarınızı 
sürdürmenizin altındaki motivasyonu paylaşır mısınız? 
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rastlamak mümkündür. 

Karadeniz’in tuvalime kattığı sadece görsel bir anlatı değil, 
bu aynı zamanda derin, duygusal bir paylaşım da barındırır. 
Doğduğum yerin benzersizliği ve zenginliği, sanatsal 
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deneyimlediğim dışavurumculuk, bu temel üzerine inşa 

edilmiştir. Karadeniz’in büyüleyici doğası, sanatımın ruhunu 
beslerken, içsel ve duygusal bir yolculuğun izlerini de taşır.

Eserlerinizdeki fi gürlerle veya ortamlarla etkileşime 
geçebilecek olsaydınız, hangisine girer ve orada ne 
yapardınız? Burada neler keşfetmeyi umardınız?
Bu süreçte, özellikle “Lotus” serisine yöneldiğimi 
söyleyebilirim. Toplum olarak yaşadığımız zorlu, yorucu ve 
bazen de kırıcı süreçlerde, çiçeklerin açması gibi doğanın 
bize sunduğu güzelliklerin ne kadar iyileştirici olduğunu çok 
iyi biliyoruz. Bu seride, bulanık ve karmaşık gibi görünen 
suların bile içinde güzelliklerin fi lizlenip çiçek açtığı bir 
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Çalışmalarınız canlanıp hayat bulsaydı, sizce nasıl bir 
dünyada yaşarlardı?
Konuların misafi r olduğu mutluluğun, huzurun; dengenin, 
renklerin ritmi ile belirlendiği, hiçbir rengin birbirleri ile 
yarışmadığı bir dünyada... 

Peki son olarak; sanatınızın dünyayı değiştirecek doğa 
üstü bir etkisi olsaydı, ne tür bir değişiklik yapardı?
Sanatın dünyayı iyileştiren, tamamlayıcı, nefes aldıran, 
barıştıran ve dönüştüren bir gücü var. Bu güç, insanların içsel 
dünyalarını keşfetmelerine, duygularını ifade etmelerine ve 
birbirleriyle bağlantı kurmalarına olanak tanıyor. 

Eğer böyle bir güce sahip olsaydım, renklerimin ve sanatımın 
dünya üzerindeki etkisini çok daha geniş bir şekilde 
kullanırdım. Renklerin yan yana duruşunu, dengesini ve 
kontrastlarını, dünya düzeni için bir araç olarak kullanmak 
isterdim... Canlı renklerin ritmi ve coşkusunu, çocukların 
neşesi ve geleceğin umudu olarak dünyaya yaymak… 
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Villa alım satımının, gayrimenkul sektöründe yoruma açık ve zor fi yatlanan 
bir alan olduğunu belirten Doktor Villa kurucu ortakları Can Uğurgel ve 
Alp Masaracıoğlu, alım satımda çoğunlukla merak edilen detaylardan da 

bahsederek verdikleri hizmetleri anlatıyor.

Doktor Villa
Bir Villanız Olsun

mimari ve dekorasyon

ALP MASARACIOĞLU CAN UĞURGEL

Son zamanlarda müșterilerin 
genellikle olabildiğince az katlı, 

hatta mümkünse tek kat üzerine 
projelendirilmiș villaları tercih 

ettiğini görüyoruz.

ncelikle kendinizden bahsederek başlar 
mısınız? Eğitimleriniz nelerdir? Daha önceleri 
neler yapmıştınız?
Can Uğurgel: 1989 Gaziantep doğumluyum. 
Başkent Üniversitesi Elektrik Elektronik 

Mühendisliği bölümünü 2012 yılında bitirdim. Hizmet 
sektörünün çeşitli alanlarında girişimlerde bulunduktan 
sonra 2016 yılında kurumsal bir gayrimenkul ofi si 
bünyesinde, gayrimenkul sektörüne giriş yaptım. 
Gayrimenkul kariyerim boyunca hem sektörün hem de 
bölgenin dikkatini çekmeyi başardım. 2022 yılında ise 
Doktor Villa’nın paydaşı oldum. 

Alp Masaracıoğlu: 1991 Ankara doğumluyum. Bilkent 
Üniversitesi Siyaset Bilimi bölümünü tamamlayarak 2012 
yılında iş hayatına FiloTürk araç takip sistemleri fi rmasında 
satış ve pazarlama departmanında başladım. Kendimi 
B2B ve B2C kavramlarında geliştirdim. 2016 senesindeki 
çalışmalarımda otomotiv ve restoran işletmeciliği ile üretim 
ve operasyon yönetimi konusunda tecrübe edindim. 2022 
yılında Doktor Villa’nın paydaşı oldum.

Doktor Villa nasıl ortaya çıktı? Yola çıkarken 
motivasyonlarınız ve hedefl eriniz nelerdi? 
Biz şimdiye kadar farklı alanlarda, farklı kulvarlarda da 
olsak yaptığımız işi en iyi ve en dikkat çekici şekilde 
yapmaktan zevk alan insanlar olduk. Bunların yanında; hep 
bir adım ileride ve hep sıranın dışında, eksantrik olmalıydı. 
Doktor Villa da işte tam bu motivasyonlarla doğdu, büyüdü 
ve kendini geliştirmeye devam ediyor. Yola çıkarken 
hedefi miz; Doktor Villa’yı önce Ankara, sonrasında Türkiye 
ve hemen sonra da dünyada bilinen, tanınan ve dünyanın 
her yerinde iş bitirme kabiliyetine sahip bir marka haline 
getirmekti. Şimdi Ankara’da bir numaraya oturduk. 
Gayrimenkul sektöründe yeni bir çağ oluşturuyoruz.  

Yalnızca Ankara’da değil, başkent dışında da 
çalışmalarınız oluyor. Peki, Doktor Villa hangi 
hizmetleri veriyor? 
Doktor Villa öncelikli olarak gayrimenkul alanının sıfır ve 
ikinci el müstakil konut, villa ve lüks konut alanlarında 
kiralama, satış ve süreç yönetimlerinde ağırlıklı hizmet 
vermekle beraber, gayrimenkulün kapsadığı tüm birimleri 
de portföyünde barındırıyor, danışan portföyümüzün 
içinde fabrika, komple bina veya yatırım ya da üretim 
amacı ile arsa bulunduran birçok müşterimiz mevcut ve 
gayrimenkulün bu alanlarında da hizmet veriyoruz.

Aynı zamanda bir YouTube kanalınız da bulunuyor. 
Burada ne tür içeriklere yer veriyorsunuz?
Aslında Youtube kanalımızda birden fazla hedef ile yola 
çıktık, orada öncelikli niyetlerimizden biri muhakkak ki 
çok güzel evleri takipçilerimize yaşatarak anlatmak ve 
mümkün olduğunca onlara bu evleri hissettirmekti. Bunun 
yanında daha öncelikli niyetimiz de işimiz ile eşlenik 
bizi takip eden, bizim ile satış sürecini yürüten, bizimle 
alım sürecini yöneten ya da gündeminde villa almak, 
gayrimenkul yatırımı yapmak olan takipçilerimize bilgi 
veren ve detay sunan içerikler çıkartmaktı. Biz gayrimenkul 
alanında hizmet verdiğimiz insanların aklına takılabilecek 
tüm soruları YouTube kanalımızda cevaplamış olmak da 
istiyoruz.

Ö

Villa alıcıları genellikle hangi detaylara önem veriyor? 
Kesinlikle öncelikle bahçe ve villanın araziye oturumu ilk 
kriter olarak göze çarpıyor, çünkü ne olursa olsun bu çok 
kişisel bir ürün. Villa o kadar kişiselleştirilebilir bir konut 
türü ki herkesin aklında canlanan tamamen farklı olabiliyor. 
O yüzden ilk kriterler; bahçe ve konutun birbiri ile uyumu, 
bahçenin konumlanması, kullanılabilir alanlarının kişilerin 
yaşam motivasyonlarıyla eşleşmesi... Bunu yakaladıktan 
sonra; evin içine ilk girdiğinizde sizde bıraktığı his 
ve sonrasında yaşam alanlarının dağılımı en önemli 
kriterlerden tabii ki. Kişiler evlerini değiştirirken oldukça 
farklı hayaller ve motivasyonlar ile hareket edebiliyor. Biz 
burada, villa almak isteyen kişinin önceliklerini sıralamasını 
ve doğru villayı bulana kadar muhakkak farklı alternatifl er 
görmesini tavsiye ediyoruz. 

Son zamanlarda sıklıkla tercih edilen villaların 
özellikleri neler oluyor?
Son zamanlarda genellikle olabildiğince az katlı, hatta 
mümkünse tek kat üzerine projelendirilmiş villaları tercih 
ettiğini görüyoruz müşterilerin, çünkü katlı yaşamdan 
ziyade bahçede, toprağa temas ederek yaşama konsepti 
insanları villa alma yolculuğuna çıkarıyor. Dolayısı ile 
ev hanımlarının da katlı evlerin kontrolü konusunda 
zorlandığını düşünürsek, bu da doğal olarak alıcı profi llerini 
daha az katta daha fazla imkânı sunan villa projelerine 
yönlendiriyor. 

Villa satın alma sürecinde danışmanlık almanın 
öneminden bahseder misiniz?
Aslına bakarsanız villa; gayrimenkul alanının en yoruma 
açık ve en zor fi yatlanan gayrimenkul tipi olabilir, çünkü 
birçok dinamik aynı anda değişken. Dolayısı ile aynı sitede, 
aynı metrekarede, aynı mimari projede iki farklı villa; yeri, 
konumu ya da yapı durumu gibi birçok farklı etmenle 
beraber çok farklı fi yatlara el değiştirebiliyor, bir yandaki 
villa ile aradaki satış fi yatlarında iki katına varan farklar 
oluşabiliyor. Burada doğru danışmanlık, öncelikle doğru 
ürüne doğru fi yatı belirlemekle başlıyor ve bizim uzmanlık 
alanımız bu. Biz hem satıcı hem alıcı müşterilerimize doğru 
bir fi yat analizi yaklaşımı sunmayı garantiliyoruz. Doğru 
teklifl er ile doğru ürünü buluşturmayı hedefl iyoruz.   
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konumu ya da yapı durumu gibi birçok farklı etmenle 
beraber çok farklı fi yatlara el değiştirebiliyor, bir yandaki 
villa ile aradaki satış fi yatlarında iki katına varan farklar 
oluşabiliyor. Burada doğru danışmanlık, öncelikle doğru 
ürüne doğru fi yatı belirlemekle başlıyor ve bizim uzmanlık 
alanımız bu. Biz hem satıcı hem alıcı müşterilerimize doğru 
bir fi yat analizi yaklaşımı sunmayı garantiliyoruz. Doğru 
teklifl er ile doğru ürünü buluşturmayı hedefl iyoruz.   



Aydın Interiors, Ankara’nın tanınan 
simalarını keyifl i bir etkinlikte bir 
araya getirdi.

Porselenler 
İçin Buluştular

Firma ortakları Gönül Ergin ve Müge Ergin’in ev 
sahipliğinde gerçekleşen davette, Atölye Minya’nın 
kusursuz porselen koleksiyonu konukların beğenisine 
sunuldu. Atölyenin ortakları Melike Atmaca ve Aslı 
Hisarcıklıoğlu, gelen misafi rlerle tek tek ilgilenerek 
tasarımlarının esin kaynaklarını anlattı. Başkent sanat, 
cemiyet ve iş hayatının ünlü simalarını bir araya getiren 
etkinlikte konuklar keyifl i zaman geçirdi. 

davet

BURCU BAYDARECE GÜLEÇ

ELA GÜRBÜZGÖNÜL ERGİN

MÜGE ERGİN
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MELİKE ATMACA AYÇA AYDIN DERYA KÖSE, DAMLA SİRKECİ

ARZU SEVİNÇ VICTORIA SANDIKÇIEBRU BAYRAMOĞLUZEYNEP KAARAKAYA

Ankara sanat, 
cemiyet ve iș 
hayatının önde 
gelen simaları 
Aydın Interiors 
ev sahipliğinde 
gerçekleșen 
davette bir araya 
geldi. 



JÜ LİDE Ç Ö MLEKÇ İLER BERMAL ULUCAN

Entrada Mimarlık kurucusu İç Mimar Jü lide Ç ö mlekç iler ve No Nine Interior 
Design Studio kurucusu İç Mimar Bermal Ulucan, Kanada’da tamamlamış 

oldukları klinik projelerini MAG Okurları için detaylandırıyor.

Entrada Mimarlık
No Nine Interior Design Studio

Kanada’da Bir Optometri Kliniği

mimari ve dekorasyon

102 magdergi.com.tr102



JÜ LİDE Ç Ö MLEKÇ İLER BERMAL ULUCAN

Entrada Mimarlık kurucusu İç Mimar Jü lide Ç ö mlekç iler ve No Nine Interior 
Design Studio kurucusu İç Mimar Bermal Ulucan, Kanada’da tamamlamış 

oldukları klinik projelerini MAG Okurları için detaylandırıyor.

Entrada Mimarlık
No Nine Interior Design Studio

Kanada’da Bir Optometri Kliniği

mimari ve dekorasyon

Klinik bölümlerinde, estetik 
yaklașımımızdan ödün vermeden, 

alanları en fonksiyonel șekilde 
tasarlamayı amaçladık.

rojemiz, Kanada’da bulunan bir optometri kliniği 
ve optik mağazası. Ülkemizdeki uygulamalardan 
farklı olarak Kanada’da optometristlerin çalıştığı 
bu klinikler aynı zamanda optik mağazalar 
olarak hizmet veriyor. Bu nedenle, mekânda hem 

gözlük ve kontak lenslerin satılacağı bir optik mağazaya 
hem de göz muayenelerin yapılacağı muayene odaları ve 
laboratuvar gibi teknik alanlara ihtiyaç duyuluyordu.

Klinikteki alanlar, kullanım sıklığına ve ihtiyaca göre 
dikkatlice konumlandırıldı. Mekânın ön kısmında optik 
mağazası yer alırken, arka kısmında muayene odaları, 
laboratuvar, test odası ve kontak lens deneme alanları yer 
alıyor.

P



mimari ve dekorasyon

Mağaza bölümünde ana hedefi miz, yeterli sergileme 
alanının olmasıyla birlikte, aşırı ürün yoğunluğundan 
kaçınarak dengeli bir deneyim sunmaktı. Klinik 
bölümlerinde ise estetik yaklaşımımızdan ödün 
vermeden, alanları en fonksiyonel şekilde tasarlamayı 
amaçladık.

Mağaza ve klinik özelliklerinin yanı sıra -Kanada’da 
yaygın olan- göz SPA’sı hizmeti verilecek olan mekânda 
özel bir odayı ise, mağazanın içinde odak noktası olacak 
şekilde yerleştirdik. Bu mekânda, tasarımı sade ve 
zarif tutarak duvar su şelalesiyle huzur veren bir SPA 
atmosferi oluşturduk.

Projede, geleneksel optik mağazalarının soğuk ve 
sıkıcı havasından uzaklaşmak ve yenilikçi bir atmosfer 
yaratmak odak noktamızdı diyebiliriz. Amacımız, 
mekânın sıcak, davetkâr ve modern bir hissiyat 
taşıması, insanların mekânın içine girdiğinde sadece bir 
mağazada alışveriş yapıyormuş veya soğuk bir hastaneye 
girmiş gibi hissetmemesi ve kendilerini samimi ve sıcak 
bir karşılama içinde bulmasıydı. Bu amaca tasarımımız 
ile ulaştığımızı düşünüyoruz.

Renk ve doku seçimlerimizi; mekânın sıcak, çağdaş ve 
misafi rperver bir atmosfer kazanmasını amaçlayarak 
gerçekleştirdik. Monokrom renk kartelamızın yanı 
sıra mercan rengini tercih ederek, mekâna canlılık 
ve sıcaklık katmayı hedefl edik. Bu seçiminin, sadece 

ortama canlılık katmak için değil aynı zamanda marka 
kimliğini ve vizyonunu yansıtmak için de doğru bir karar 
olduğunu düşünüyoruz.

Aydınlatma senaryosu ve tasarımını, Kanada’nın yaz 
ile kış saat farkını göz önünde bulundurarak planladık. 
Akşamları erken kararan zamanları da göz önünde 
bulundurarak  genel ve bölgesel aydınlatmalarla farklı 
aydınlatma senaryoları yarattık. Bu yaklaşım ile, mekânın 
her mevsim ve saatte davetkâr bir atmosfere sahip 
olmasını sağlarken aynı zamanda enerji verimliliğini 
kontrol edebiliyoruz.

İşlevsellik ve estetik açılarından projeyi 
değerlendirdiğimizde mekânın, kullanıcıların 
ihtiyaçlarını karşılayacak şekilde düzenlendiğini ve aynı 
zamanda çağdaş, sıcak bir atmosfere sahip olduğunu 
ifade edebiliriz. Fonksiyonel alanları estetik unsurlarla 
birleştirerek kullanıcıların konforlu bir deneyim 
yaşamalarını hedefl edik. Her detayın düşünülerek 
tasarlanması, mekânın hem işlevsel hem de göz alıcı bir 
görünüme sahip olmasını sağladı.

Projede öncelik verdiğimiz ilkeler arasında kullanıcı 
odaklılık, yenilikçilik, modernlik ve sürdürülebilirlik 
bulunmaktadır. Loeil Optometri Kliniği’nin sektörde öne 
çıkması ve rakiplerinden ayrılarak dikkat çekmesi için 
yenilikçi ve fakat zamansız bir tasarıma sahip olmasını 
hedefl edik. Bu yaklaşım ile kliniğin, ziyaretçilerine 
unutulmaz bir deneyim sunacağına inanıyoruz. 
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Mobilyalarla evinizin ruhunu 
yansıtmak için nötr renklerden 

ilham alabilirsiniz.
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Baroque Furniture & Architecture kurucusu Merve Derya Atmaca, her 
noktasında barok tarzını yansıtan tasarımlarını MAG Okurlarıyla paylaşıyor. 

Azerbaycan’da  Baroque Şıklığı
Baroque Furniture & Architecture

MERVE DERYA ATMACA

mimari ve dekorasyon
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C Energy Group  sahibi değerli iş insanı 
Reşad Abulhasanov için özel olarak 
hazırladığımız  tasarımlar; aşırı süslemeler, 
kıvrımlı hatlar, yuvarlak şekiller, kabarık 
formlar ve zengin renkler ile karakterize 

olarak öne çıkıyor. Asimetrik formları, hareketi 
ve dramatik etkisi ile bu ihtişamlı tasarımlar; her 
detayında barok tarzını yansıtıyor. 

R



mimari ve dekorasyon

ğitimlerinize ve geçmiş deneyimlerinize de 
değinerek kendinizden biraz bahseder misiniz?
Kendimi bildim bileli hayal etmek, yaratmak, 
renklerle oynamak ve bunları insanlara sunmak  
beni çok mutlu etti. Tek hayalim ve tutkum olan 

mimarlık mesleğini Mimar Sinan Üniversitesi Mimarlık 
bölümünden mezun olarak gerçekleştirdim. Hayat felsefem; 
“sevdiğin işi yaparsan, başarı garantidir, gerisi zaten arkadan 
gelir”… Mimarlığı bir meslek değil, yaşam tarzı olarak 
yaşıyorum. Bunu da tüm çalışanlarıma ve müşterilerime 
aktarıyorum. İnsanlara dokunmak, onlar için mekânlar 
yaratmak ve yarattığınız mekânlarda onların mutluluğunu 
görmek benim için paha biçilmez bir duygu… 

Bener Mimarlık olarak nerelerde hangi hizmetleri 
veriyorsunuz?
Kendimi bir dünya insanı olarak görüyorum ve bana heyecan 
veren her projenin içinde olmaya çalışıyorum. Farklı kültürler, 

ülkeler ve insanlara tasarım yapmak ana ilkem, bu amaçla 
tasarımlarımızı her yere götürmeyi amaçlıyorum. Son 
zamanlarda İzmir, İstanbul, Bodrum ve yurt dışı projelerde 
yer alıyoruz. Artık projelerimizde mimari ve iç mimari proje 
hizmetini beraber veriyoruz. Binayı en baştan tasarlayıp, en 
ince ayrıntısına kadar iç mimari unsurları oluşturup, tüm 
yapısal işleri de takip edip, projeyi bitmiş halde müşterilerime 
teslim ediyorum. Gerektiğinde projenin tüm tasarım 
kalemlerinde, kurumsal kimlik oluşum aşamalarında ve  grafi k 
tasarımlarında yer alıyoruz. Lüks villa, konut, ofi s, otel, açık 
alan, fabrika veya fuar alanı; tasarladığımız her ne ise her 
aşamasında olmayı tercih ediyorum.

Projelerinizde sıklıkla kullanmayı tercih ettiğiniz bir 
materyal veya renk var mı? Bunun nedeni nedir?
Projelerimde özellikle duvar kaplamalarında ahşap ve lake 
kaplamayı kullanmayı tercih ediyorum. Mekânsal kurguda gizli 
kapılar ve geçişler yaratmak, özelikle görülmemiş dokularla 

E

Tüm mimari ve sanat akımlarından onu etkileyen ince ayrıntıları alarak 
kendi çizgisine ekleyen Mimar Bengü Erdoğmuş Erişkin; verdiği hizmetleri, 

tasarlamaktan keyif aldığı alanları ve tarzını MAG Okurlarıyla paylaşıyor. 

Bener Mimarlık 
İnsanlar İçin Mekân Yaratmak

BENGÜ ERDOĞMUȘ ERİȘKİN
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cephe, tavan yüzeyleri oluşturmak mimari detaylarımı 
güçlendiriyor. Koyu renkleri kullanmayı seviyorum, doğru 
tasarlandığında mekânı yücelttiğini düşünüyorum. Her 
projemde vazgeçilmezim mermerdir, muhakkak mermer 
veya herhangi bir doğal taşı tablo gibi kullanıp, seyredilecek 
fasadlar, zeminler veya objeler yaratıyoruz. Aydınlatma, her 
mekânının ruh halini değiştirebilir, o yüzden aydınlatma 
detayları ve objeleri projelerimde çok önemlidir.

Geçmiş projelerinize bakıldığında çoğunlukla gri, 
siyah, altın rengi ve bu renklerin tonlarını kullandığınız 
görünüyor. Tarzınızı nasıl tanımlıyorsunuz?
Genel anlamda kendimi modern mimariye yakın 
hissediyorum; ancak, tek bir stil veya üsluba bağlı kalmak 
bana çok doğru gelmiyor. Tüm mimari ve sanat akımlarından 
gelen ve beni etkileyen ince ayrıntıları alıp, benim mimari 
duruşumu oluşturan karakteristik modern çizgime 
ekliyorum. Bazen çok net ve yalın mekânlar tasarlarken, 
bazen daha eklektik bir stil benimseyip,  farklı materyalleri 
-örneğin pirinç ve brüt beton gibi-  bir arada kullanıyorum. 
Müşterimin hayalini kendi çizgimizle harmanlıyorum, en 
dikkat ettiğim konu, her projenin kişiye özgü olması ve asla 
tekrar etmemesidir.

En çok hangi alanı tasarlamaktan keyif alıyorsunuz?
Banyo, misafi r tuvaleti, SPA alanları gibi ıslak mekânları 
tasarlamaktan çok keyif alıyorum. Bu alanları sıradanlıktan 
çıkarıp, marjinal malzemeler ve  farklı aydınlatma 
detaylarıyla donatmayı bir tasarım felsefesi olarak 
görüyorum. Bu alanlar benim için ruha iyi gelen, terapi 
ve dinlenme alanlarıdır, özel tasarlanmalıdır. Ayrıca  atıl 
kullanılan bodrum katlarını  SPA alanı, sinema odası, hobi 
alanı gibi fonksiyonlar vererek, konutların en çok yaşanılan 
mekânları haline getirmek ayrıca bana keyif veren tasarım 
alanlarıdır.

Aslında insanlara kendini iyi hissettiren, yaşamı 
kolaylaştıran, kolaylaştırırken güzelleştiren ve modu düzelten 
her mekânı tasarlamak ve insanların kullanımına  sunmak 
büyük bir keyif ve bana neden mimar olduğumu tekrar tekrar 
hatırlatıyor… 



Ganalı Ressam Kojo Marfo’nun 
“Umut Denemesi” isimli 
sergisi ilk kez İstanbul’da 
sanatseverlerle buluştu.

Kojo Marfo 
İstanbul’da

Zeynep Öztürk’ün küratörlüğünü üstlendiği 
sergiye DG Art Project ev sahipliği yaptı. Kendi 
deneyimlerinden ve içgüdülerinden ilham 
alarak çıktığı bu yolda tüm kalıpları reddeden 
ve özgürlüğü “en üst düzey sevinç” olarak ifade 
eden Kojo Marfo’nun; renkleri, ortak tarihî 
ve sanatsal unsurları birbiriyle harmanladığı 
sergisi sanatseverlerin yoğun ilgisini gördü. 

davet

ÖMER ABACI, YUSUF ESKENAZİ ADNAN POLAT

FATİH-ESRA ÖZTÜRK

ZEYNEP ÖZTÜRK KOJO MARFO
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HASAN KOSİF SÜLEYMAN KOSİF SALİH UÇAN JOSHUA-JEAN DAVID MALAT

DURSUN GÜNDOĞDU, FULYA ELÇİN, AYTÜL MAMUR

MEHMET-NESLİHAN TORUN KAYA

SU CANAL 

İlhamını, 
Gana’da edindiği 
deneyimlerden 
alan Kojo 
Marfo’nun 
İstanbul’daki 
ilk sergisine 
sanat, cemiyet 
ve iș hayatından 
isimler katıldı.
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ncelikle kendinizden ve fi rmanızdan kısaca 
bahseder misiniz?
Dokuz Eylül Üniversitesi Mimarlık bölümünden 
2008 yılında mezun. On yıl çeşitli kurumsal 
fi rmalarda çalışıp tecrübe edindikten sonra 2018 

yılında kendi şirketim Archess Mimarlık’ı kurmaya karar 
verdim. 2018 yılından bu yana; ofi s, otel, fabrika, idari binalar, 
doktor kliniği, AR-GE merkezi, villa, konut projesi gibi farklı 
alanlarda çok sayıda projeye tasarım ve uygulama hizmeti 
verdim.

Bir mimar olarak; kişiye özel tasarımlar yaparken müşteri 
memnuniyetini korumak amacı ile onlardan gelen talepleri 
kendi bakış açınızla nasıl birleştiriyorsunuz?
Müşterilerimin hayalleri, tarzı, zevki; benim projeye başlangıç 
noktamdır ve bu kısmı çok önemserim. Onların tarzını, kendi 
vizyonum ve yaratıcılığım ile doğru bir şekilde harmanlar, 
modern, karmaşadan uzak, kimlikli mekânlar tasarlarım. 
Mekânların da insanlar gibi enerjisi vardır. Müşterimi ne 
kadar iyi analiz edersem o kadar, kişiye özel, kişinin enerjisini 
yansıtan mekânlar yaratabilirim. Onların taleplerini işime 

Ö

Her yapısal tasarımın ardında bir mimarın özgün vizyonunun ve 
yaratıcılığının yattığını belirten Archess Mimarlık’ın kurucusu Emel İşci Sığırcı, 

deneyimlerinden de bahsederek genç mimarlara tavsiyeler veriyor...

Emel İşci Sığırcı
Mimarlık ve Tasarım Yeteneği



Mimarlık; çok dinamik, kișinin kendini 
sürekli geliștirmek zorunda olduğu, 

çok yönlü bir meslektir.

karışmak olarak düşünmem; projemi bir adım ileriye taşıyacak 
her eleştiriye açık çalışırım. Doğru eleştiri bizi geliştirir. Buna 
izin vermek gerektiğini düşünüyorum.

Mimarlık kariyerinizdeki bu başarıyı yakalamanızda size 
en çok hangi kişisel özelliğiniz yarar sağladı?
Mimarlık; çok dinamik, kişinin kendini sürekli geliştirmek 
zorunda olduğu, çok yönlü bir meslektir. Araştırmayı, kendini 
geliştirmeyi seven, hareketli, yeniliklere açık yanım mesleğimi 
besliyor. Her yeni projemde uzun uzun araştırır, bana ilham 
verecek yeni detaylarla zihnimi donatır, kendimi tekrar 
etmemek için yenilikleri kovalarım.  

Tasarım yeteneği nasıl gelişir? Sizce okul her şeyi 
öğretiyor mu?
Gezerek, görerek gelişir. Tasarım; bir kitaptan açıp okuyarak 
öğrenilecek bir konu değil. Yeni yerler, yeni mekânlar görmek, 
farkındalığını yükseltmek, bir objeden büyük projelere her 
şeyi inceleyip irdelemek, bakarken görmek, çok sayıda proje 
üzerinde çalışmak; geliştirir. Okul; temel bilgiler ve temel 
tasarım yetisi kazandırıyor ancak, kişi en çok tecrübe ile 
gelişir. Mimarlık, öğrenimin hiç bitmediği bir okuldur.

Genç mimarlara kendilerini geliştirme konusunda ya da 
başarıya ulaşmaları için neler önerirsiniz?
Genç mimarlar; farklı bireyler olacaklarını ve çok 
çalışacaklarını bilmeliler. Mimarlıkta sıradanlığa ve tembelliğe 
yer yok. Araştırıp, inceleyip, gezip, görerek ne kadar çok 
kendilerini, vizyonlarını, hayal güçlerini geliştirirlerse o kadar 
adlarından, işlerinden söz ettirirler. Mekânları donatabilmek 
için; önce kendimizi donatmalıyız.  



Multidisipliner ressam ve piyanist 
Güneş Çağlarcan, üçüncü kişisel 
sergisini sanatseverlerle buluşturdu. 

Güneş 
Çağlarcan’dan 
Yeni Sergi

Sanatçının “Neurotic Emotions” adını verdiği sergisi 
Bel’mart Space’teki muhteşem bir kokteyl ile açıldı. 
Davete cemiyet hayatıyla sanatseverler yoğun ilgi 
gösterdi. Koleksiyonunda canlı renklerin altındaki 
gizli korkuların yansımasını izleyiciyle buluşturan 
Güneş Çağlarcan’ın eserleri, konuklar tarafından 
ilgiyle karşılandı. Açılışta bir konuşma yapan sanatçı, 
serginin 10 Mart 2024 tarihine kadar devam edeceğini 
açıklayarak konuklara teşekkür etti. 

davet

GÜNEȘ ÇAĞLARCAN

NİL CİRİTOĞLU ATEȘ ERSU

MERVE ȘAHİN AKIN SEVGÖR BERAY KINALI
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ncelikle kendinizden biraz bahsederek başlar 
mısınız? 
2011-2015 yılları arasında özel sektörde mimar olarak 
çeşitli tasarımlarda yer almış olup, 2015 yılından 
itibaren Melike Yalçın Mimarlık fi rmasını kurarak 

kendi projelerimizi hayata geçirmeye başladık. Üretmek ve 
deneyimlemek için çıktığımız mimari tasarım konusunda uzman 
ekibimizle iç mekân tasarımı ve mimari proje faaliyetleri olarak 
farklı ölçekli projeler ile hizmet vermeye devam etmekteyiz.

Ö
Yenilikçi ve zamansız projeleriyle dikkat çeken Melike Yalçın Barak, 

çalışmalarından da bahsederek gelecek projelerini MAG Okurlarıyla paylaşıyor. 

Yenilikçi ve İşlevsel Tasarımlar 
Melike Yalçın Mimarlık

MELİKE YALÇIN BARAK

Müşteri istek ve beklentilerini kendi mimari bakış 
açınızla nasıl bir araya getiriyorsunuz?
Hayallerle gerçekleri birleştiren, yenilikçi, teknoloji 
ile sanatı tasarıma katan, estetik ve işlevsel, insan 
ölçeğine uygun mekânlar tasarlamayı benimsiyoruz. 
Tasarladığımız bu projeleri; yaşam kolaylığı 
ve kullanıcı deneyimini de göz önüne alarak 
uyguluyoruz. Kullanıcının tarzını en iyi şekilde hayata 
geçiriyoruz.

mimari ve dekorasyon



Çalıştığınız proje türlerinden hangisi sizi daha çok 
heyecanlandırır?
Bizim için çalıştığımız her proje eşsiz ve özel tasarımlardır. Bazı 
konseptlerde yaratıcılık anlamında daha fazla fırsat imkânımız 
olduğu için bu projeler bizi daha fazla heyecanlandırır. Tarihi 
konsept adı altında tasarımını yaptığımız Gaziantep’te bulunan eski 
handan dönüşmüş olan otel bunların arasındadır.

Gelecek dönem projelerinizde neler var? 
Gelecek dönem projelerimizin içinde bizi çok heyecanlandıran, 
doğa ile iç içe ve sürdürülebilir, bungalov konseptli bir otel 
projesi var. Bununla beraber geniş peyzaj alanına sahip ultra lüks 
konseptte villa projemizin ve sektörde fark yaratacak bir estetik 
kliniği projemizin çalışmaları devam ediyor. Son olarak lo�  
konseptte tasarladığımız konut projemiz ve bir enerji fi rmasına ait 
olan idari bina projemiz bizi bekliyor.

Kariyer yolculuğunuzda geldiğiniz noktayı nasıl 
değerlendiriyorsunuz?
Bu zamana kadar hayata geçirdiğimiz her tasarım bizi bir üst 
noktaya taşıdı. Her geçen gün mesleğimize ve hayallerimize olan 
inancımıza daha da bağlanarak zirveyi hedefl iyoruz. 
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İnşaat, proje ve perakende sektöründe yer alan Kayhan Yapı Genel Müdürü 
Hicran Torpil; şık ve modern tasarımlara sahip ürünlerinden de bahsederek 

fi rma vizyonunu ve hedefi ni MAG Okurlarıyla paylaşıyor.

Kayhan Yapı 
Güvenilir Ticaret ve Kaliteli Ürün

mimari ve dekorasyon

HİCRAN TORPİL



Müșterilerimiz ekonomik ürünleri 
de üst segment ürünleri de 

mağazalarımızda görebilsinler ve 
satın alabilsinler istiyoruz.

endinizden de kısaca bahsederek Kayhan 
Yapı’nın kuruluşuna değinir misiniz?
Kurucumuz değerli kayınpederim Sayın Kayhan 
Torpil, elli yıl önce kaliteli ürünlerin son alıcıyla 
buluşturulduğu, alternatif tasarımların sergilendiği, 

geniş showroom’lar hayaliyle yola çıkarak, kuruluş adı Kayhan 
Ticaret olan fi rmamızı hayata geçirmiştir. İnşaat sektöründe, 
proje ve perakende satışının ihtiyaçlarını iyi analiz ederek, 
etkin bir ürün gamı oluşturmuş, sektörün yeniliklerini takip 
etmiş ve yeni ürün sirkülasyonunu sürekli hâle getirmiştir. 
Ekibe büyük oğlu Levent Ahmet Torpil’in katılımıyla kurumsal 
bir fi rma olma yolunda adımlar atılmış ve günümüzdeki 
adıyla Kayhan Yapı, sektördeki pek çok başarısıyla adını 
duyurmuştur. Firmamız inşaat malzemesi satışının yanı sıra 
1985 yılında sevgili eşim Mehmet Bülent Torpil’in kontrolünde 
konut inşaatına da başlamıştır. Bir aile şirketi olan Kayhan 
Yapı; ticari, sosyal ve kültürel yönleri güçlü, öngörüleri yüksek 
bu üç güzel ve değerli insanla markalaşmış ve defalarca 
Türkiye birinciliklerine imza atmıştır. 

Bense, tanınmış pek çok yerli ve ithal markanın bir araya 
getirildiği mağaza kurulumunda tanıştım ilk Kayhan Yapı’yla. 
1992 yılından beri İç mimar olarak hem mağazalarımızın 
hem de müşterilerimizin konut tasarımlarını üstlendim. 
2016 yılından beri de, güçlü bir ekibe sahip fi rmamızın genel 
müdürlüğünü yapmaktayım.

Kayhan Yapı’nın başarısının altındaki nedir? Misyon ve 
vizyonunuzu anlatır mısınız?
Kayhan Yapı öncelikle kurulumunda ve devamında çok emek 
verilmiş bir fi rma. Müşteri memnuniyeti, güvenilir ticaret, 
satış hattındaki ürün kalitesi hep esas alınmıştır. Kurumsallık 
önemlidir ve sistem bunun üzerine kurulmuştur. Personel 
eğitimine çok önem verilir. Üretici fi rmaların ürünlerine 
gerekli değer gösterilir ve yeterli bilgiyle müşterilere hizmet 
verilir. Bu anlayış başarıyı da kendiliğinden getiriyor zaten. 
Bizim için önemli olan, müşterilerimizin almak istedikleri 
ürünleri çeşitleriyle birlikte görebildikleri, keyifl e vakit 
geçirebilecekleri mağazalar oluşturmak, kaliteli ürünleri 
sunmak, bu ürünler hakkında gerekli bilgileri ve satış 
konusunda iyi hizmeti verebilmek. Müşteriler bizim değerli 
misafi rlerimiz ve onları en iyi şekilde ağırlamak bizim işimiz. 
Memnuniyetleri bizim için çok önemli.

Hangi hizmetleri veriyorsunuz?
Mağazalarımızda seramik, vitrifi ye, batarya, mutfak ve banyo 
dolapları, mutfak cihazları, kabin, aksesuar, şömine gibi iç 
dekorasyon ürünlerinin satış hizmeti verilmektedir. İç mimari 
tasarım ekibimizle tadilat projeleri tasarım ve uygulaması 
yapmaktayız. Müşterilerimiz mağazalarımızda sektörde önde 
gelen yerli ve ithal markaların ürünlerini keyifl i sunumlarıyla 
görebilirler.

Ürün çeşitliliğinizde neler yer alıyor?
Her fi rmanın farklı ürünlerini stoklamaya çalışıyoruz. 
Stokladığımız ürünlerde ebat, desen, renk, tasarım, fi yat 
çeşitliliğine dikkat ediyoruz. Müşterilerimiz ekonomik 
ürünleri de, üst segment ürünleri de mağazalarımızda 
görebilsinler ve satın alabilsinler istiyoruz. Ayrıca 
mutfaklarına ve banyolarına göre tasarlanan modüler 
sistemleri sunarak istedikleri yaşam alanlarının oluşmasına 
yardımcı oluyoruz.

K
Müşterilerinizin son dönemlerde sıklıkla tercih ettiği 
ürün materyali hangisi? Sizce neden?
Son zamanlarda mekân tasarımlarında ya tamamen 
modern ya da modern klasik ürünler tercih ediliyor. Üretici 
fi rmalar da ürün tasarımlarında ve çeşitliliğinde buna çok 
dikkat ediyorlar. Seramikte daha doğala yakın mermer, 
ahşap ve beton görüntülü ürünler ön planda olurken, çini 
desenler ve küçük ebatlı, özellikle renkli ürünler de tercih 
ediliyor. Renkli ürün tercihi vitrifi ye ve bataryalarda da 
devam ediyor. Mutfak ve banyo mobilyalarında toprak ve 
pudra renklerinin yanı sıra mekâna göre tasarım, kullanım 
kolaylığı, fonksiyonellik, camlı ve aydınlatmalı ürün tercihi 
öne çıkıyor. Renkli metal kullanımı her üründe kendini 
gösteriyor. İnsanlar fonksiyonelliğe, hijyene, yaşamlarını 
kolaylaştıracak ürünlere, so�  bir şıklığa daha önem vermeye 
başladılar ve bu tercihler tasarımlara yansıdı. 
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Karakalem Yapı Mimarlık kurucusu ve Uluslararası Mimarlık Akademisi 
(International Academy Of Architecture) ödüllü Mimar Çınar Kıyas Gencer,

hem tasarlayıp hem uyguladığı yeni projesinin detaylarını
MAG Okurlarıyla paylaşıyor. 

Karakalem Yapı Mimarlık
Tasarımda Fonksiyonel Kullanım

ÇINAR KIYAS-BENAL GENCER

mimari ve dekorasyon



imarlık Yapı Tasarlama Sanatıdır
Karakalem Yapı Mimarlık ailesi olarak 
kendi kurumumuz Karakalem Akademi 
Eğitim Kurumlarının, Ümitköy Çankaya’da 
yer alan yeni bir şubesini açmanın gururu 

içerisindeyiz.

Tasarım ve fonksiyonel kullanım kaygısının ön planda 
tutulduğu bir anlayış ile dokuz yüz elli metrekarelik 

M
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binamızı, altmış gün gibi kısa bir sürede dönüşümünü 
tamamlayarak kullanıma hazır hale getirdik.

Binanın cephesinde, mesh olarak bilinen metal giydirme ve 
kompozit malzemenin kombinasyonu ile çağdaş ve sade bir 
hava yakalamaya gayret gösterdik.

İç mekân organizasyonunda ise kullanıcının birçok 
fonksiyonu bir arada bulabileceği bir yol izledik.

Dokuz yüz elli metrekarelik binamızı, 
altmıș gün gibi kısa bir sürede 

dönüșümünü tamamlayarak 
kullanıma hazır hale getirdik.

mimari ve dekorasyon



Birebir sessiz ders kabinleri, sekiz ila on kişilik ders 
stüdyoları, bahçe katında bulunan ve sadece kurum 
öğrencilerinin kullanabileceği, içerisinde bir de şömine 
bulunan, bahçe kullanımına açık kütüphane kafesi ve en üst 
kat çatı arasında sessiz bir kütüphane ile, öğrencilerin hem 
sosyalleşebileceği hem de istediği fi ziki şartlarda eğitim 
görebileceği nezih, şık ve doğru amaca yönelik kullanımı ile 
bir özel öğretim kursu modeli sunmayı amaçladık. 

Binanın cephesinde, metal 
giydirme ve kompozit malzemenin 

kombinasyonu ile çağdaș ve sade bir 
hava yakalamaya gayret gösterdik.
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Dekorasyon ürünlerindeki 
sofi stike seçimlerinizle, evinizde 

ferahlığı ve şıklığı bir arada 
yaşayabilirsiniz. 

Modern 
Dokunuşlar

VAKKORAMA-EDITIONS STUDIO ART
Obje 24.950  

VAKKORAMA-CHAPPAL
Tütsü Demeti 225  

BEYMEN-BACCARAT
Biblo 10.810  

KARACA HOME
Koku 599,99  

KARACA HOME
Şamdan 299,99  

YARGICI
Yan Sehpa 8.999,95  
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 TEPE HOME

Ahşap Fener



Hem modern hem minimalist 
ürünler, yaşam alanlarında yenilik 

rüzgârı estiriyor...

İkonik

ROCHE BOBOIS
Vazo

ROCHE BOBOIS
Tabak

ROCHE BOBOIS
Lambader

GULECDECOR-BACI MILANO 
Mini Beyaz At 1.899  

BEYMEN-KYS TASARIM
Puf 19.000  

MUDO
Yan Sehpa 11.099,42  

TEPE HOME
Ahşap Kutu
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İlk ayağı Shangri-La Bosphorus 
İstanbul’da gerçekleşen Piccadilly 
Estates seminerinin ikincisi JW 
Marriott Hotel Ankara’da yapıldı.

Londra’da 
Bir Yaşam İçin 
Ankara’da 
Buluşma

MAG PR Solutions organizasyonuyla gerçekleşen 
davette İngiltere emlak sektörünün önde gelen 
şirketi Piccadilly Estates ve prestijli konut fi rması 
Berkeley Group, iki gün boyunca misafi rlerini 
ağırladı. Londra’daki gayrimenkul fırsatlarının 
anlatıldığı seminer ilk gününde akşam yemeği, 
ikincisinde ise öğle yemeği ile birlikte yapıldı. 
Sunumunun ardından soruları alan Piccadilly 
Estates Genel Müdürü Dr. Sinan Düztaş, merak 
edilen konu başlıklarına da değindi. 

davet

ARZU KOLOĞLU FATİH-GÖZDE YILDIRIM

CAN UĞURGEL

SİNAN DÜZTAȘDİDEM ÖZKES
128



TUĞÇE-KEMAL İNAL MÜGE-CAN ERGİN 

MAG PR 
Solutions 
organizasyonuyla 
gerçekleșen 
etkinliğe bașkent 
cemiyet ve iș 
hayatının önde 
gelen isimleri 
katıldı. 

HATİCE CANGÜLDİLȘEN KARAALP MASARACIOĞLUSİNAN TANDOĞAN

DİLEM KABUKÇU



davet

BURCU YÖRÜBULUT AHMET SOYER TAHA GÖKBERK DOĞAN TUĞÇE BAKKAL

ZEYNEP YİĞİTHAKAN-MİNE ALPYEȘİM-REHA TANDOĞAN
130



ALTAY ȘAHİN-GÖKÇE ALTUNKAYA ANDAÇ BORA ERDOĞAN MERVE DERYA ATMACA

JW Marriott 
Hotel Ankara’da 
yapılan 
seminerde, 
Londra’daki 
konut 
yatırımlarının 
avantajları 
masaya yatırıldı. 

SİBEL-GÖKMEN ÖZDOĞANSERKAN KUMDAKÇIÖZGE-TOGAY CÖMERT



Canon Türkiye ve Batı Ofi s Makinaları, 
düzenledikleri etkinlikle Canon’un 
eşsiz teknolojilerini tanıttı.

Canon
Tanıtım 
Günleri

ATO Başkanı Gürsel Baran ve kamu kuruluşlarından 
yetkililerin yanı sıra özel sektör fi rma temsilcileri ve 
davetlilerin katıldığı “Canon Tanıtım Günleri”nde 
açılış konuşmasını Canon Ülke Direktörü Alexandre 
Emeryk ve Batı Ofi s Makinaları Genel Müdürü 
Fatih Mert yaptı. Katılımcıların, Canon ürünlerini 
yakından inceleme fırsatı bulduğu, JW Marriott 
Hotel Ankara’da gerçekleşen etkinlik, yoğun ilgi 
gördü. 

davet

GÜRSEL BARAN KORAY AKAR

OYA CER ALPER KEÇELİ

ALEXENDRE EMERYK, FATİH MERT
132



GAYRİMENKUL   PROJE HİZMETLERİ   DANIŞMANLIK  



“Yüzyıllık Destan: Ateş” oyunu, 
Hacettepe Üniversitesi Tıp 
Fakültesi davetlileri için Akün 
Sahnesi’nde özel bir gösterim 
yaptı.

Akün 
Sahnesi’nde 
Özel 
Gösterim

Gazi Mustafa Kemal Atatürk ve silah 
arkadaşlarının verdiği kurtuluş mücadelesinin, 
19 Mayıs 1919’dan 23 Nisan 1920’de Meclis’in 
açılmasına kadar geçen döneminin anlatıldığı 
oyuna seyirciler yoğun ilgi göstererek oyuncuları 
ayakta alkışladı. Devlet Tiyatroları Genel Müdürü 
Tamer Karadağlı ve Başkent Üniversitesinin 
kurucusu Prof. Dr. Mehmet Haberal da özel 
gösterim için izleyiciler arasında yer aldı. 

TAMER KARADAĞLI, EBRU-DENİZ DEMİRYÜREK

davet

HALUK ÖZENÇ CENK SEVİNÇ, ALİ KOYUNCU SİBEL ÖZDOĞAN

134





röportaj

Ankara’da büyükelçiliğin açılmasıyla iki ülke arasındaki diplomatik ilişkilerin 
güçlendiğini, ticaretin arttığını ve gelecekte daha fazla iş birliği olanaklarının 
ortaya çıkacağını ifade eden El Salvador’un Türkiye Büyükelçisi Héctor Jaime; 

Türk toplumu, kültürü ve coğrafyası ile ilgili düşünce ve deneyimlerini 
MAG Okurlarıyla paylaşıyor...

El Salvador Türkiye Büyükelçisi 
Héctor Jaime

HÉCTOR JAİME, BERİL ÇAVUȘOĞLU
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nkara’daki büyükelçiliğinizi iki buçuk yıl 
kadar önce açmıştınız. Bu konu hakkındaki 
düşüncelerinizi ve hislerinizi öğrenebilir miyiz? 
Ankara’da büyükelçiliğimizin açılması; Türkiye’yi, 
uluslararası barış ve güvenliğin inşasında küresel 

bir lider olarak tanıma ve uluslararası sahnede referans 
haline gelen bir devlet aktörü olarak temellendirme anlamına 
geliyor. Bunun yanı sıra; hükûmetimizin yürüttüğü dış 
politikanın çeşitlendirilmesi ve açılma taahhüdüyle uyumlu 
olarak geleneksel olmayan ortaklarla iş birliği potansiyelini 
keşfetmek, değerlendirmek amaçlandı. 

İki ülke arasında, kuvvetli ve karşılıklı fayda sağlayan 
ilişkilerin kurulabileceği bir fırsat var. Bu bağlamda, 
büyükelçiliğimizin açılışı, Türkiye ile birlikte 
gerçekleştirilebilecek ortak girişimler ve iş birliği konusunda 
birçok olumlu beklenti yaratmıştır ki, bu da iki buçuk yıl 
sonra her iki millet için de faydalı sonuçlar doğurmuştur. 
Bu, iki hükûmet arasındaki diplomatik ilişkilerde bir dönüm 
noktasını işaret etmektedir. Ortak çıkarlarımız doğrultusunda 
birlikte keşfetmeye devam edebileceğimiz öncelikli alanları 
büyük bir memnuniyet ve iyimserlikle görmekteyiz.

El Salvador ile Türkiye arasındaki diplomatik ilişkiler 
hakkında düşüncelerinizi paylaşır mısınız?
El Salvador ile Türkiye arasındaki diplomatik ilişkilerin 
tarihî bir karakteri vardır ki bu, her iki halkın lehine çeşitli 
ekonomik ve iş birliği girişimlerini sağlamlaştırmıştır. 5 
Şubat’ta, diplomatik ilişkilerin kurulmasının yüz kırkıncı yıl 
dönümünü kutladık. El Salvador; demokrasi, insan haklarına 
saygı gibi prensiplere dayanan bu dostluğu, her alanda ve 
düzeyde genişletmeye ve güçlendirmeye niyetlidir.

Başkan Nayib Bukele hükûmetiyle, diplomatik ilişkiler 
belirgin bir şekilde ivme kazanmıştır. Kilometre taşları olarak 
her iki ülkenin başkentlerinde diplomatik temsilciliklerin 
açılması; ikili diyalog mekanizmasının faaliyete geçirilmesi; 
31 Mayıs 2021’de yapılan ilk toplantı; 2019, 2021 ve 2022’de 
Türkiye’ye yapılan yüksek düzeydeki ziyaretler; Ocak 2022’de 
Ekonomik ve Ticaret İşbirliği Anlaşması’nın imzalanması 
örnek verilebilir. Benzer şekilde, diplomatik ilişkilerin 
güçlendirilmesi; ticari alışverişin sürekli olarak büyümesi, 
sağlık, eğitim ve erken çocukluk gelişimi projelerinde Türk 
İşbirliği ve Koordinasyon Ajansı (TIKA) aracılığıyla alınan 
desteği içerir. Bu nedenle, bu diplomatik yakınlaşmanın arka 
planında her iki milletin kardeşlik ve dayanışma ruhu yer 
almaktadır, bu da halklarımız için zor zamanlarda destek ve iş 
birliğine olanak tanımıştır.

6 Şubat 2023 Türkiye depremlerinin neden olduğu zararlar 
göz önüne alındığında El Salvador, arama kurtarma 
çalışmalarını desteklemek için yüz on bir kurtarma görevlisi 
ve üç köpekten oluşan bir birlik gönderdi, acil durum ve 
insani yardım malzemeleri bağışladı. Bu, çok tarafl ı düzeyde 
bir iş birliğini teşvik etti ve her iki ülkenin de büyük küresel 
sorunları çözmede, liderliklerinin karşılıklı olarak tanınmasını 
sağladı.

Bölgesel düzeyde de önemli diplomatik yakınlaşmalar 
yaşandı ve SICA (Türkiye-Orta Amerika Entegrasyon 
Sistemi)’nın üç edisyonu yapıldı. İlişkimizdeki bu çok 
yönlülükle, hükûmetimiz; Türkiye’nin ülkemiz için bir dost 
olmaya devam edeceğinden emin olup diplomatik, ekonomik, 
ticari ve işbirliği alanlarında devam edecek olan gelecekteki 
eylemlerine olumlu bakmaktadır.

A
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Türkiye ile gelecekteki iş birliği olanaklarınız neler olacak? 
Bursların verilmesi ve diplomatik akademiler arasındaki 
yakınlaşma yoluyla gelecekte endüstri, teknoloji, güvenlik, 
turizm ve eğitim alanlarında iş birliğini sağlayacak yasal 
araçların imzalanmasına olumlu bakıyoruz. Benzer şekilde; 
inovasyon, hava sahası iş birliği, Uluslararası Deniz Hukuku 
ve kültür konularında yaklaşımlar başlattık. Bu konularda 
deneyim ve iyi uygulamaların paylaşıldığı önemli alanların 
oluşacağına ve bilgi alışverişinin gerçekleşeceğine kesinlikle 
inanıyoruz.

El Salvador, yabancı yatırım akışlarını cezbetme konusunda 
bölgesel olarak lider konumdadır ve bu durum; ulusal, 
sosyal ve yasal düzeyde mevcut güvenlik ortamı tarafından 
desteklenmektedir.

Bu ülke tanıtım çabaları, Türkiye’deki çeşitli ilgi alanlarında 
sunulmuş ve gelecekte sağlamlaşması beklenen önemli yatırım 
girişimlerine yol açmıştır. Bunlar arasında; liman ve liman 
terminallerinin modernizasyonu, inşaat sektöründe önemli bir 
şirketin El Salvador’da bir şubesinin kurulması bulunmaktadır. 
Öte yandan ülkelerimiz, göç ve iklim değişikliği gibi konulara 
adil ve çok boyutlu bir perspekti� en yaklaşarak çok tarafl ı 
düzeyde iş birliğine devam edecektir.

Türkiye’de El Salvador’u tanıtmaya yönelik ne tür 
çalışmalar yapıyorsunuz?
El Salvador’daki yeni iş iklimini -özellikle lojistik, hava 
taşımacılığı, hava sahası iş birliği, turizm, tarımda teknoloji 
ve enerji ile kimyasal-farmasötik sektörler gibi- büyük 
potansiyele sahip sektörlerle ilişkilendirilen stratejik 
toplantılar düzenliyoruz. Bu -özellikle Türk Hava Yolları 
ve TÜRSAB gibi önemli ortaklarla- El Salvador ile Türkiye 
arasındaki ilişkiye yönelik ilgiyi artırdı. 

Ülkemizin, dünya çapında yüksek kaliteye sahip rom ve 
kahve gibi simgesel ürünlerini tanıtıyoruz. Tadım ve sergi 
deneyimlerinin organizasyonuyla 2023 yılı boyunca gerçek alım 
potansiyeli olan yaklaşık on iş fırsatı belirlendi. Bunun yanı sıra, 
yaklaşık sekiz Türk turizm seyahat acentesi, El Salvador’u yeni 
bir destinasyon olarak turistik paketlerinde sunmaya başladı.

Hükûmetimiz için öncelik teşkil ettiğinden, El Salvador 
kültürünü tanıtmak için önemli çabalar sarf edildi. Bu anlamda, 
2023 Dünya Kültürleri Festivali, Türkiye Kültürel Rota - Başkent 
Kültür Yolu Festivali, I Ibero-Amerikan Kitap Fuarı gibi çeşitli 
festivallere ve kültürel etkinliklere katıldık.

Ankara’da yaşarken, Türkiye’nin farklı bölgelerini keşfetme 
fırsatınız oldu mu? 
Dünyanın en eski medeniyetlerinden biri olan Türkiye, zengin 
kültürel mirası ve yemyeşil manzaraları ile uluslararası alanda 
tanınmaktadır. Bu bağlamda, bu güzel ülkenin farklı bölgelerini 
keşfetme fırsatı buldum. İstanbul’u ve çevresini ziyaret ettim; 
tarih ve kültür dolu bu şehri çok ilginç buluyorum. Ayrıca, 
Akdeniz kıyılarındaki birkaç yerde bulundum ve muhteşem 
manzaralar gördüm. Kapadokya’yı gezdim, olağanüstü 
ve gizemli oluşumları beni sürekli şaşırtıyor. Türkiye’nin 
güneydoğusuna gitme fırsatım oldu. Suriye sınırını, tarihî 
Şanlıurfa şehrini ve şimdiye kadarki bilinen en eski megalitik 
kompleks Göbekli Tepe’yi ziyaret ettim. Adana, Bursa ve şubat 
2023 depremi sonrası kurtarma çalışmalarına katılan yüz on bir 
kişilik El Salvador ekibiyle birlikte ikinci kez Kahramanmaraş 
gibi şehirleri gördüm. 

Türk toplumu ile etkileşiminizi nasıl değerlendiriyorsunuz?
Bu anlamdaki deneyimlerim olumluydu. Ailemle birlikte, 
Türkiye’deki Türk vatandaşlarının nazik ve dostça 
yaklaşımlarını hep hissediyoruz. Dil bariyerine rağmen, 
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insanların samimiyetine ve ihtiyacım olduğunda yardım etme 
istekliliklerine şahit oldum. 

Çocuklara karşı büyük sevgi göstermeleri, onların öğrenimine 
ve erken gelişimine yatırım yapmaları; Türk toplumunda çok 
takdir ettiğim bir şey. Ayrıca, Türk vatandaşlarının köklerine, 
kimliklerine olan gururlarını ve vatanlarına duydukları sevgiyi 
çok küçük yaşlardan itibaren geliştirmelerini övgüye değer 
buluyorum.

İki ülke arasında benzerlikler var mı?
Ülkeler arasındaki coğrafi  uzaklığa rağmen, uluslarımızın 
birçok benzerliği paylaştığını bizzat görebildim. El Salvador’da 
da olduğu gibi, Türklerin çok çalışkan olduklarını ve aynı 
zamanda mükemmel girişimciler olduklarını, iş yapma 
konusunda dinamizm ve yetenek gösterdiklerini, günlük 
olarak deneyimleyebildim.

Başka bir konu olarak, toplumun aileye verdiği önemde ve aile 
içinde aşılanan prensip ve değerlerde bir yakınsama olduğunu 
düşünüyorum. El Salvador’da olduğu gibi, Türk toplumunda 
da çok güçlü bir aile birliği var; ebeveynlere ve büyüklere 
saygı ve sevgi teşvik ediliyor.

Türk mutfağı ile ilgili düşüncelerinizi paylaşır mısınız? 
El Salvador yemekleri ile ortak yanları var mı ya da 
farklılıkları neler?
Gastronomi, ülke mirasının bir parçasıdır ve her zaman 
toplumların; geleneklerinin, günlük yaşamlarının, 
kimliklerinin, topraklarının, cömertliğinin bir yansımasıdır. 
Bu nedenle, Türk mutfağını tattığım her an, kendi karakteristik 

unsurları olan zengin bir kültürün tadını birinci elden 
deneyimleme ayrıcalığına sahip olduğumu hissediyorum... 
Türk mutfağını lezzetli buluyorum. Koyun eti yeme 
alışkanlığına sahip değildim; ancak, Türkiye’de bir süre 
geçirdikten sonra alıştım ve şimdi çok seviyorum. Ayrıca, 
geleneksel Türk kahvaltılarını, mezeleri, çorbaları ve tatlıları 
da seviyorum.

Gastronomiler arasındaki benzerliklere gelince; Türk 
mutfağının El Salvador mutfağından çok farklı olduğunu 
söylemeliyim, çünkü bizim başlıca malzemelerimiz mısır, 
baklagiller, meyveler, süt ürünleri ve deniz ürünleri. Her 
zaman yeni tatlar ve farklı yiyecekler denemeye açık 
olmuşumdur. Türk mutfağındaki kebap ve lahmacunu da 
oldukça lezzetli buluyorum.

Türk müziği hakkında neler düşünüyorsunuz?
Gözlemlediğim kadarıyla Türk toplumunun müziği büyük 
bir keyifl e dinleniyor ve hissediliyor. Ankara ve İstanbul’da 
olmak üzere tiyatrolarda ve üniversitelerde, farklı alanlardaki 
başarılı müzik sanatçılarını dinleme fırsatım oldu.

Popüler müzik ile ilgili olaraksa; bunun çok çeşitlendiğini ve 
farklı farklı müzik türlerinde ünlü  sanatçıların olduğunu fark 
ettim. Türkiye’de gerçekten etkileyici seslere ve umut verici 
yeteneklere sahip, uluslararası alanda tanınan bazı müthiş 
şarkıcılar olduğunu düşünüyorum. Son zamanlarda, medyanın 
dinamizmi sayesinde Latin Amerika ülkelerinin Türk 
kültürüne ve müziğine yaklaşmaları oldu, izleyiciden oldukça 
olumlu tepkiler aldı. Bu müzikal ve sanatsal etki önümüzdeki 
yıllarda artarsa şaşırmam.
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El Salvador’un kültürel mirası hakkında neler 
söyleyebilirsiniz?
9 Ağustos 2023’ten beri El Salvador, orijinal mirasın anısını 
önemli kılarak bu tarihi Birleşmiş Milletler’e (BM) göre 
“Ulusal Yerli Halklar Günü” ilan etti. Bunlarla birlikte, El 
Salvador’un miras ve kültürel bagajının temel bir parçasını 
oluşturan, yerli halkların zengin ve çeşitli kültürlerini teşvik 
etmek ve kutlamak amacındayız.

Hukuken El Salvador, Cumhuriyet Anayasası’nın gereği 
olarak yerli halkları tanır, çünkü Anayasa’nın 62. ve 63. 
maddeleri sanatsal, arkeolojik ve kültürel zenginliğin 
korunması, yayılması ve tarihe saygı duyulmasıyla 
ilgilidir. Bu nedenle El Salvador hükûmeti; ülkede tarih 
boyunca ve kültürel olarak tanınan halklar Lenca, 
Náhuat, Cacaopera’ya ve yerli dillerin tarihi anısına olan 
bağlılığını yeniden tasdik etti. Öte yandan ülkemizde, 
geçmiş yüzyıllarda atalarımızın yaşamını yansıtan ve 
birkaçı hariç olmak üzere Blue Shield tarafından korunan 
kırk altı tane varlık bulunmaktadır. El Salvador; Kültür 
Bakanlığı aracılığıyla kültürel mirasını tanıtmayı, korumayı, 
kurtarmayı, araştırmayı, yaymayı, değerini anlatmayı 
amaçlamaktadır. Bunu ise çeşitli mekanizmalar aracılığıyla 
gerçekleştirir:
• El Salvador Kültürel Mirasının Korunması için Özel 
Kanun ve Yönetmeliği’nin yanı sıra normlar, süreçler ve 
prosedürlerin uygulanması
• Sosyal aktörler ve sektörlerin Salvador kültürel mirasının 
varlıkları ve ifadeleri hakkında farkındalık ve bilgi 
edinmelerinin teşviki
• Sürdürülebilir yerel kalkınma süreçlerinin bir bileşeni 

olarak Salvador kültürel mirasının dahil edilmesini teşvik eden 
girişim ve projelerin geliştirilmesi

Bu doğrultuda Kültür Bakanlığı, diğer hükûmet kurumlarının da 
desteğiyle, 2023 yılında ülkemizde gerçekleşen ISA Dünya Uzun 
Board Surfi ng Şampiyonası gibi dünya çapındaki etkinlikler 
kapsamında müzeler, okullar, parklar, belediyeler, El Salvador 
San Oscar Arnulfo Romero y Galdamez Uluslararası Havaalanı 
gibi yerlerde danslar, mitolojik karakterlerin temsilleri, kültürel 
ifadeler, el sanatları gibi etkinlikler düzenlemektedir.

El Salvador’da yaklaşık altı yüzden fazla kayıtlı arkeolojik alan 
bulunmakta olup, bunlardan küçük bir kısmı (Tazumal, Casa 
Blanca, Joya de Cerén, Cihuatán ve San Andrés gibi) tarihî 
arkeolojik yapılar kategorisine girer. Joya de Cerén arkeolojik 
parkı, UNESCO tarafından 1993 yılında dünya mirası olarak ilan 
edilen bir Salvador kültürel varlığıdır. Park bu ünvanını, yerli 
halklarımızın günlük yaşamının tanıklığını ve şahitliğini taşıyan 
unsurların yüksek korunma derecesinden dolayı almıştır.

El Salvador’un, turizm ve sörf turizminde sıkça tercih 
edildiğini biliyoruz. Ülkenizin turistik cazibe merkezlerini 
biraz anlatır mısınız?
El Salvador; dünya çapında tanınan kendi kimliğine sahip 
sürdürülebilir bir turistik destinasyon olarak öne çıkmakta ve 
yüksek düzeyde güvenlik, çevresel, sosyal ve ekonomik olarak 
sürdürülebilir bir kalkınma ile uluslararası alanda pozisyon 
almakta. Turizm, ekonominin yakıtıdır ve turistik faaliyetlerden 
doğrudan ve dolaylı olarak yararlanan yerliler tarafından 
büyük bir memnuniyetle karşılanmaktadır, çünkü bu, yaşam 
kalitelerini iyileştirmeye katkıda bulunmaktadır.
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Ülkeyi ziyaret edenlerin ilgisini çekecek çeşitli 
destinasyonlarımız hakkında konuşmak gerekirse; sörf ve 
plajlar, volkanlar ve dağlar turu, doğayla temas, arkeolojik 
yapılarla geçmişe bir yolculuk, Salvador mutfağının lezzetleri, 
yüksek kaliteli tıbbi hizmetlere erişim gibi seçenekler 
arasından seçim yapmak mümkündür. Başlıca turistik cazibe 
merkezleri arasında Surf City, Cerro Verde Doğal Parkı, Joya 
de Cerén, Izalco Volkanı, El Zonte, Coatepeque Gölü, Route of 
Flowers, Boquerón, Puerto el Triunfo bulunmaktadır. Turizm 
Bakanlığına göre, 1 Ocak - 31 Aralık 2023 tarihleri arasındaki 
turizm amaçlı ziyaretler, Salvador ekonomisine 3,793 milyon 
ABD doları katkıda bulunmuş, bu da 2022’ye kıyasla yüzde 
kırk üçlük bir büyümeye denk gelmektedir. Sadece 23 Aralık 
- 1 Ocak 2024 tarihleri arasında, Noel ve yılbaşı tatillerini 
Salvadorlularla birlikte geçirmek için ülkeye yüz on bin 
ziyaretçi gelmiş ve bu, aynı tarihlerdeki önceki dönemleri 
aşmıştır.

El Salvador’un 2020-2030 Ulusal Turizm Planı, ülkeyi 
etkili bir turistik destinasyon olarak konumlandırmayı 
amaçlamaktadır. Bunun için, teklifl erin etkin yönetimi ve 
kurumların güçlendirilmesi; doğrudan ve dolaylı istihdamın 
iyileştirilmesine katkı sağlayarak sosyo-ekonomik kalkınmanın 
teşvik edilmesi; ziyaretçilere tatmin edici ve kapsamlı bir 
deneyim sunmak için destinasyonların tarihî, doğal ve kültürel 
mirasının değerlendirilmesi; aynı zamanda, korunması 
hedefl enmiştir.

Son olarak; boş zamanlarınızda neler yapıyorsunuz? 
Hobilerinizden de biraz bahseder misiniz?
Arkeoloji, uluslararası politika ve tarih hakkında belgeseller 
izlemeyi hep sevmişimdir. Ayrıca, boş zamanlarımda yeni 
yerler keşfetmeye çalışırım ve Türkiye, keşfedilmeye değer bir 
tarihle dolu... Bunların yanında; müzik dinlemekten, ailemle 
parklarda ve açık alanlarda dolaşmaktan, egzersiz yapmaktan 
keyif alıyorum. 



Sri Lanka bağımsızlığının yetmiş altıncı 
yıl dönümü, Anemon Ankara Hotel’de 
düzenlenen bir kokteyl ile kutlandı. 

Sri Lanka’nın 
76 Yılı

Ülkenin Ankara Büyükelçisi Saranya Hasanthi 
Urugodawatte Dissanayake’nin ev sahipliğinde düzenlenen 
resepsiyona, çok sayıda yabancı misyon temsilcisi ve 
davetli katıldı. İki ülkenin millî marşları ile başlayan 
davette bir konuşma yapan büyükelçi “Türkiye, Sri 
Lankalı öğrenciler için giderek daha da popüler bir konum 
haline gelmiştir. İkili ilişkimiz, hükümetler arası iş birliği 
anlaşması ile devam etmektedir.” dedi. 

davet

LORIANA-GIORGIO MARRAPODI

RINA OKUMURA VAIVARA-PETERIS VAIVARA
JOSE LUIS MARTINEZ HERNANDEZ
MEDIHA HERNANDEZ

SARANYA HASANTHİ URUGODAWATTE DİSSANAYAKE
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‘‘FİKİRLERİNİZİN ARKASINDAYIZ’’

MARKA, PATENT, TASARIM
TESCİL HİZMETLERİMİZLE



Studylon, Four Seasons Hotel Bosphorus’ta 
gerçekleştirdiği seminerde, öğrencilerin 
iyi okullardan kabul alabilmeleri için 
izlenmesi gereken süreci paylaştı.

Yurt Dışı 
Eğitim Sürecinde 
Birebir Danışmanlık

Öğrencilerine, dünyanın en iyi okullarından kabul 
alabilmeleri için süreç koçluğu yapan Studylon Yurtdışı 
Eğitim Danışmanlığı, MAG PR Solutions organizasyonuyla, 
Four Seasons Hotel Bosphorus’ta bir etkinlik gerçekleştirerek 
yurt dışında eğitim üzerine bir seminer verdi. Dünyanın en 
iyi okullarına giriş sürecinde danışmanlık ve koçluk desteği 
sağlayan Studylon’un kurucu ortaklarından Alper Ilgınöz 
ve Türkiye bölge müdürü Pınar Haşimoğlu; öğrencilerin 
Avrupa, İngiltere ve Amerika’da eğitim alabilmeleri için neler 
gerektiğini detaylarıyla ailelere anlattı. Seminerde Studylon’un; 
geçtiğimiz sene, öğrencilerinin toplamda 2.4 milyon USD burs 
almalarına yardımcı olduğu, sağladıkları süreç ve başvuru 
koçluğu ile fark yaratmaya devam ettiği belirtildi. Seminere, 
İngiltere’nin en iyi okullarından MPW ve Queen Ethelburga’s’ın 
temsilcileri İrem Atakan Yılmaz ve Zeynep Saka da katkıda 
bulundu. 
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ZEYNEP FİDAN SOYSAL

ZEYNEP SAKA  DOĞA TUTKU SAY

NAZ TOPALLAR

ALPER ILGINÖZ, PINAR HAȘİMOĞLU
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ÇOCUĞUNUZUN GELECEĞİ
SİZİN İÇİN NE KADAR?ÖNEMLİ
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CAN ÇAVUȘOĞLUBERİL ÇAVUȘOĞLU

MAG PR Solutions 
organizasyonuyla 
gerçekleșen etkinlikte 
Studylon yetkilileri, 
öğrencilerin
Avrupa, İngiltere ve 
Amerika’da eğitim 
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SEDA ALATON NİHAN ÇETİNKAYA
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DUYGU İÇİL

İstanbul 
Boğazı’nın 
muhteșem 
manzarasında 
gerçekleșen 
eğitim 
seminerine 
katılımcılar 
yoğun ilgi 
gösterdi.

NAZ AYRIKAYAFERDA KIRALİOĞLUYASEMİN SERTKAYA



Toplumun her alanında varlıklarını hissettiren kadınlar; 
cesaretleri, kararlılıkları ve emekleriyle dünyayı șekillendiriyor. 

Önemli bașarılar elde etmiș güçlü kadınlar 8 Mart Dünya 
Emekçi Kadınlar Günü için deneyimlerini, tecrübelerini ve 

mesajlarını paylașıyor...
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8 mart 8 kadın

Gerçekleştirdiği başarılı projeler ile insanların hayatlarına dokunmaya
devam eden başarılı iş insanı Demet Sabancı Çetindoğan, çağdaş kadını 

tanımlayarak çalışmanın insana kazandırdıklarını ve kadınların
iş hayatındaki rolünü değerlendiriyor.

Demet Sabancı Çetindoğan
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Çağdaș kadın demek, dünya 
vatandașı demektir. Eğitiminizi, 

birikiminizi, vizyonunuzu dünyaya 
göre ayarlamanız gerekir.

endinizden bahseder misiniz?
Adanalıyım. İngiltere Richmond College’da, 
İşletme üzerine eğitim aldım. Evliyim ve 
üç çocuğum var. Perakende, sağlık, turizm, 
e-ticaret sektörleri ile ilgili çalışma alanlarıyla 

Türkiye’nin geleceğine yatırım yapmak için gayret 
gösteriyorum. İnsan ve sanat merkezli hobilerim 
var. Toplumsal olaylara karşı her zaman sorumluluk 
duyuyorum içimde. Bir STK’ye hizmet etmek beni 
motive ediyor. Yeni ve denenmemiş işlere imza atmayı 
seviyorum.

Vazgeçemediğiniz prensipleriniz nelerdir?
Prensipler, sadece kariyeriniz için beceriler kazanmakla 
ilgili değil, aynı zamanda neler deneyimlemek 
istediğinizle de ilgilidir. Geleceğin bize ne getireceğini 
bilemeyiz; dolayısıyla da kendi yolumuzda göstereceğimiz 
gelişim için sorumluluğu biz üstlenmeliyiz. A noktasından 
B noktasına giden yolu tam olarak kestiremesek 
de yolculuk boyunca ihtiyacımız olacak gereçleri 
oluşturabiliriz. İşte bunlar da bizi biz yapan doğrular, 
prensiplerimizdir. Benim asla vazgeçmeyeceğim 
prensiplerim ise vatan sevgisi, cumhuriyet, aile, 
dürüstlük, açıklık, samimiyet ve zamanlama olarak ilk 
aklıma gelenler.

Kadınların iş hayatındaki yerini nasıl 
değerlendiriyorsunuz? İş hayatına yeni atılan kadınlar 
için tavsiyeleriniz nelerdir?
Ben insanların iş hayatındaki performanslarını 
cinsiyetlerine göre değil, başarıya hazır olup 
olmadıklarına göre değerlendirmeyi tercih ediyorum. 
Elbette fırsat eşitliğinin sağlanması, kadın haklarının 
geliştirilmesi noktasında aktifi m ve bu noktada 
eksiklikleri biliyorum; ama iş hayatında başarı için erkek 
olmanız da yetmez. Önemli olan, başarıya hazırlanmaktır. 
Yabancı dil bilginizi geliştirmeli, iyi bir akademik eğitime 
sahip olmalı, kendinize has hedefl er belirlemeli, özel 
zevklere sahip olmalısınız. Eğer sizi diğerlerinden ayıran 
özellikleriniz varsa ve bunların altını iyi çizerseniz 
başarı gelir. Benim bütün kadınlara tavsiyem; öncelikle 
bir adım geride durmak yerine bir adım ileride olmayı 
seçmeleri, buna hazır olmaları ve başarılı olduktan sonra 
mutlaka arkadan gelen kadınlar için yol açmaya devam 
etmeleridir.

Çağdaş kadını tanımlar mısınız? Çağdaş kadın hangi 
özelliklere sahip olmalı?
Çağdaş kadın demek, dünya vatandaşı demektir. 
Eğitiminizi, birikiminizi, vizyonunuzu dünyaya göre 
ayarlamanız gerekir. Kendi gücünüzü ülkeniz ve insanınız 
için kullanacak cesaret ve yeteneğe sahip olmanız 
demektir. Bu arada herkes büyük büyük işler yapmak 
zorunda değil. Bazen küçük bir dükkân, küçük bir ofi s de 
büyük başarılar için yeterlidir. Formül yine aynı; kendinizi 
diğerlerinden farklılaştırmak ve işinizi saygıyla yapmak.  
Bizim bütün bu mesajlarımızın bir sonucu olarak elde 
etmek istediğimiz şey, proje kadınlar yaratmak değil. 
Başarıyı hedefl eyen, kendi varlığının bilincinde, mutlu 
ve güçlü kadınlar yaratmak. Bu nedenle; kazandığınız 
paranın, sahip olduğunuz ünvanın değil, hayatın içinde 
hak ettiğiniz yerin sahibi olmak önemli.

K

Kadınlar iş hayatında ne gibi zorluklar ile 
karşılaşıyor? Kendi sektörünüzde yaşadığınız 
deneyimlerden ve gözlemlerden bahsedebilir 
misiniz?
Bu sadece bizim ülkemizde yaşanan bir sorun değil. 
Ekonomik olarak en gelişmiş ülkelerde bile eşit işe 
eşit ücret uygulamasında sıkıntılar var. Erkeklerin 
egemen olduğu bir iş dünyası söz konusu; fakat artık 
bazı çok geri kalmış ülkeleri saymazsak kimse kadınları 
denklemin dışında tutmak istemiyor. Kadının ekonomiye 
ve sosyal hayata katkısı olmadan yeterli gelişmenin 
sağlanamayacağı noktasında bir bilinç oluştu. Hâlâ 
birtakım kültürel etkileri de görüyoruz. Kadının 
kendine toplum içinde daha güçlü bir yer açması 
süreç meselesidir. Ailesini, çevresini, ülkesini geliştiren 
kadınların sayısı arttıkça kadının sosyal hayat içindeki 
yeri de artacaktır. Önemli olan, biz kadın olarak bu 
ekonomik ve sosyal gelişimi destekleyebilecek güce 
sahip miyiz? Bu cesareti ve kararlılığı gösterebiliyor 
muyuz? Yoksa sorunlar dün vardı, yarın da var olacak. 
Kadının modern hayat içinde eşitlikçi bir ilişkiye ulaşmış 
olması uzakta bir hedef, çünkü insanın var oluşuna 
kadar uzanan farklar var. Önemli olan, tam ve koşulsuz 
bir eşitlik değil. Mümkün olan, sürdürülebilen, adil ve 
kazandıran bir eşitlik uygulaması. Yoksa kadın ve erkeği 
mekanik olarak eşit görmek yanıltıcı olur.

İş ve sosyal hayat arasındaki dengeyi nasıl 
koruyorsunuz?
Benim hayatımın sırrı planlamadır. Saat saat planlanmış 
bir hayat yaşarım ve küçük bahanelerle planımı 
bozmam. Böylece herkese gereken vakti ayırırım. Ne 
yazık ki bir günün yetmediği çok oluyor; fakat yoğunluğa 
alışkın biriyim. Çevrem de beni böyle kabul etti. Zaten 
teknolojinin gelişimiyle birlikte artık her an hayatın 
içinde kalabiliyorum, bu da bana vakit kazandırıyor.
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Çalışmanın ve üretmenin size neler kazandırdığını 
düşünüyorsunuz?
İş hayatı, çalışma ve üretme bize sadece mali bağımsızlık 
sağlamaz. Çalışmanın ve üretmenin içerdiği mücadeleyi, 
zorlu şartlara meydan okuyup onların üstesinden gelmeyi, 
başarma duygusunu önemseriz. Çalışma hayatının 
meyveleri vardır. Üretmek, anlam duygumuzu besler 
bana göre. Yaratıcı düşünsel ve davranışsal deneyimlere 
bizi taşır. Yapmakta olduğumuz işi daha iyi yapmak için 
sürekli kendimize meydan okuruz. Bu durum bizi konfor 
alanımızdan çıkarıp daha esnek bir zihne ve davranışlarımızı 
geliştirmeye yöneltir. İşimize para kazanmanın yanında 
başka anlamlar da katabilirsek hem daha üretken hem de 
daha mutlu olmanın sağlıklı yollarını keşfedebiliriz.

8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü, dünya genelinde 
ne gibi bir farkındalık yaratıyor? Sizin bugün için özel bir 
mesajınız var mı?
Kadınlar, kırılgan değil; dirençli güçlü gruplardır. Hele 
Türk kadını çok daha fazla güçlü, dirençli ve akıllı bana 
göre. Bunu geçmiş tarihte de, yakın tarihte de gördük, 
yaşadık ve tecrübe ettik. Pandemi dönemindeki, çok 
üzüldüğümüz deprem zamanı deprem bölgesindeki 
kadınlarımız gibi. Başarılı bir kadın olabilmek için öncelikle 
kararlı ve cesur olmalısınız. Kendinize olan güveniniz ve 
projelerinize, ekibinize olan inancınız asla değişmemeli, 
asla ve asla atılım yaparken korkmamalısınız. Bir işe 

başlarken kendinize rakip olarak gördüğünüz erkeklerden 
asla çekinmemek gerek. Onlardan birçok üstün yönümüz 
olduğunu unutmayalım. Her zaman için dikkatli olmak 
gerek. Elinize geçen fırsatları avantaja çevirmeyi öğrenmek 
gerek. Kadının ruhsal ve zihinsel olarak farklı şansı var 
ancak, bu söylemin kadını yüceltmek yerine baskılamak 
yönünde kullanıldığını düşünüyorum. Pozitif ayrımcılık bile 
bir ayrımcılıktır. Eğer boks maçı yapmayacaksak konuyu 
erkek ve kadın olarak ele almanın alemi yok. Mesele hazır 
olmakla ilgilidir. Dünya barışı, sosyal adalet, gelirin tabana 
yayılması gibi büyük hedefl erden bahsediyorsanız eğer, 
kadının denkleme daha çok sokulması gerekiyor. Elbette 
bu yalnızca iyi niyetli bir temenni olmaktan öteye gitmeli. 
Yasal ve kültürel olanakların geliştirilmesi ve kimi bölge ve 
ülkelerde belli oranda kadınlar lehine pozitif ayrımcılıklar 
yapılması gerekiyor. Kadınların ve toplumun çok eskiye 
dayanan mevcut bilinçlerinin değiştirilmesi, sosyal ve 
ekonomik hayat içinde kadınların erkekler oranında temsil 
edilebilmesi için öncelikle ön yargıların yıkılması, yani 
kadınlarla erkekler arasında hayata katılım gücü açısından 
hiçbir fark olmadığı bilincinin sindirilmesi gerekiyor. 
İtiraf etmek gerekir ki zor bir hede� en bahsediyoruz; 
ama kadınlar zoru sever. Barışın olduğu, yıkıcı acıların 
üzüntülerin olmadığı, var olan sorunların çözüme 
kavuştuğu, gülümseyen kadınların gülümseyen çocukları ile 
beraber olduğu, mutlu, huzurlu ve sağlıklı bir 8 Mart ve
8 Martlar diliyorum. 

8 mart 8 kadın





8 mart 8 kadın

Effect BCW CEO’su Gonca Karakaş, prensiplerinden de bahsederek 
8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü’ne

dair mesajlarını paylaşıyor.

Gonca Karakaş
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endinizden bahseder misiniz?
İstanbul’da doğdum, büyüdüm. Küçük yaşlardan 
başlayarak uzun yıllar piyano eğitimi aldım. Piyanist 
olmanın bana uygun olmadığına karar verdiğimde, 
eğitimime siyasal bilgilerde devam ettim. Kariyerime 

yatırım bankacısı olarak başladım ve uluslararası fi nans 
alanında yüksek lisans yaptım. 1994 yılında yaşanan ekonomik 
krizle birlikte büyük bir karar verdim ve iletişim sektörüne 
geçerek Eff ect’i kurdum. Eff ect, işimi çok severek yaptığım 
için yorulmak nedir bilmeden çok yoğun çalıştığım yer oldu. 
Sektöre yön veren pek çok başarılı işe imza attığımız Eff ect’te 
bu yıl otuzuncu senemizi kutluyoruz.  

Vazgeçemediğiniz prensipleriniz nelerdir?
Keyif alarak üretmek. Üretmekten vazgeçemem ve keyif 
almadığım hiçbir konuda çalışmayı tercih etmem. Siyasal 
bilgiler okumama rağmen siyasal iletişim hiç yapmadım. Tütün 
şirketleri ile hiç çalışmadım. Birlikte çalıştığım iş arkadaşlarımın 
da, müşterilerimin de, zaman geçirmekten mutlu olduğum 
insanlar olmalarına önem verdim. Zamanımın büyük kısmında 
yanımda olan insanlarla, hep birlikte keyifl e üretmeye, bu 
üretim sürecinin kendisine her zaman büyük değer verdim.  

Kadınların iş hayatındaki yerini nasıl 
değerlendiriyorsunuz? İş hayatına yeni atılan kadınlar için 
tavsiyeleriniz nelerdir?
İş hayatında başarı eşitlikten geçiyor, zira tek kanatla uçmak 
mümkün olmuyor. Bu nedenle kadınların, iş hayatında anahtar 
konumda olduklarını vurgulamak isterim. Gelişmiş ülkelerin, 
güçlü ekonomilerin yapısına baktığımızda kadınların iş gücüne 
katılma ve karar mekanizmalarında yer alma oranının çok 
yüksek olduğunu biliyoruz. İş hayatına yeni atılan kadınlara, 
bu güçlerinin farkında olmalarını ve kendilerine güvenmelerini 
tavsiye ediyorum. 

Çağdaş kadını tanımlar mısınız? Çağdaş kadın hangi 
özelliklere sahip olmalı?
Kadın; üreten ve geleceği inşa edendir. Gelecek için, her zaman 
daha iyisi için çalışan ve aynı zamanda talep edendir. Barıştıran, 
birleştiren ve çoğaltandır. İyileştirmek, güzelleştirmek 
doğasında vardır. Zamanın ötesinde sahip olduğu bu özellikleri, 
çağdaş kadını tanımlamak için de kullanabiliriz. Bütün bunlara 
ek olarak ve en önemlisi; çağdaş kadın eğitimlidir. Bilgi 
birikimini kullanarak aydın düşünen bireydir.  Bu güçlerinin 
farkında olan, öz güveni yüksek ve birey olarak bunlarla 
yaratabileceklerine inanan kişidir, 
çağdaş kadın.  

Kadınlar iş hayatında ne gibi zorluklar ile karşılaşıyor? 
Kendi sektörünüzde yaşadığınız deneyimlerden ve 
gözlemlerden bahsedebilir misiniz?
Ben iş hayatım boyunca zorluklarla karşılaşmadım. Halkla 
ilişkiler sektörüne geçmeden önce de böyleydi, iletişimci olarak 
geçirdiğim otuz yıl boyunca da zaten sektörümüzün yapısı 
nedeniyle bu durum geçerli oldu. Kişisel olarak hiçbir zorlukla 
karşılaşmasam da iş hayatında kadın olmanın dünya genelinde 
ek bedelleri olduğunu hepimiz çok iyi biliyoruz. Türkiye de bu 
konuda zorlukların -ne yazık ki- fazla olduğu ülkeler arasında 
yer alıyor. Zorluklar, çalışma hayatına katılma aşamasında 
başlıyor, kariyerlerinin ilerleyen aşamalarında kırık basamakla 
ve üst yönetimde yer alma noktasında da cam tavanlarla devam 
ediyor. 

K

 
İş ve sosyal hayat arasındaki dengeyi nasıl 
koruyorsunuz?
Keyif alarak ürettiğim için çok yoğun bir şekilde severek 
çalışıyor, iş ve sosyal hayatı birlikte yaşıyorum. 

Çalışmanın ve üretmenin size neler kazandırdığını 
düşünüyorsunuz?
Hayata üretmek ve öğretmek için geldiğimize inanıyorum. 
Descartes’ın sözünü şöyle uyarlıyorum: “Üretiyorum, öyleyse 
varım.” Bu nedenle de aslında anlamlı bir hayat yaşamak 
için üretmenin hiç kesintiye uğramaması ve durmaması 
gerektiğini düşünüyorum. Bence üretmeden yaşamak büyük 
bir bencillik.     

8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü, dünya genelinde 
ne gibi bir farkındalık yaratıyor? Sizin bugün için özel bir 
mesajınız var mı?
8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü; aslında toplumun 
gelişimi, ekonominin güçlenmesi ve şirketlerin 
sürdürülebilir başarısı için katkı sağlayan cinsiyet eşitliği 
konusunda gelinen noktayı görmek, göstermek açısından 
büyük önem taşıyor. Bildiğiniz gibi cinsiyet eşitliği; Birleşmiş 
Milletlere üye devletlerin 2030 yılına kadar ulaşmayı kabul 
ettiği “Sürdürülebilir Kalkınma Hedefl eri”nin merkezinde 
yer alıyor ama yapılan analizler, küresel ölçekte cinsiyet 
eşitliğini sağlamak için yüz otuz iki yıla ihtiyaç olduğunu 
ortaya koyuyor.

Ayrıca “kadına şiddet” konusu da 8 Mart’ı anarken 
gündemimizin başında yer almalı; zira kökleri, sadece daha 
iyi çalışma şartları isteyen kadınların yaşadığı bir felakete 
dayanan ve dünyada 1911’den, ülkemizde de 1921’den bu yana 
kutlanan 8 Mart, “kadına şiddet”i yok etmek için verilen 
mücadelenin bayrağıdır. Kadına şiddet, insanlık dışıdır ve 
önlenmesi de temel bir insanlık görevidir.  Bu nedenlerle, 8 
Mart’ta şu iki mesajı vermek istiyorum: “Eşitlik için pozitif 
ayrımcılık” ve “kadına şiddete son”. 

Kadın; üreten ve geleceği inșa 
edendir. Gelecek için, her zaman 

daha iyisi için çalıșan ve aynı 
zamanda talep edendir. Barıștıran, 

birleștiren ve çoğaltandır.



8 mart 8 kadın

360+ Media Interactive Technologies 
Kurucu Ajans Başkanı ve Teknolojide 

Kadın Derneği Kurucu Yönetim 
Kurulu Başkanı Zehra Öney, cinsiyet 

eşitsizliğini ele alarak önerilerini 
MAG okurlarıyla paylaşıyor.

 Zehra Öney

endinizden bahseder misiniz?
Teknolojide toplumsal cinsiyet eşitliği anlamında 
liderliği üstlenen bir insan olduğumu söyleyebilirim. 
Hayat yolculuğumun bunda çok büyük etkisi oldu. 
Cinsiyet konusunda baskı görmediğim, yeteneklerim 

doğrultusunda ilerleyebildiğim bir evde büyüdüm. Sosyal 
ilişkilerim hep iyi oldu. Bu nedenle üniversite sonrasında 
kendi isteğimle on yıl kadar turizmde kariyer yaptım. Teknoloji 
dünyasına adım atmam Turkcell ile birlikte oldu. Turkcell’de 
çalıştığım altı yıl boyunca Turkcell’in akademisinde kendimi 
teknoloji alanında oldukça geliştirdim. Burada Avrupa Birliği ve 
Amerika Birleşik Devletleri İlişkilerinden Sorumlu İş Geliştirme 
Departmanı’nda çalıştıktan sonra daha fazla sorumluluk almam 
gerektiğini hissederek Mobilera’nın genel müdürü olarak 
çalışmaya başladım. Mobilera’da iyi bir takım kurarak, dünya 
çapında mobil pazarlama alanında yolu çekenlerden olduk. 
Anahtar teslim hizmet veren ajans sistemine ek olarak bugün 
çok konuşulan artırılmış gerçeklik, sanal gerçeklik ve o dönem 
dünyada bir ilk olan ev dışı interaktivite alanında uluslararası 
birçok ilke imza attık. Sonrasında kariyerime girişimci olarak 
devam etmek amacıyla kendi ajansım olan 360+ Media 
Interactive Technologies’i kurdum. Aynı dönemde İngiliz 
artırılmış gerçeklik girişimi olan Blippar’ı Türkiye’ye getirdim 
ve Blippar Türkiye’nin CEO’su oldum. Dört yılda yüz elliden 
fazla proje hayata geçirip on milyondan fazla insanın artırılmış 
gerçekliği deneyimlemesini sağladım ve bu alanda pazarı açmış 

K oldum. Bir yandan da birçok STK’de aktif olarak görev aldım 
ve yedi yıl boyunca Bahçeşehir Üniversitesi Graduate School 
of Business’ta Yönetim Kurulu üyesi olarak çalıştım.

Bu kadar uzun süre boyunca teknoloji sektöründe çalışırken 
kadının varlığının bu sektörde oldukça az olduğunu gördüm 
ve bu açığı kapatmak üzere harekete geçtim. İki yıllık bir 
ön çalışma sonrasında benimle aynı hedefi  paylaşan yetmiş 
beş bireysel ve kurumsal üye ile birlikte bilim ve teknolojide 
yetkin ve uzman insan sayısını artırmak, özellikle sayıca 
az ve motivasyonu düşük kadınları istihdama ve üretime 
katmak üzere Teknolojide Kadın Derneğini kurdum. Bugün 
yüz altmıştan fazla kurumsal üyesi bulunan derneğimiz 
bugüne kadar yüzde yetmiş altısı kadın olmak üzere beş 
binden fazla mezun verdi.

Vazgeçemediğiniz prensipleriniz nelerdir?
En vazgeçemediğim prensip, dürüstlük diyebilirim. Yalan 
duymaktan ve yalan söylemekten nefret ederim. Canlı olan 
her şey benim için çok kıymetlidir. Canlılara hak et tikleri 
değeri verdiğimizde aldığımız karşılığın daha sürdürülebilir 
ve yaşanabilir bir dünyanın içinde olmamıza imkân 
sağladığına inanırım. Pozitif enerjili insanlarla çalışmak ve 
arkadaşlık etmekten hoşlanırım. Özel hayat ve iş dengesini 
de olabildiğince kurmak isterim. Kadınların ve erke klerin 
birlikte bir şeyler paylaşmaları, üretmeleri, geliştirmeleri 

156 magdergi.com.tr



gerektiğini düşünürüm. Bu yüzden cinsiyetçi bakış açıları 
beni her zaman rahatsız eder. Ayrıca toplumsal duyarlılığım 
yüksektir. Bana toplumsal olarak bir görev düşerse bu görevi 
kabul ederek meseleye duygusallık karıştırmadan, odaklı, 
planlı, bütünsel ve etkiyi ölçebilecek şekilde çalışırım. 
Örneğin; Teknolojide Kadın Derneğinde, derneğin ana 
faaliyet alanı olmamasına rağmen 6 Şubat depremleri 
sonrasında Hatay’da ekibimle birlikte elli gün geçirdim ve 
yardımları bizzat elimle teslim ederek her bir yardımın 
hedefl enen yere ulaştığından emin oldum. 

Kadınların iş hayatındaki yerini nasıl 
değerlendiriyorsunuz? İş hayatına yeni atılan kadınlar için 
tavsiyeleriniz nelerdir? 
Yapay zekânın hayatımızın her alanını etkilediği ve 
toplumların teknoloji alanında gelişmeye yatırım yaptığı 
bir dönemde, kadınların teknoloji odaklı sektörlerdeki 
oranının ç ok düşük olduğunu gözlemliyo ruz. STEM (Science, 
Technology, Engineering, Mathematics) alanında mezun 
olan kadınlar yüzde otuz beş civarlarında olmasına rağmen, 
bu alandaki işlere baktığımızda kadın yüzdeleri on küsurlara 
kadar düşüyor. Bu düşüş sadece kadınları teknolojiden uzak 
tutmakla kalmıyor, aynı zamanda ekonomik gelişmenin de 
önüne geçiyor. Dünya Ekonomik Forumu önümüzdeki beş 
yıl içerisinde özellikle yapay zek â teknolojisinin hayatımıza 
girmesi ile birlikte işlerin yüzde yirmi üçünün değişeceğini 
öngörüyor. Bu değişim ise en çok hizmet sektöründe 
çalışan kadınları etkileyecek ve kadınlar yoksullaşacak. 
Birleşmiş Milletler; 2030 yılında dünya nüfusunun yüzde 
sekizinin, yani üç yüz kırk milyon kadın ve kız çocuğunun, 
aşırı yoksulluk içinde yaşayacağını tahmin ediyor. Bu 
nedenle kızlarımızın, genç kızlarımızın ve kadınlarımızın; 
yapay zekânın insan hayatını dönüştürdüğü bu dönemde 
teknoloji alanında eğitim alması, gelişmesi ve bu alanda 
istihdama katılarak kendi hikâyelerini yazmaları çok önemli. 
Teknolojide Kadın Derneği de bu doğrultuda üç ana odakta 
kurulmuş bir dernek: Eğitim, sürdürülebilirlik, araştırma-
ölçümleme. Derneğimizde “seksen ile yirmi” kotamızla 
kadınlara pozitif ayrımcılık sağlayarak onların uzman, 
yetkin ve rol model bireyler olarak istihdama katılmaları için 
çalışmalarımıza devam ediyoruz. 

Çağdaş kadını tanımlar mısınız? Çağdaş kadın hangi 
özelliklere sahip olmalı?
Çağdaş kadın öncelikle “kadın” diye bir ayrımı 
düşünmeyendir. Yani kendisini insan olarak algılar, 
yetenekleri ve hayata bakışı doğrultusunda yapmak 
istediği şeyler için kolları sıvayabilir. Güçlü etik kuralları 
vardır, işini yaparken kimseye zarar vermeyi düşünmez, 
rekabeti kendisiyle yaşar. Sürekli öğrenir, öğrendiğini 
sahada uygulamaktan çekinmez. Vicdanı ve ahlakı son 
derece gelişmiştir, toplumsal konulara duyarlıdır. Yeni 
çağın vizyonu ve heyecanını taşırken bu çağın ihtiyaçlarına 
ve gerekliliklerine uygun hareket eden; yani rutinlerde 
kalmayan, rutini değiştirme konusunda tereddüt etmeyen 
kadın benim için çağdaş kadındır.

Kadınlar iş hayatında ne gibi zorluklar ile karşılaşıyor? 
Kendi sektörünüzde yaşadığınız deneyimlerden ve 
gözlemlerden bahsedebilir misiniz?
STEM alanında eğitim alan kadınların STEM dışındaki 
bölümlerde kariyerine devam etmemelerinin en önemli 

nedenlerinden biri erkek egemen çalışma koşullarını 
ya da günlük olarak maruz kaldıkları ön yargıları kabul 
etmeyerek kendilerini daha rahat hissettikleri alanlarda 
çalışmaya başlamaları. Biz toplumlar olarak bugüne kadar 
meslekleri “erkek işi” ve “kadın işi” diye ayırdık. Bunun 
en temel nedenlerinden biri; kadın ve erkek arasındaki 
fi ziksel farklılıklardı. G elişen teknolojiler sayesinde kadın 
ve erkekleri fi ziksel olarak ayrıştıran faktörler robotik ve 
otomasyonun ilerlemesi ile birlikte giderek önemsizleşiyor. 
İyi ki de böyle oluyor, çünkü ülkemizin refahı için kadınların 
da STEM alanındaki sayılarının bir an önce artması gerekiyor. 
Bu nedenle ben her zaman “Çözerse teknolojide kadın çözer.” 
diyorum.

İş ve sosyal hayat arasındaki dengeyi nasıl koruyorsunuz?
Sosyal hayatıma, arkadaşlığa, dostluğa çok kıymet verdiğim 
için akşamları ve ha� a sonları dostlarıma zaman ayırmayı 
sevgi ve mutluluk ile yapıyorum. Bu zamanı ayırmazsam, 
iş hayatında da başarılı olmadığımı hissediyorum. Tabii ki 
yoğun iş temposu; sizi aile ilişkilerinizde yeteri kadar ya da 
beklenen ölçüde rol almanızı bazen engelliyor. Burada benim 
şansım; bana çok destek olan harika bir eşimin olması ve 
çocukluğundan beri kızımın beni her zaman motive etmesi, 
benimle gurur duyması oldu. Bu yüzden kendimi çok şanslı 
hissediyorum. Bundan sonrasında da kendime ait zamanları 
biraz daha verimli kullanmak için sürekli olarak kendimi 
eğitiyorum, öğreniyorum ve öğrendiğimin bana fayda 
getirmesi için uyguluyorum. 

Çalışmanın ve üretmenin size neler kazandırdığını 
düşünüyorsunuz?
Çalışmak ve üretmek benim yaşam prensiplerim arasında. 
Asla durmayı düşünmüyorum. Eşimle birlikte yüz yaşından 
daha uzun yaşama gibi bir hedef koyduk. Biraz abartıyor 
olabiliriz ama teknoloji çağında ölümsüzlüğü bulursak pek 
de şaşırmam. Sağlıklı, güçlü olursam, elim ayağım tutarsa, 
beynim çalışırsa; çalışmak ve üretmek konusunda çok 
heyecanlıyım. Öyle bir çağa girdik ki biz “bir çağı devirenler” 
bu yeni çağda sürekli olarak öğrenmek, gelişmek, geliştirmek 
zorundayız. Bunun da bizlere iyi geleceğini düşünüyorum. Bu 
yüzden, eşime de yaptığım bir baskı var bu konuda. Birlikte 
çalışacağız, birlikte üreteceğiz diyorum. Biraz dinlenme 
anlarını çoğaltsak bile, üretmekten ve çalışmaktan hiç 
ayrılmamayı istiyorum.

8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü, dünya genelinde 
ne gibi bir farkındalık yaratıyor? Sizin bugün için özel bir 
mesajınız var mı?
8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü ve bütün mart ayı; 
kadınların güçlenmesi, iş hayatında var olması, toplumsal 
olarak layık olduğu koltuğa oturması için önemli bir 
farkındalık ayı. Dolayısıyla, Mart ayı kadın hakkında 
konuşulan bir ay oluyor. Benim tercihim ise mart ayını 
tarihsel olarak dezavantajlı durumda kalan kadınları 
konuştuğumuz, fırsat eşitliğini ele aldığımız bir aydan çok 
insanı bütün olarak ele aldığımız bir aya dönüştürmek. 
Bu çağda insanı insan olarak nasıl güçlendireceğimizi 
konuşmalıyız. Bu yüzden en büyük dileğim mart ayında 
konuştuğumuz problemlerin, cinsiyet eşitsizliğinin bir an 
önce çözüme kavuşması ve mart ayını üretken insan odaklı 
bir şekilde kutluyor olmamız. Bunu gerçekten temenni 
ediyorum.



8 mart 8 kadın

Koton kurucu ortağı ve Yönetim Kurulu üyesi Gülden Yılmaz; girişimci kimliği 
ve kadınların iş gücüne katılımını destekleyen çalışmaları ile fark yaratıyor. 

Firma politikalarından da bahseden Gülden Yılmaz, kadınların 
iş hayatındaki yerine dair düşüncelerini MAG Okurlarıyla paylaşıyor. 

Gülden Yılmaz 

adınların iş gücüne katılımını destekleyen pek 
çok projede liderlik üstleniyorsunuz. Bunlardan 
biraz bahseder misiniz?
Ben şanslı doğan kadınlardan biriyim. Ülkemizde 
maalesef benim kadar şanslı olmayan, kendi 

kararlarını alma, kendi hayatını kurgulama imkânı olmayan 
hemcinslerim var. Bu gerçeğin farkındalığıyla, kadınların 
güçlendirilmeleri ve toplumda hak ettikleri konuma gelmeleri 
için hem kişisel hem de Koton içinde kurumsal olarak inisiyatif 
kullanıyorum. Otuz altı yıldır iş dünyasının içinde bir iş 

kadını olarak, var olan etki gücümü olumlu bir dönüşüm için 
kullanmaya çalışıyorum. Koton’da sekiz binden fazla çalışma 
arkadaşım var. Onların hayatlarında ve zihinlerinde toplumsal 
cinsiyet eşitliğine dair bir farkındalık yaratmayı öncelikli bir 
şirket kültürü konusu olarak ele alıyorum.  Yüzde yetmiş iki 
kadın çalışan oranı, yüzde elli dört kadın yönetici oranıyla, 
Türkiye ortalamasının üzerinde kadın istihdamı olan Koton, 
2016 yılında “BM Kadının Güçlendirilmesi Prensipleri”ni 
ülkemizde imzalayan ilk şirketlerden biri. Bu temel 
prensiplerin şirket yapımıza uyarlandığı bir politikamız var. 

K

Koton Toplumsal Cinsiyet Eşitliği Politikası, Yönetim Kurulu 
tarafından imzalanmış olup Koton çatısında, kadınların 
hiçbir şekilde ayrımcılığa uğramayacağının, eşit ve adil bir 
insan kaynakları yönetimi yapılacağının güvencesini veriyor.  
Politikamızın uygulanmasını denetleyen ve çeşitli projeler 
hayata geçiren Toplumsal Cinsiyet Eşitliği Komitemizi 2018 
yılında oluşturduk. Bizzat başkanlığını üstlendiğim komitemiz; 
şirketimizde kadınların çalışma koşulları, kariyer gelişimleri, 
sosyal psikolojik ihtiyaçlarının karşılanması, ebeveyn eğitimleri 
gibi pek çok farklı programın işleyişini ve kurum dışı birçok 
projeyi yürütüyor. Kotonlu anne ve baba adaylarını ve sağlık, 
psikoloji, çocuk gelişimi konularında destekleyen Koton Moms ve 
Dads programı gibi programların yanında komitemizin girişimiyle 
2023 yılında Koton’da regl izni uygulamasına başladık. 

Kurumumuz dışında da toplumsal fayda ekseninde “El Emeği, 
Ev Kadınları” projesi gibi kadının iş gücüne ve sosyal hayata 
katılımını destekleyen projeler yürütüyoruz. 2016 yılında hayata 
geçirdiğimiz El Emeği projemizle bugüne kadar Güneydoğu 
Anadolu Bölgesi’nde altı binden fazla kadına gelir elde etme 
imkânı sunduk. Mağazalarımızda uyguladığımız esnek zamanlı 
iş modeli olan “Ev Kadınları” projemizde, kadınlar kendilerine 
uygun saatlerde çalışarak hayat ritimlerine uyan bir şekilde iş 
yaşamına dâhil oluyorlar.

Kadınların iş hayatındaki yerini nasıl değerlendiriyorsunuz? 
İş hayatına yeni atılan kadınlar için tavsiyeleriniz nelerdir? 
Toplumun yarısını kadınlar oluştururken iş gücüne katılımlarının 
bu kadar düşük olması, kalkınmanın önündeki en büyük 
bariyerlerden biri. Ülkemizde kadınların iş gücüne katılım 
oranı Aralık 2023 TÜIK raporuna göre %36,3 seviyesinde. Dünya 
Ekonomik Forumu (WEF) tarafından 2006 yılından itibaren 
düzenli olarak hazırlanan Küresel Toplumsal Cinsiyet Uçurumu 
2023 Raporu’na göre Türkiye, küresel sıralamada yüz kırk altı 
ülke arasında yüz yirmi dokuzuncu sırada. Ülkemizde evdeki 
sorumlulukların kadınların üzerine yıkılmış olması, çocuk ve 
yaşlı bakımı, düşük eğitim seviyesi ve en önemlisi de baskın 
gelenekler; son derece üretken yaşlardayken kadınların maalesef 
evde olmalarına sebep oluyor.  İş hayatının başındaki kadınlara 
tavsiyem, kariyerlerine ve hayatlarına dair planlama yapmalarıdır.  
Hayatlarının hangi döneminde hangi noktada olmak istediklerini 
belirlemelerini, bunun için bir plan yapmalarını ve hedefl er 
koymalarını öneririm. Bu noktada; çalışmak istenen kurumları 
belirlemenin, kendi gelişimlerine katkı sağlayacak bir ortamda 
bulunmanın yaratacağı farka da dikkat çekmek isterim. 

Çağdaş kadını tanımlar mısınız? Çağdaş kadın hangi 
özelliklere sahip olmalı?
Çağdaş kadını -aslında çağdaş birey demek isterim- yaşadığı 
çağın ruhunu anlayan, günceli takip eden, dünyanın geleceği 
hakkında da farkındalığı olan kişi olarak tanımlarım. Bilim, 
sanat, teknoloji, sosyal gelişmeler gibi dünya hakkındaki çağdaş 
perspektifl erin farkındadır. Geleceği şekillendiren güncel konular 
hakkında bilgi sahibi olmanın yanı sıra topluma katkıda bulunma 
sorumluluğunu da hisseder. Ülkemizde çağdaşlık, doğal olarak 
cumhuriyet değerlerine özdeş bir kavram. Büyük Atatürk’ün ileri 
görüşlülüğüyle şekillenen medeni ülke idealine sıkı sıkıya bağlı 
bir anlayış.

Kadınlar iş hayatında ne gibi zorluklar ile karşılaşıyor? 
Sektörünüzde yaşadığınız deneyimlerden ve gözlemlerden 
bahsedebilir misiniz?

Cinsiyet eşitsizliğini derinleştiren pek çok neden, kadınların 
iş hayatından uzak kalmalarına da sebep oluyor. Eğitim 
seviyesinin düşük olması, evlilik ve çocuk sahibi olma gibi 
hayatın önemli dönemeçleri ve en önemlisi geleneksel roller,  
kadınların iş yaşamına ya girememesine ya da iş yaşamından 
kopmasına sebep oluyor. Kadınların çalışma hayatında 
yer alması kadar yönetici konumuna gelmesinin de ayrıca 
önemini vurgulamak istiyorum. Yönetici konumunda olan 
kadınların varlığı, kurum içinde cinsiyet eşitliğinin teşvik 
edilmesi açısından kritik bir rol oynuyor. 

Vazgeçemediğiniz prensipleriniz nelerdir? 
Adil ve dürüst olmak benim için temel değer ve prensipler. 
Bunun yanına; feminist kimliğimle cinsiyet eşitliği 
konusunda hayatımın her döneminde aktif bir duruş 
sergilediğimi belirtmem gerekir. 

İş ve sosyal hayat arasındaki dengeyi nasıl 
koruyorsunuz? 
Aslında ben o dengeyi kuramayanlardanım. İşim her zaman 
önceliğim oldu. Sıfırdan bir iş kurup bir marka yaratmak ve 
onu bir yere getirmek de başka türlü pek mümkün olmaz 
düşüncesindeyim; ama bugün bulunduğum noktada hayatta 
bir şey kaçırdığımı da düşünmüyorum. Kadın olmanın 
getirdiği çok yönlülük ve çok odaklı yaşama becerisi 
sayesinde hayatımda önemli olan her şeye gereken özeni 
gösterebildim. Çocuklarımızı özenle yetiştirdik, ailemize 
gereken ilgiyi ve özeni gösterdik, göstermeye devam 
ediyoruz.  İşimin getirdiği seyahat imkânını da avantaja 
çevirerek bir denge kurdum. 

8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü, dünya genelinde 
ne gibi bir farkındalık yaratıyor? Sizin bugün için özel bir 
mesajınız var mı?
8 Mart hemen hemen tüm ülkelerde özel sektör, sivil toplum 
kuruluşları ve kamunun toplumsal cinsiyet eşitliği alanındaki 
duyarlılıklarını ve taahhütlerini kamuoyu ile paylaştıkları 
bir gün olması açısından değerli. Şüphesiz söylemden 
eyleme geçilmesi; konunun sadece kurumsal değil bireysel 
hassasiyet ve sorumluluk meselesi olduğunun anlaşılması, 
önümüzdeki en önemli mücadele alanı. Her 8 Mart’ı bir 
milat olarak aldığımızda, kişilerin ve kurumların önlerindeki 
bir yıllık süreçte toplumsal cinsiyet eşitliği mücadelesine 
katkı planlarını ortaya koymaları ve yıl boyunca bu plan 
doğrultusunda çaba göstermeleri, toplumda önemli bir 
dönüşüme fırsat tanıyacaktır. Yine her 8 Mart’ta, kişiler 
ve kurumlar bu alandaki karnelerini objektif bir şekilde 
değerlendirmeli, öğrenme ve gelişim alanlarını tespit etmeli, 
iyi örnekleri ve başarı hikâyelerini de daha fazla paylaşmalı 
diye düşünüyorum. Zira gidecek çok uzun bir yolumuz var 
ve ancak birbirimizden öğrenerek, kolektif bilinci harekete 
geçirerek daha eşit bir toplum yapısına kavuşabiliriz. 

Etki gücümü olumlu bir dönüșüm 
için kullanmaya çalıșıyorum.
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Koton Toplumsal Cinsiyet Eşitliği Politikası, Yönetim Kurulu 
tarafından imzalanmış olup Koton çatısında, kadınların 
hiçbir şekilde ayrımcılığa uğramayacağının, eşit ve adil bir 
insan kaynakları yönetimi yapılacağının güvencesini veriyor.  
Politikamızın uygulanmasını denetleyen ve çeşitli projeler 
hayata geçiren Toplumsal Cinsiyet Eşitliği Komitemizi 2018 
yılında oluşturduk. Bizzat başkanlığını üstlendiğim komitemiz; 
şirketimizde kadınların çalışma koşulları, kariyer gelişimleri, 
sosyal psikolojik ihtiyaçlarının karşılanması, ebeveyn eğitimleri 
gibi pek çok farklı programın işleyişini ve kurum dışı birçok 
projeyi yürütüyor. Kotonlu anne ve baba adaylarını ve sağlık, 
psikoloji, çocuk gelişimi konularında destekleyen Koton Moms ve 
Dads programı gibi programların yanında komitemizin girişimiyle 
2023 yılında Koton’da regl izni uygulamasına başladık. 

Kurumumuz dışında da toplumsal fayda ekseninde “El Emeği, 
Ev Kadınları” projesi gibi kadının iş gücüne ve sosyal hayata 
katılımını destekleyen projeler yürütüyoruz. 2016 yılında hayata 
geçirdiğimiz El Emeği projemizle bugüne kadar Güneydoğu 
Anadolu Bölgesi’nde altı binden fazla kadına gelir elde etme 
imkânı sunduk. Mağazalarımızda uyguladığımız esnek zamanlı 
iş modeli olan “Ev Kadınları” projemizde, kadınlar kendilerine 
uygun saatlerde çalışarak hayat ritimlerine uyan bir şekilde iş 
yaşamına dâhil oluyorlar.

Kadınların iş hayatındaki yerini nasıl değerlendiriyorsunuz? 
İş hayatına yeni atılan kadınlar için tavsiyeleriniz nelerdir? 
Toplumun yarısını kadınlar oluştururken iş gücüne katılımlarının 
bu kadar düşük olması, kalkınmanın önündeki en büyük 
bariyerlerden biri. Ülkemizde kadınların iş gücüne katılım 
oranı Aralık 2023 TÜIK raporuna göre %36,3 seviyesinde. Dünya 
Ekonomik Forumu (WEF) tarafından 2006 yılından itibaren 
düzenli olarak hazırlanan Küresel Toplumsal Cinsiyet Uçurumu 
2023 Raporu’na göre Türkiye, küresel sıralamada yüz kırk altı 
ülke arasında yüz yirmi dokuzuncu sırada. Ülkemizde evdeki 
sorumlulukların kadınların üzerine yıkılmış olması, çocuk ve 
yaşlı bakımı, düşük eğitim seviyesi ve en önemlisi de baskın 
gelenekler; son derece üretken yaşlardayken kadınların maalesef 
evde olmalarına sebep oluyor.  İş hayatının başındaki kadınlara 
tavsiyem, kariyerlerine ve hayatlarına dair planlama yapmalarıdır.  
Hayatlarının hangi döneminde hangi noktada olmak istediklerini 
belirlemelerini, bunun için bir plan yapmalarını ve hedefl er 
koymalarını öneririm. Bu noktada; çalışmak istenen kurumları 
belirlemenin, kendi gelişimlerine katkı sağlayacak bir ortamda 
bulunmanın yaratacağı farka da dikkat çekmek isterim. 

Çağdaş kadını tanımlar mısınız? Çağdaş kadın hangi 
özelliklere sahip olmalı?
Çağdaş kadını -aslında çağdaş birey demek isterim- yaşadığı 
çağın ruhunu anlayan, günceli takip eden, dünyanın geleceği 
hakkında da farkındalığı olan kişi olarak tanımlarım. Bilim, 
sanat, teknoloji, sosyal gelişmeler gibi dünya hakkındaki çağdaş 
perspektifl erin farkındadır. Geleceği şekillendiren güncel konular 
hakkında bilgi sahibi olmanın yanı sıra topluma katkıda bulunma 
sorumluluğunu da hisseder. Ülkemizde çağdaşlık, doğal olarak 
cumhuriyet değerlerine özdeş bir kavram. Büyük Atatürk’ün ileri 
görüşlülüğüyle şekillenen medeni ülke idealine sıkı sıkıya bağlı 
bir anlayış.

Kadınlar iş hayatında ne gibi zorluklar ile karşılaşıyor? 
Sektörünüzde yaşadığınız deneyimlerden ve gözlemlerden 
bahsedebilir misiniz?

Cinsiyet eşitsizliğini derinleştiren pek çok neden, kadınların 
iş hayatından uzak kalmalarına da sebep oluyor. Eğitim 
seviyesinin düşük olması, evlilik ve çocuk sahibi olma gibi 
hayatın önemli dönemeçleri ve en önemlisi geleneksel roller,  
kadınların iş yaşamına ya girememesine ya da iş yaşamından 
kopmasına sebep oluyor. Kadınların çalışma hayatında 
yer alması kadar yönetici konumuna gelmesinin de ayrıca 
önemini vurgulamak istiyorum. Yönetici konumunda olan 
kadınların varlığı, kurum içinde cinsiyet eşitliğinin teşvik 
edilmesi açısından kritik bir rol oynuyor. 

Vazgeçemediğiniz prensipleriniz nelerdir? 
Adil ve dürüst olmak benim için temel değer ve prensipler. 
Bunun yanına; feminist kimliğimle cinsiyet eşitliği 
konusunda hayatımın her döneminde aktif bir duruş 
sergilediğimi belirtmem gerekir. 

İş ve sosyal hayat arasındaki dengeyi nasıl 
koruyorsunuz? 
Aslında ben o dengeyi kuramayanlardanım. İşim her zaman 
önceliğim oldu. Sıfırdan bir iş kurup bir marka yaratmak ve 
onu bir yere getirmek de başka türlü pek mümkün olmaz 
düşüncesindeyim; ama bugün bulunduğum noktada hayatta 
bir şey kaçırdığımı da düşünmüyorum. Kadın olmanın 
getirdiği çok yönlülük ve çok odaklı yaşama becerisi 
sayesinde hayatımda önemli olan her şeye gereken özeni 
gösterebildim. Çocuklarımızı özenle yetiştirdik, ailemize 
gereken ilgiyi ve özeni gösterdik, göstermeye devam 
ediyoruz.  İşimin getirdiği seyahat imkânını da avantaja 
çevirerek bir denge kurdum. 

8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü, dünya genelinde 
ne gibi bir farkındalık yaratıyor? Sizin bugün için özel bir 
mesajınız var mı?
8 Mart hemen hemen tüm ülkelerde özel sektör, sivil toplum 
kuruluşları ve kamunun toplumsal cinsiyet eşitliği alanındaki 
duyarlılıklarını ve taahhütlerini kamuoyu ile paylaştıkları 
bir gün olması açısından değerli. Şüphesiz söylemden 
eyleme geçilmesi; konunun sadece kurumsal değil bireysel 
hassasiyet ve sorumluluk meselesi olduğunun anlaşılması, 
önümüzdeki en önemli mücadele alanı. Her 8 Mart’ı bir 
milat olarak aldığımızda, kişilerin ve kurumların önlerindeki 
bir yıllık süreçte toplumsal cinsiyet eşitliği mücadelesine 
katkı planlarını ortaya koymaları ve yıl boyunca bu plan 
doğrultusunda çaba göstermeleri, toplumda önemli bir 
dönüşüme fırsat tanıyacaktır. Yine her 8 Mart’ta, kişiler 
ve kurumlar bu alandaki karnelerini objektif bir şekilde 
değerlendirmeli, öğrenme ve gelişim alanlarını tespit etmeli, 
iyi örnekleri ve başarı hikâyelerini de daha fazla paylaşmalı 
diye düşünüyorum. Zira gidecek çok uzun bir yolumuz var 
ve ancak birbirimizden öğrenerek, kolektif bilinci harekete 
geçirerek daha eşit bir toplum yapısına kavuşabiliriz. 

Etki gücümü olumlu bir dönüșüm 
için kullanmaya çalıșıyorum.



8 mart 8 kadın

Dünya yıldızları ve stil ikonları tarafından tercih edilen Dilek Hanif, ailesinin 
de içinde olduğu bir sektöre çok küçük yaşlarda adım atarak moda tasarımına 

başlıyor. Paris’e couture koleksiyonu götüren ilk Türk tasarımcı olan 
Dilek Hanif, kariyeri ile sosyal hayatının dengesini nasıl kurduğunu anlatıyor. 

Dilek Hanif

endinizden bahseder misiniz?
1991 yılından beri moda sektörünün profesyonel 
olarak içerisinde olan bir moda tasarımcısıyım. 
Ailemin içinde olduğu bir meslek olduğu için, çok 
küçük yaşlarda tanıştığım bir sektörün içindeyim. 

Kendi markamı 1991 yılında kurdum. Daha sonra hazır giyim 
ve couture olmak üzere farklı alanlarda çalıştım. 2004 yılında 
Paris’e couture koleksiyonu götüren ilk Türk tasarımcıyım. Şu 
anda senede dört ayrı koleksiyon -hem hazır giyim hem couture 
olmak üzere- hazırlıyorum. Yurt dışında birçok noktada hazır 

K giyim ürünlerimiz satılmakta. Onun dışında ihracatımız var 
ve couture müşterilerini kendi ülkemizde ağırlıyoruz. Kişiye 
özel tasarımlarda couture siparişlerimizi burada hazırlıyoruz.

Vazgeçemediğiniz prensipleriniz nelerdir?
Doğru insan ve çözüm odaklı olmak benim için çok 
önemlidir. Onun dışında; yaptığı işin arkasında olmak benim 
vazgeçilmezimdir. Yaptığım işin en iyisini yapmak için her 
zaman uğraştım. Aslında birçok şey var ama başlıca bunları 
sayabilirim.
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Kadınların iş hayatındaki yerini nasıl 
değerlendiriyorsunuz? İş hayatına yeni atılan kadınlar 
için tavsiyeleriniz nelerdir?
Aslında bizim sektörümüzde, zannediyorum kadınların işi 
daha kolay. Kadınların bugün gelmiş olduğu noktada maalesef 
daha çok yol kat etmesi gerekiyor; ama kendi sektörüme 
gelince moda ve tekstil, kadınların daha iyi olduğu alanlar 
olduğu için, bugüne kadar bu konuda bir sıkıntı yaşamış 
olduğumu söyleyemeyeceğim. Benim için avantaj bile oldu. 
Çok severek yaptığım bir iş oldu. Yaratıcılık yeteneğimi 
çok güzel öne çıkarabildiğim bir mesleğim var ve çalışırken 
de kadın olmamın verdiği avantajları hep kullandım. Yani 
detaycılıkta erkeklere göre bizim algılarımız çok daha farklı 
olduğu için bunun işimde daha iyi olmama sebep olduğunu 
düşünüyorum. Kadınların genel olarak iş hayatında tabii ki 
farklı sektörlerde, özellikle erkek egemen sektörlerde bir 
noktaya gelmek için çok fazla çaba sarf etmeleri gerektiğini 
biliyorum ve bu benim için son derece üzücü. Umarım bunun 
için verilen çabalar, belli jenerasyonların ardından sonuca 
ulaşmış olur.

Çağdaş kadını tanımlar mısınız? Çağdaş kadın hangi 
özelliklere sahip olmalı?
Bana göre çağdaş kadın; kendi kararlarını verebilen, hayatının 
kontrolünü eline almış kadındır. Aydın, üretken, güçlü ve 
bunun bilincinde olan kadın, bana göre çağdaş kadındır. 
Kimsenin onun yerine düşünüp karar vermesine  izin vermez. 
Çağdaş kadın; kendini geliştirmiş, bilinçli kadın profi lidir 
diyebiliriz.

Kadınlar iş hayatında ne gibi zorluklar ile karşılaşıyor? 
Kendi sektörünüzde yaşadığınız deneyimlerden ve 
gözlemlerden bahsedebilir misiniz?
Bence en önemli olan şey; kadının hem ailenin başını 
çekiyor olması, hem de iş hayatını yönetiyor olması. Yani 
kadın, iki tara� a da aktif olarak yoğun bir şekilde çalışmak 
zorunda. Hem anne olmak zorunda hem eş olmak zorunda. 
Dolayısıyla, kadının kendi özel hayatındaki yükümlülükler 
de çok fazla olduğu için, bunun başlı başına zorluk olduğunu 
düşünüyorum. Hiç kolay değil. Bir kadının kendi kendine iş 
hayatında başarıyı yakalaması için iyi bir performans gösterip 
evdeki düzenini ve aile hayatını devam ettirebilmesi için de 
erkeklerden daha fazla özveride bulunması gerekiyor.  Bence 
en büyük zorluklardan biri bu. Hadi bunu aştınız diyelim, bu 
da girdiğiniz yerlerde kadın olduğunuz için baştan zaten bir 
ön yargılı yaklaşılıyor, kadının bunu yapamayacağına dair. 
Birçok meslekte bu ön yargı, aşılması gereken bir konu. Bu 
ikisinin çok önemli konular olduğunu düşünüyorum.

İş ve sosyal hayat arasındaki dengeyi nasıl koruyorsunuz?
Hem iş hayatı hem sosyal hayat hem aile hayatını bir arada 
tutmak ve özellikle çocuklarınız belli bir yaşa gelene kadarki 
süreç gerçekten çok zor bir süreç bana göre. Bunları bir 
arada organize etmek için; muntazam, belli saatlerde çalışan 
ekibinizin olması gerektiği kadar onlarla zaman geçirdiğiniz 
iş hayatınıza iyi bir vakit ayırmanız da gerekir. Bir tara� an da 
ailenizin sizden beklentileri var. Ben çok net hatırlıyorum; 
çalışma hayatımın, çocuklarımın özellikle küçük olduğu 
döneminde kendime ait olan süre, kendime ayırabileceğim 
hiçbir zamanım yoktu. Kendim için ayırmam gereken tüm 
zamanı işime ve çocuklarıma ayırıyordum, bir de tabii 
bunun yanında aile ve eşime de ayırmam gerekiyordu. 

Dolayısıyla tekrar burada aynı yere geliyoruz. Eğer eşiniz 
de size bu süreçte destek değilse o zaman bir kadın olarak 
gerçekten yükünüz oldukça ağır olabiliyor ve bunun 
altından kalkmak da tamamen sizin sorununuz oluyor. 
Eğer çalışmak zorunda değilseniz, özellikle aileniz sizden 
çalışmanızı beklemiyorsa ama siz bir kadın olarak üretmek 
ve kendi gücünüzü görmek istiyorsanız, burada durum 
daha da vahim olabiliyor. Eğer kadın çalışmak zorundaysa 
ve aileye katkıda bulunuyorsa, bu çalışma işi daha da 
toleranslı olabiliyor; hani eşler ve çocuklar da katkıda 
bulunduğu için. Kadın sadece “Bir kadın olarak ben de bir 
şeyler yapmak istiyorum, benim de hedefl erim var, hayatta 
yapmak istediğim şeyler var.” dediği zaman o, onun tercihi 
oluyor. Dolayısıyla bu gibi durumlarda daha da özverili 
olmanız gerekiyor, belli bir noktaya gelene kadar. Sonra 
zaten herkes durumu daha anlayışlı karşılayabiliyor; ama 
ilk başlarda hiç de kolay olmuyor diyebilirim; o dengeyi 
kurmak ciddi bir performans gerektiriyor.

Çalışmanın ve üretmenin size neler kazandırdığını 
düşünüyorsunuz?
Çalışma ve üretmenin bana çok fazla şey kattığını 
düşünüyorum. Bugünkü Dilek Hanif çok mutlu ve kendini 
seven bir insansa bence bunun çok büyük önemi var. 
Çalışma hayatı ve üretme hayatı için kararlı bir şekilde 
ilerlemem ve bunun arkasında bugüne kadar durmuş 
olmam, Dilek Hanif olarak kendi kendimi beni mutlu 
eden bir şey. Dolayısıyla kendimden memnun olmamın en 
büyük nedeni, keşkelerimin olmaması. Neden yapmadım 
demiyorum. Bazı şeyleri yapmak istedim ve bunlar için 
belli mücadeleler verdim, yaptım. Bence bundan daha 
iyi bir sonuç olamaz, kendi adıma bana kazandırdıklarını 
düşününce.

8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü, dünya genelinde 
ne gibi bir farkındalık yaratıyor? Sizin bugün için özel 
bir mesajınız var mı?
Dünya Emekçi Kadınlar Günü diye bir gün olması, 
farkındalık tabii ki yaratıyor; ama keşke kadınların böyle 
bir güne ihtiyacı olmasaydı. Yani dünya erkekler günü 
diye bir şey yok maalesef, Dünya Kadınlar Günü diye 
bir şey var. Ben zaten ilk baştan beri hep bunun için 
ayrıca üzülüyorum. Tabii bu bizim ülkemizin bir sorunu 
değil, bu aslında dünyada kadın ve erkek oluşumundan 
bu yana gelmiş bir sorun. Ne yazık ki kadınlar hep bir 
şeyleri ispatlamak ve bir şeyler için çabalamak zorunda 
kalmış. Bugün gelinen noktada şükür demeliyiz ki en 
azından daha geriye baktığımızda bugün biraz daha bazı 
şeyleri kontrolümüz altına alabilmişiz ve görüyorum ki 
bundan sonraki nesiller bundan daha da iyi ilerliyorlar. 
Yani kadınlar çok iyi yolda gidiyorlar. Zaman içerisinde 
çok daha iyi yerlere gelecekler. Büyük bir mücadele 
geçirdiler ve geçirmeye devam ediyorlar. Bugün ülkemizde 
bu konuda, mesela siyasette çok az kadın olduğunu 
düşünüyorum. Çok daha fazla kadın olmalı ve olsaydı 
her şey çok daha iyi olurdu bana göre. Olacak da zaten 
inanıyorum; ama birçok yerde kadınlar hâlâ olması 
gerektiği noktaya gelmedi. Bence hak ettikleri çok daha 
iyi noktalar var. Orada çok daha fazla kadını görmeliyiz. 
Kadınlar her noktada, iş hayatında, siyasi hayatta belli 
yerlere daha fazla geldikçe bence her şey çok daha güzel 
olacak. 
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Polar Araştırma ve Teknoloji AŞ
Genel Müdürü ve ANGİKAD Girişimci
 İş Kadınları Derneği Yönetim Kurulu 
Başkanı Gözde Diker, kendinden de 
bahsederek iş hayatında kadınlara 

verdikleri desteği ve 8 Mart 
mesajını MAG Okurlarıyla paylaşıyor. 

Gözde Diker

endinizden ve çalışmalarınızdan bahseder 
misiniz? 
İzmir doğumluyum. Gençliğimi bu güzel şehirde 
geçirdim. Yirmi yılı aşkın bir süredir Ankara’da 
yaşıyorum. Anadolu Üniversitesinde Kamu Yönetimi 

bölümünü tamamladım ve ardından Çankaya Üniversitesinde 
Siyaset Bilimi ve Uluslararası İlişkiler alanında yüksek lisans 
yaptım. Yaklaşık yirmi altı yıldır iş hayatının içindeyim. Aile 
şirketimiz Polar Araştırma ve Teknoloji AŞ’de yönetim kurulu 
üyesi ve genel müdür olarak çalışmalarıma devam ediyorum. 
Ayrıca ANGİKAD Girişimci İş Kadınları Derneği yönetim 
kurulu başkanı ve TOBB Ankara Kadın Girişimciler İcra Kurulu 
üyesiyim.

Polar Araştırma ve Teknoloji AŞ, donanım ve yazılım 
alanında AR-GE çalışmaları yaparak, inovasyona dayalı 
sektörel çözümler geliştiren bir aile şirketi. Hacettepe 
Teknokent’te yer alıyoruz ve yirmi altı yıllık köklü bir geçmişe 
sahibiz. Amacımız, geliştirdiğimiz projelerle ekonomimizin 
büyümesine ve istihdamın artmasına katkı sağlamak. Özellikle 

K Serviscell sistemimizle büyük bir başarı elde ettik. Bu 
sistem, Türkiye’de ve dünyada bir ilk olarak, okul servis 
bilgilendirme, güvenlik ve yönetimine yönelik çözümler 
sunuyor. Yüz binlerce öğrenci, veli ve okul servis fi rmalarına 
hizmet vererek, öğrenci servis hizmetlerinin daha kaliteli, 
güvenli ve yönetilebilir hale gelmesini sağlıyoruz. Ayrıca, 
taşımacılık ve lojistik sektörü için personel servisi yönetim 
sistemleri ve rut optimizasyon sistemleri geliştiriyor, 
araç takip sistemleri ve ısı ve nem kontrol sistemleri gibi 
çözümlerle de sektöre katkıda bulunuyoruz.

Türkiye’de öncü bir adım attık ve AR-GE çalışmalarımızda 
özel olarak geliştirdiğimiz iletişim teknolojileri alanında, 
sektör lideri Karel ile ortak bir şirket kurarak, bu yenilikçi 
iş birliğiyle, Karel Connect markası altında, ülkemizi ve 
dünyayı hedefl eyen bir pazara adım attık. Her ölçekten 
işletmenin iletişim ihtiyaçlarını çözen, gelişmiş telefon 
santral sistemlerimiz, devrim niteliğindeki mobil bulut 
santral sistemlerimiz ve etkin çağrı merkezi yazılımlarımızla 
sektörde yeni bir dönemi başlatıyoruz. Özellikle, Türkiye’de 



ilk kez sunulan mobil bulut santral sistemimizle, iş dünyasının 
iletişim altyapısında çığır açma yolunda ilerliyoruz. Gelecekte 
de inovasyona ve AR-GE çalışmalarına yatırım yapmayı 
sürdüreceğiz. Ekonomimize ve toplumumuza katkıda 
bulunacak yeni sektörel çözümler geliştirmeye odaklanacağız. 
Tabii temel amacımız, teknolojinin gücünü kullanarak daha iyi 
bir gelecek inşa etmek.

ANGİKAD Girişimci İş Kadınları Derneğinden bahseder 
misiniz?
Girişimci İş Kadınları olarak 2007’den beri, iş dünyasında 
kadınların ekonomik, hukuksal ve sosyal haklarının 
güçlendirilmesi, geliştirilmesi ve eşit fırsatların yaratılması için 
yürüttüğümüz girişimcilik başta olmak üzere birçok eğitim 
programları, networking, mentorluk, proje ve etkinliklerimizle 
çalışmalarımıza devam ediyoruz. Kadın girişimciliğine teşvik 
etmek, girişimci kadınlar arasındaki iş birliğini güçlendirmek 
ve kadın istihdamını artırmak amacıyla on yedi yıldır 
sürdürdüğümüz bu önemli faaliyetlerle kadınların kariyer 
gelişimine de çok önemli katkılar sağlıyoruz. Ayrıca, kız 
öğrencilere yönelik öğrenci kampları, mentorluk ve burs 
desteği ile genç nesillere yatırım yaparak geleceğin girişimci iş 
insanlarını yetiştirmeye çalışıyoruz. 

ANGİKAD yönetimine geldiğinizden bu yana öne çıkan 
projeleriniz nelerdir? 
Yaklaşık dokuz aydır birçok projeye imza attık. Biz dernek 
olarak kalıcı çözümler doğrultusunda ilerlemek istiyoruz. 
Dönemimizin ilk projesi olan “Cumhuriyetin 100 Yılında Kadın 
Girişimciler İçin 100 Öneri”den bahsetmek isterim. Bu projede 
öncelikle kadınların iş hayatına katılımlarını teşvik edecek ve 
kadın istihdamını artıracak stratejiler üzerine odaklandık ve 
kadın girişimciliğini güçlendirmeyi, fırsat eşitliğinin verilmesi 
konusunda somut adımlar atılmasına katkıda bulunmayı 
hedefl edik. Çalışmalarımıza başlarken ilk olarak, hukuk ve 
girişimcilik alanlarında uzmanlaşmış akademisyenlerden 
ve profesyonellerden oluşan bir komite kurduk. Girişimci 
kadının sesini duyurmak ve cumhuriyetimizin yüzüncü yılında 
bu önerilerimizi Cumhurbaşkanlığımıza, Meclisimize, ilgili 
bakanlıklarımıza ileterek, bu önerilerin   kanunlaşmasını 
sağlayıp kalıcı çözümler üretmeyi hedefl edik. 

“Ekonomide kadın gücüyle büyümek, güçlü bir ülke inşa 
etmek demektir.” Önceliklerimiz; kadın girişimciliği, kadın 
istihdamı, eğitim ve toplumsal bilinçlenme ile ilgilidir. 
Siyasetten, çeşitli ideolojilerden bağımsız ve tarafsız bir 
şekilde “siyaset üstü” bir yaklaşımla yalnızca bu hedefl ere 
odaklandık.

Yine, bu ay lansmanını yaptığımız önemli projelerimizden 
birinde; İçişleri Bakanlığı destekli “Girişimcilik Yolu ‘Dönüşüm’: 
Kadın Girişimcilerle Yeniden Başla!” diyoruz ve yola çıktığımız 
projemizde temel amacımız Hatay, Malatya, Adıyaman, 
Kahramanmaraş ve Osmaniye illerimizde kadın girişimcilerin 
yeni kuracağı ya da deprem nedeniyle yıkılan işletmelerinin 
tekrar hayata geçmesi aracılığıyla kadın istihdamına destek 
olmak. Bu süreç, kadınların ekonomik bağımsızlıklarını 
kazanmalarını destekleyerek, geniş çaplı bir toplumsal 
iyileşme ve dayanıklılık sağlamamıza yardımcı olacaktır. 
Unutmayalım ki, kadın girişimciler tarafından yaratılan her 
yeni iş fırsatı, depremden etkilenen toplumumuzun daha 
hızlı ve etkili bir şekilde iyileşmesine katkıda bulunacaktır. 

ANGİKAD Girişimci İş Kadınları Derneği olarak etkinlik, 
çalışma ve projelerimize hızla devam ediyoruz.

Kadınların iş hayatındaki yerini nasıl 
değerlendiriyorsunuz? İş hayatına yeni atılan kadınlar 
için tavsiyeleriniz nelerdir?
Kadınların iş hayatındaki yerini; vazgeçilmez, güçlü ve 
cesaret verici bir dönüşümün parçası olarak görüyorum. 
Günümüzde, kadınlar her alanda kendilerini kanıtlama 
ve liderlik etme fırsatı bulabilseler de bu yolculukta 
karşılaşılan çok fazla engeller de var. Bunların üstesinden 
gelmek için kadınlara öz güvenlerini korumalarını, eğitim 
ve kişisel gelişimlerine yatırım yapmalarını öneririm. Ayrıca, 
iş hayatına yeni atılan kadınlara, mentorluk ve ağ kurma 
fırsatlarını değerlendirmelerini, zorluklar karşısında pes 
etmemelerini ve kendi başarı hikâyelerini yaratma konusunda 
sabırlı olmalarını tavsiye ederim. Bir iş kadını ve girişimci 
iş kadınları derneği başkanı olarak, kadınların birbirlerini 
desteklemesinin önemine inanıyorum. Birlikte çalışarak, 
iş hayatında kadınların daha görünür ve etkili olmalarını 
sağlayabiliriz.

Vazgeçemediğiniz prensipleriniz nelerdir?
Hayatta başarılı olmanın birinci şartı; tutarlı ve prensipli 
bir yaklaşımdır.  Dürüstlük ve şeff afl ık oldukça önemlidir. 
Sürekli öğrenme ve adaptasyon ilkesine büyük önem veririm 
ve lider olarak sorumluluk almak ve ekibimi desteklemek 
temel taşlarımdan biridir.  Toplumsal sorumluluk ve 
sürdürülebilirlik ise benim vazgeçilmezimdir.

Kadınlar iş hayatında ne gibi zorluklar ile karşılaşıyor?
Kadınlar maalesef iş hayatında birçok zorlukla karşılaşıyor. 
Bunlar arasında; cinsiyet ayrımcılığı, fırsat eşitsizliği, fi nansa 
erişim, ekonomik yetersizlikler, eğitim ve iş ile aile hayatını 
dengeleme zorluklarını söyleyebilirim. Kendi sektörümde 
ise kadınların temsili az olup, bu durum özellikle liderlik 
pozisyonlarında daha belirgindir. Kendi deneyimlerime 
dayanarak, bu zorlukların üstesinden gelmek için kadınların 
kendilerini sürekli geliştirmeleri, ağ oluşturmaları ve 
görünürlüklerini artırmaları gerektiğine inanıyorum. 
Ayrıca, kurumların da çeşitliliği ve kapsayıcılığı destekleyici 
politikalar geliştirmesi büyük önem taşıyor.

8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü, dünya genelinde 
ne gibi bir farkındalık yaratıyor? Sizin bugün için özel bir 
mesajınız var mı?
Bu gün, dünya genelinde kadınların sosyal, ekonomik, 
kültürel ve politik başarılarını kutlamanın yanı sıra, cinsiyet 
eşitliği, kadın hakları ve kadınların karşılaştığı zorluklara 
dikkat çekme amacı taşıyor. 8 Mart, küresel bir dayanışma 
günü olarak, farklı kültürlerden ve topluluklardan kadınların 
birbirlerinin deneyimlerinden öğrenmesine, birbirlerine 
destek olmasına ve birlikte hareket etmesine olanak tanıyor. 8 
Mart, sadece tarihte kazanılan hakları hatırlamak ve kutlamak 
için değil, aynı zamanda mevcut mücadeleleri ve geleceğe 
yönelik hedefl eri gözden geçirmek için de bir fırsattır. Her 
birimiz, fırsat eşitliği ve kadınların güçlenmesi yolunda 
önemli bir rol oynayabiliriz. Küçük adımlar bile büyük 
değişimlere yol açabilir. Bu özel günde, tüm kadınların birlik, 
dayanışma içinde olmalarını ve hak ettikleri saygı, değer 
ve fırsatları elde etmek için cesaretle mücadele etmelerini 
diliyorum. Birlikte, daha adil ve eşit bir dünya yaratabiliriz. 
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8 mart 8 kadın

Birbirinden başarılı projeleriyle, hem sivil toplum alanında hem de bir iş 
kadını olarak adını sıklıkla duyuran Emel Uslu Atik, kendi ismiyle
kurmuş olduğu vakfın faaliyet ve misyonundan da bahsederek 

8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü mesajını veriyor.

Emel Uslu Atik 



erek yazılı basında gerekse STK 
faaliyetlerinde, Ankaralı bir iş kadını olarak 
takip ediliyor ve hayranlıkla izleniyorsunuz. 
Kendinizden biraz bahseder misiniz?
Gaziantep’te doğdum. Yurt içi ve yurt dışı 

birçok projeye imza attım. Halen turizm sektöründe 
faaliyet göstermekteyim. İki çocuk annesiyim. Yoğun 
STK çalışmaları yanı sıra çok uzun yıllar Emel Uslu Atik 
olarak ülkemizin pek çok bölgesinde kadınlara, gençlere 
ve çocuklara eğitimler yoluyla destek verdim. İki yıl kadar 
önce bu çalışmaları bir vakıf çatısı altında toplama kararıyla 
EUA Eğitim, Uygulama ve Araştırma Vakfını kurdum.

Güçlü bir sivil toplumcusunuz. Hayatınızın her 
noktasında, yaptığınız her işte; aileye, kadına, çocuğa 
fayda sağlayacak bir durumdasınız. Bunun sizin 
hayatınıza katkıları oldu mu? Size neler kazandırdı?
Bütün iş yaşantım boyunca hep sivil toplum kuruluşlarıyla 
iç içe oldum. Bu ülkeye ve insanına sevdalıyım ben. Bu bakış 
açısıyla birçok STK’nin kuruluşunda ve yönetim kurulunda 
görev aldım. Sivil toplum, gönül işidir. Uzun yıllardır 
bireysel olarak yaptığım çalışmalara daha çok gönülle ve 
ele dokunmak için resmî bir yapılanmaya gittik sadece. 
Gönülden gönle kurulan bu köprülerle sevginin ortak 
lisanını yarattık. Gençlerden, çocuklardan, kadınlardan 
kurulu kocaman bir sevgi ailesiyiz artık biz. Bu yüzden bana 
kocaman bir aile kazandırdı vakfımız.

G Başarı dolu bir iş yaşantınız var. Bunu, rol model 
olması açısından paylaşır mısınız?
Başarı hikâyemi gönüllere dokunarak, sevgi odaklı ve 
özveriyle çalışarak yazdım. Bana bu yolculukta destek 
olan sevgili eşime ve çocuklarıma minnettarım. Onların 
sevgisinden her zaman güç aldım, en büyük başarım, bu 
güzel ailenin bir parçası olmak diye gördüm hep.

Başarılı olmak için bir hedef belirlemek, bu hedefe 
odaklanmak ve kararlılıkla ilerlemek önemlidir. 
Hedefl erin net ve ölçülebilir olmasına önem vermek 
gerek. Zamanı ve enerjiyi doğru bir şekilde yönetebilmek 
için planlama yapmak, öncelikleri belirlemek önemli. 
Tabii, hedefe odaklanmak yalnızca bir başlangıçtır. 
Zorluklarla karşılaşıldığında pes etmemek, engellerle 
mücadele etmek ve sürekli ilerlemek bizi başarıya 
götüren adımlardır. 

Kurucusu olduğunuz vakfın vizyon ve misyonu 
hakkında neler söyleyebilirsiniz?
Sivil toplumculuğun bence en güzel tarafı insanların 
belleklerinde ve yüreklerinde bıraktığınız izlerdir. O 
günlerde kurduğum duygusal temeller; “Emel Uslu Atik 
Eğitim, Uygulama ve Araştırma Vakfı”nın kurulmasında 
etkin bir rol oynadı. Gönülden hizmet ettiğim bu yolda, 
çığ gibi büyüyerek birçok kadın ve çocuğa destek olmaya 
çalıştım. 
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Vakıf olarak; köy okullarını yeniden eğitim alınabilecek 
duruma getirdik ve derslikleri eğitim materyalleriyle 
donattık. Aslında hayatına dokunduğum yüzlerce öğrenci, 
ülkeme olan vefa borcum...

Eğitim almalarına olanak sağlayarak, iş sahası yarattığımız 
onlarca kadının artık meslek sahibi olması ve yetiştirdikleri 
çocukların da aynı onlar gibi kendilerine güvenen, mutlu 
bireyler haline geleceğini düşünmek büyük bir mutluluk 
veriyor bana. Göle atılan tek bir taşın oluşturduğu halkalar 
gibi, bu mutluluk da herkesi içine alıyor zamanla. 

İşte bu duygusal temeller, bugün vakfımızın altyapısını 
oluşturdu. Planlama yapmadık; tamamen gönülden bir araya 
geldik. 

Bașarı hikâyemi gönüllere dokunarak, 
sevgi odaklı ve özveriyle çalıșarak yazdım. 

Bana bu yolculukta destek olan sevgili 
eșime ve çocuklarıma minnettarım. 

Onların sevgisinden her zaman güç aldım.



Bütün iș yașantım boyunca hep sivil 
toplum kurulușlarıyla iç içe oldum. 
Bu ülkeye ve insanına sevdalıyım 

ben. Bu bakıș açısıyla birçok STK’nin 
kurulușunda ve yönetim kurulunda 

görev aldım. Sivil toplum, gönül ișidir.

Biz, kadın ve çocuklara elimizden geldiği ölçüde destek 
verebildiğimiz kocaman bir EUA ailesiyiz... Vakfımızın çatısı 
altında daha çok çalışacağız. Atatürk ilkelerini kendime 
rehber edinmiş bir cumhuriyet kadını olarak bu yolda 
dinlenmeden yürüyeceğime söz verdim. Sözümü tutuyorum 
ve tutacağım.

Sihirli projeler yaratan bir sivil toplumcu, başarılı bir 
iş kadını, rol model oluşturmuş bir lider, çok iyi bir 
annesiniz. Sizin geleceğe dair hedef ve hayalleriniz neler? 
Liderlik vasfı olan her insan gibi hedefl erimin ve hayallerimin 
ucu bucağı yok elbette. Bana göre lider olunmaz, lider 
doğulur. Vakfımızın çatısı altında, bana inanan gönül 
dostlarımla gerçekleştirdiğimiz her proje beni hedefl erime ve 
hayallerime bir adım daha yaklaştırmakta.

Bunca çalışma, koşuşturma ve yoğunluk arasında 
kendinize vakit ayırabiliyor musunuz?
Ortalama dört ya da beş saat uyuyan, çokça düşünen, 
zamanını iyi yöneten biriyim. Aileme ayırdığım vakitler 
benim için çok önemli, çünkü onlar enerji kaynağım... Ailem, 
arkadaşlarım ve sosyal çevrem yakınımda olduğu sürece 
enerjimi alır, süratle ilerlerim. Onlarlayken hayatı yaşamayı 
seviyorum. Çocuklarımı her sabah okullarına yolcu ederim, 
ardından kahvemi içerken günümü planlarım. Zaman; sevgi 
ve planlama ile birlikteyse, benim için başarı kaçınılmazdır.

Vakfınız tarafından Dünya Emekçi Kadınlar Günü 
dolayısıyla pek çok etkinlik yapılmakta. Kadınlara 
vermek istediğiniz bir mesaj var mı?
Kadın olmak; merhamet, şe� at ve sevgi demek. Dünyayı 

yaşanılır kılan her şey kadının eseri. Tabiatın onlara verdiği 
içsel yetenekleri sevgiyle yansıtmaya devam etsinler. Kadın 
eli, kadın gözü, kadın gönlü her şeyi bambaşka yapar. 
 
Son olarak; gençlere ve genç iş insanlarına iş yaşamlarda 
başarıyı yakalamaları için tavsiyeleriniz neler olur?
Mutlaka sevdiğiniz işi yapın; sevmediğiniz, sahiplenmediğiniz 
işlerde mutlu olamazsınız. Ekonomik daralma dönemlerinde 
her zaman bir B planınız olsun. En az bir STK’ye üye 
olun. Başarı odaklı olun ama hırsı azimle karıştırmayın. 
Parayı, şöhreti, makam ve mevkiyi, itibarı kazanmanın 
değil korumanın değerli olduğunu bilin. En önemlisi de ne 
yaparsanız yapın sevgiyle yapın. Sevgi dilinin hâkim olmadığı 
hiçbir iş uzun vadede başarılı olamaz.  



8 mart 8 kadın

Almış olduğu cesur kararların ardından hayallerine yaklaşarak başarısını 
kutlayan ve Patiswiss markasının kurucusu Elif Aslı Yıldız Tunaoğlu, kadınların 

iş hayatındaki yerini kendi sektöründen örnekler vererek değerlendiriyor. 

Elif Aslı Yıldız Tunaoğlu
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8 mart 8 kadın

Almış olduğu cesur kararların ardından hayallerine yaklaşarak başarısını 
kutlayan ve Patiswiss markasının kurucusu Elif Aslı Yıldız Tunaoğlu, kadınların 

iş hayatındaki yerini kendi sektöründen örnekler vererek değerlendiriyor. 

Elif Aslı Yıldız Tunaoğlu

endinizden bahseder misiniz?  
Başkent Üniversitesi Elektrik ve Elektronik 
Mühendisliği bölümü mezunuyum. Kariyerime, 
savunma sanayi sektörünün önde gelen 
fi rmalarından birinde elektrik ve elektronik 

mühendisi olarak başladım. Hikâyemin temelinde ise 
otuz beş yılda aldığım en cesurca inisiyatifl erim yer alıyor. 
İnisiyatifl erle dolu bir hayatım var. Onlar sayesinde her geçen 
gün büyüyen hayallerime yaklaştım. Şu an girişimcisi ve 
kurucusu olduğum Patiswiss’in yönetim kurulu başkanıyım. 
Çok çalıştım ve çokça inisiyatifl er aldım; çalışmaya da 
devam ediyorum. Bulunduğum her yerde inovatif işler ortaya 
koydum; kendimi geliştirmeye, okumaya ve eğitime her 
zaman tutkulu biriyim.

Vazgeçemediğiniz prensipleriniz nelerdir?
Vazgeçemediğim prensiplerimin en başında kesinlikle 
mükemmeliyetçilik gelir. Sonrasında aileme, yaptığım işi en iyi 
yapsam da hiç bitmeyeceğini bildiğim için kesinlikle aileme 
ayırdığım zamanı kaçırmamak, bulunduğum coğrafyaya bir 
şeyler katmak için uğraşmak, sürekli projeler geliştirmek, 
yenilikçilik, farkındalık kazandırmak için var gücümle 
çalışmak; asla vazgeçmediğim prensiplerim arasında.

Kadınların iş hayatındaki yerini nasıl 
değerlendiriyorsunuz? İş hayatına yeni atılan kadınlar 
için tavsiyeleriniz nelerdir?
Son yıllarda ülkemizdeki kadınların iş hayatındaki yeri ve 
öneminin gitgide artış gösterdiğini söylemek ve bundan 
büyük bir mutluluk duyduğumu belirtmek isterim; ancak, 
hâlâ ülkemizde birçok kadın, iş hayatında çeşitli zorluklarla 
karşılaşabiliyor. Bunların başında cinsiyet temelli ayrımcılık, 
eşitsizlik ve fırsat eşitliği gibi konular geliyor. Türkiye’deki 
kadınlar, iş hayatında güçlü ve etkili bir rol oynamak için 
çok büyük mücadele veriyorlar. Tüm bu zorluklara rağmen, 

Türkiye’deki kadınlar iş hayatında önemli başarılar elde 
ediyor ve güçlü bir şekilde ilerliyorlar. Kadın girişimciler, 
liderler ve profesyoneller, iş dünyasında etkili bir şekilde 
varlık gösteriyorlar ve pozitif değişimlere öncülük ediyorlar. 
Patiswiss de bu öncülüğün ülkemizdeki en somut markasıdır 
diyebilirim. Kadın istihdamında yakaladığımız yüzde yetmiş 
oran ile başka fi rmalara ve işletmelere örnek olurken, 
bünyemizde çalışan kadınlar ile küresel çapta başarı 
hikâyeleri yazmaya devam ediyoruz. İş hayatına yeni katılan 
kadınlara tavsiyem hiç vazgeçmemeleri.  Eğer dışarıdan gelen 
çok sert baskılara dayanırlarsa, yolun sonu güzel.

Çağdaş kadını tanımlar mısınız? Çağdaş kadın hangi 
özelliklere sahip olmalı?
Çağdaş kadın; zorluklarına meydan okuyan, kendi yolunu 
çizen ve kendi hikâyesini yazan bir güç kaynağıdır. Toplumsal 
beklentilere sırt çevirip kendi gerçekliğini inşa eder, cesaretle 
öne çıkar. Eğitim ve kariyerle ilgili hedefl eri, tutkuları ve 
kendi benliği için mücadele ederken, empatiyle çevresine de 
ışık saçar. İlişkilerinde dürüst, bağımsız ve özgür bir duruş 
sergileyerek başkalarına ilham kaynağı olur. Eşitlik ve adalet 
için durmaksızın mücadele ederken farklılıkları bir zenginlik 
olarak kabul eder ve çeşitli bakış açılarından güç verir.

Kadınlar iş hayatında ne gibi zorluklar ile karşılaşıyor? 
Kendi sektörünüzde yaşadığınız deneyimlerden ve 
gözlemlerden bahsedebilir misiniz?
Çalışan kadınlar, iş hayatında bir dizi zorlukla 
karşılaşabilmektedir. Bu zorluklar arasında cinsiyet 
ayrımcılığı ön planda olabilir; erkek egemen sektörlerde 
kadınların yükselme konusunda karşılaştığı engeller ve 
liderlik pozisyonlarına ulaşma mücadelesi öne çıkabilir. 
Ayrıca, gıda sektörünün yoğun ve esnek çalışma saatleri, iş ve 
özel hayat dengesini kurmakta zorlanan kadınlar için bir diğer 
zorluk olabilir.

K

Çağdaș kadın; zorluklarına meydan okuyan, 
kendi yolunu çizen ve kendi hikâyesini yazan 

bir güç kaynağıdır.



Fırsat eşitsizliği de gözlemlenen bir diğer durumdur. 
Kadınlar, erkek meslektaşlarına kıyasla yüksek pozisyonlara 
yükselmekte daha fazla çaba sarf etmek durumunda 
kalabilirler. Ayrıca, gıda sektöründe çalışan kadınlar, iş 
yerlerindeki cinsiyetle ilgili stereotipler ve algılarla mücadele 
edebilirler.

Taciz ve mobbing gibi olumsuz davranışlar, çalışma 
ortamlarını zehirleyebilir ve kadınların motivasyonlarını 
olumsuz etkileyebilir; ancak, tüm bu zorluklara rağmen 
birçok kadın, gıda sektöründe başarılı kariyerlere imza 
atmaktadır. Kadınların iş dünyasındaki güçlü liderlik 
özellikleri, sektöre değerli katkılarda bulunmalarını 
sağlamaktadır.

İş ve sosyal hayat arasındaki dengeyi nasıl koruyorsunuz?
Hayatımın bu döneminde iş ve sosyal hayat arasında 
denge kurmak benim için gerçekten önemli. Her gün, işime 
odaklanırken aynı zamanda kendime, oğluma, eşime, aileme 
zaman ayırmaya özen gösteriyorum. Belirli zamanlarda kısa 
molalar vermek, hobilerime vakit ayırmak ve sevdiklerimle 
kaliteli zaman geçirmek benim için dengeyi sağlamanın 
anahtarı. Hayatın tadını çıkarabiliyorum. Hem hayatı 
da kaçırmamış oluyorsunuz, çünkü benim kadar yoğun 
çalışanlar biliyor ki iş asla bitmeyecek.

8 mart 8 kadın

Kadın girișimciler, liderler ve 
profesyoneller; iș dünyasında 

etkili bir șekilde varlık gösteriyorlar 
ve pozitif değișimlere öncülük 

ediyorlar. Patiswiss de bu öncülüğün 
ülkemizdeki en somut markasıdır 

diyebilirim.

Çalışmanın ve üretmenin size neler kazandırdığını 
düşünüyorsunuz?
Hayatımın bu evresinde çalışmanın ve üretmenin bana kattığı çok 
özel şeyler var. İş hayatında başarılı bir kadın olma yolculuğumda 
birçok değerli deneyim yaşadım. Bu süreç, beni sadece iş 
dünyasında başarılı kılmakla kalmadı, aynı zamanda içsel bir güç 
ve motivasyon kaynağı haline getirdi. Her zorluk, kendimi daha 
yakından tanımama ve potansiyelimin sınırlarını keşfetmeme 
olanak tanıdı. İşte bu benim için çalışmanın ve üretmenin en özel 
tarafıdır. Kadına en çok üretmek yakışıyor.

8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü, dünya genelinde ne gibi 
bir farkındalık yaratıyor? Sizin bugün için özel bir mesajınız 
var mı?
8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü; kadınların hak ettikleri 
değeri görmesi, eşit fırsatlara sahip olması ve toplumsal 
cinsiyet eşitliğinin sağlanması için bir hatırlatıcıdır. Kadınların 
güçlendirilmesi ve desteklenmesi sadece onlar değil, toplumun 
genel refahı için de son derece önemlidir. Hepimiz, kadınların 
seslerini duyurabilecekleri bir dünya için çalışmalı ve kadınların 
karşılaştıkları her türlü ayrımcılığa ve adaletsizliğe karşı mücadele 
etmeliyiz. Kadınların başarıları, toplumun genel başarısını 
şekillendirir. 8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Günü’nde kadınların 
seslerini yükseltmeye, hakları için mücadele etmeye ve toplumsal 
değişim için bir arada durmaya var gücümüzle devam etmeliyiz. 
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Fransız kozmetik markası Yves 
Rocher, oyuncu Eda Ece ile yeni başla-
yan iş birliğini keyifl i bir davet ile 
kutladı.

Eda Ece ile 
Muhteşem 
Gece

İstanbul’da gerçekleşen davete markanın yeni yüzü 
Eda Ece ve Yves Rocher Türkiye Pazarlama Direktörü 
Gizem Ürkmez Karaman ev sahipliği yaptı. Moda, 
sanat ve cemiyet hayatından ünlü isimlerin katıldığı 
etkinlikte, Comme Une Evidence parfüm ailesi 
tanıtıldı. Davette bir konuşma yapan Gizem Ürkmez 
Karaman, Eda Ece ile olan iş birliğine dair duyduğu 
mutluluğu dile getirdi. 

davet

ELİZ FINDIK

CAROLIN ALMOZLINO

EDA ECE



Yves Rocher Türkiye, yeni 
marka yüzü Eda Ece’nin 
ev sahipliğinde keyif-li bir 
davet vererek ünlü isimleri 
bulușturdu. 

ASLIHAN DOĞAN TURAN

MERVE OFLAZ

DUYGU GÜLȘEN TRABLUS

HANDE GÜLȘEN YONTUNÇ
SADETTİN SARAN



modanın içinde

lkbahar-yaz 2024 koleksiyonları artık 
podyumlarda boy gösteriyor.  Sıkça sorulan 
sorular arasında, bu sezon bizi hangi renklerin 
ve modellerin beklediği yer alıyor. Şöyle 
söylemeliyim ki puantiyeler, fi yonklar, patlak 
renk ve kumaşlar üzerimizde olacak. Mini şortları 

fazla göreceğiz. Renkli, hareketli ve odak noktası olacak 
görünümlerle 2024 bahar ve yazını çok canlı karşılayacağız. 

İ

Markaların, ilkbahar-yaz koleksiyonlarını tanıtmaya başladığı bugünlerde 
Moda Tasarımcısı Beliz Acıpayamoğlu, sezonda sıklıkla görülecek olan

renkleri ve modelleri MAG Okurlarıyla paylaşıyor. 

Beliz Acıpayamoğlu 
2024 İlkbahar Yaz Trendleri

Yeni sezonda hibrit kumaşların sıkça kullanılacağını 
göreceksiniz. Trikolar, ince kaşmirler, tığ işleri, pamuk, 
ipeksi dokunuşlar ile “casual” tarzı sıkça göreceğiz. Bu 
sezonun en patlak rengi kiraz kırmızısı olarak podyum ve 
reyonlarda! 

Metalik püsküller ile süslenen çeşitli tasarımlar sıkça 
karşımıza çıkacak. Beyaz ile de fazla içli dışlı olacağız; 
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13eliz 

Karın bölgesini saklamak isteyenlere müjde! 
Yüksek beller, rafl ardan kalkmıyor fakat 

düșük bel ile koleksiyonları paylașıyor.

fakat bu sezon beyaz biraz şeff af olacak... Hafi f, rahat olan şeff af 
beyazlar. Prada’nın şeff af elbiselerine de göz atmanızı isterim. 

Bu arada peplumlar, hayatımıza tekrar hızlıca dâhil oluyor. Peplum 
nedir? Peplum; şimdilerde ceket, etek, bluz veya elbiselerin, genellikle 
bel hizasında verev kesilerek eklenen ve fırfırlı görünümüne sahip 
kısmına denir. Açıkçası bu trendi 2000’lerden beri çıkış yaptıkça 
dolabıma eklerim. Benim için çok zarif bir görünüm çünkü. 

Mini etekler, aynı mini şortlar gibi bu sezon da ilkbahar-yaz için en 
aranılan trendlerden. Bu sefer etekler 1960’lardan esinlenilmiş. Miu 
Miu, Marni gibi lüks markalarda örnekleri göreceksiniz. Bu sezon beller 
düşük. Kimimiz hâlâ alışamadık, kimimiz ise çok memnun. 

Karın bölgesini saklamak isteyenlere müjde! Yüksek beller, rafl ardan 
kalkmıyor fakat düşük bel ile koleksiyonları paylaşıyor. Kargo ceplerle 
birlikte pantolonlarda “capri”ler devreye giriyor. Denimler her zamanki 
gibi vazgeçilmezimiz; yalnız bu sefer denim görünümleri biraz daha 
iddialı olacak. 

PRADA MIU MIU CHANEL

THE ATTICO
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Başarılı Diş Hekimi Aydın Mısıroğlu, kurucusu olduğu Mısıroğlu Exclusive 
Dental Studio’nun ve Mısıroğlu Ağız ve Diş Sağlığı Polikliniği’nin kadın 
hekimlerine, hastalar tarafından en merak edilen soruları yöneltiyor.

Mısıroğlu Exclusive Dental Studio
Ağız ve Diş Sağlığı ile Kadın

sağlık ve güzellik

İREM TOPCU, NİLÜFER ÇELEBİ, AYDIN-SENA MISIROĞLU, YASEMİN YAMAN







Hamilelik döneminde diș kaybı 
yașanması doğal değildir; ancak, 

hamilelikte değișen hormonal 
dengeler nedeni ile diș etinde sorunlar 

yașanabilir.

iş Hekimi Aydın Mısıroğlu: Öncelikle, 8 Mart Dünya 
Emekçi Kadınlar Günü’nü kutlamak isterim. 
Kliniklerimizde çalışan ekip arkadaşlarımızın büyük 
çoğunluğu kadınlardan oluşmakta ve  bu durum 
bizim için gurur verici. Ekip arkadaşlarımız başta 

olmak üzere, değerli kadınlarımıza, hayatımızı güzelleştirdikleri 
için teşekkür ediyor; sözü Mısıroğlu Exclusive Dental Studio’nun 
ve Mısıroğlu Ağız ve Diş Sağlığı Polikliniği’nin değerli kadın 
hekimlerine bırakıyorum. 

Kurucu dekan ve bir profesör olarak bir hekimin 
sektörünüzde gelebileceği en iyi yerdesiniz. Bunun 
yanı sıra bir anne ve ev hanımı olarak da aktif bir yaşam 
sürdürüyorsunuz. Tüm bu rolleri bir arada başarıyla 
yürütmenizin ardında yatan bir strateji var mı?
Prof. Dr. Nilüfer Çelebi: Kadın olarak; hayatımdaki felsefem işim, 
ailem ve özel yaşantım arasında her zaman denge kurmaktır. 
Anne olmanın getirdiği sorumluluklar benim için önceliklidir. 
Bununla birlikte diş hekimi olarak hastalarımı, dekan ve 
hoca olarak ise öğrencilerimi her zaman ailemden birisi gibi 
düşünerek empati kurmak, hayata olumlu bakabilmek, çok 
çalışmak ve iyi işler yapmak, zamanımı iyi değerlendirmek 
mutluluğumun ve başarımın sırrı olmuştur.

Mısıroğlu kliniklerinin kurucu diş hekimi ve aynı zamanda 
bir ortodontist olarak Dünya Emekçi Kadınlar Günü’nün 
sizin için özel bir anlamı var mı? Bu günü kutlama veya 
anlamlandırma şekliniz nedir?
Dr. Dt. Sena İskurt Mısıroğlu: Bir kadın diş hekimi olarak, bu 
meslekteki kadınların karşılaştığı zorlukları ve başarılarını 
yakından bildiğim için bu gün oldukça özel bir gün. Kadınların 
sağlık sektöründe, özellikle de diş hekimliği gibi teknik ve 
bilimsel bilgi gerektiren alanlarda giderek daha fazla yer 
aldığını görmek benim için büyük bir motivasyon kaynağı. 
Bu özel günde, tüm kadınların seslerini yükseltmeleri, 
haklarını savunmaları ve kendi potansiyellerini maksimum 
düzeyde kullanmaları için cesaretli olmaya davet ediyorum. 
Kliniklerimizde çalışan ekip arkadaşlarımızın büyük çoğunluğu 
kadınlardan oluşuyor. Kadınların diş hekimliği sektörünün her 
basamağında etkin rol aldığını net bir şekilde söyleyebilirim. Bu 
anlamlı günü kadın ekip arkadaşlarımıza küçük jestler yaparak 
kutluyoruz ancak, onların verdikleri emeklerin karşılığını 
ödeyemeyiz. Bu vesileyle, Türkiye Cumhuriyeti’nin kurucusu 
Mustafa Kemal Atatürk’e, kadınların toplumsal, siyasal ve 
ekonomik hayatta eşit haklara sahip olmaları yolunda attığı 
devrimci adımlar için derin minnettarlığımı ifade etmek isterim. 
Atatürk’ün vizyonu, kadınların eğitimden iş hayatına, siyasetten 
bilime kadar her alanda yer alabilmeleri için sağlam bir temel 
oluşturmuştur. Onun “Dünya yüzünde gördüğümüz her şey 
kadının eseridir.” sözü, bugün de ilham kaynağım olmaya devam 
ediyor.

Ankara’nın seçkin kliniklerinde çalıştıktan sonra akademik 
hayata geri dönüp Ankara Medipol Üniversitesinde ana 
bilim dalı başkanı ve fakülte baş koordinatörü olarak 
görev yaptınız. Şu anda ise Mısıroğlu Exclusive Dental 
Studio’nun başhekimi olarak görev yapmaktasınız. Mesleğe 
yıllarını vermiş bir uzman diş hekimi olarak; kadınların 
diş sağlığı ile ilgili bilinen şehir efsaneleri hakkında neler 
söyleyebilirsiniz? 
Uzm. Dt. Yasemin Yaman: Kadınların diş sağlığıyla ilgili birçok 
şehir efsanesi mevcuttur. Özellikle hamilelik dönemiyle ilgili 

D

yaygın yanılgılar bulunmaktadır. Örneğin; “Hamilelikte 
diş kaybı yaşanır.”  tam bir şehir efsanesidir. Hamilelik 
döneminde diş kaybı yaşanması doğal değildir; ancak, 
hamilelikte değişen hormonal dengeler nedeni ile 
diş etinde sorunlar yaşanabilir. Bu nedenle, hamilelik 
döneminde diş ve diş eti sağlığına özellikle dikkat etmek 
önemlidir. “Hamilelikte diş çürükleri artar.” efsanesi aslında 
hamilelik öncesi tüm dental tedaviler tamamlandığında 
ve hamilelik döneminde ağız ve diş sağlığına maksimum 
düzeyde dikkat edildiğinde gerçekleşebilecek bir durum 
değildir; fakat hamilelik esnasında gerçekleşen hormonal 
değişiklikler, asit içeriği yüksek gıda tüketiminin artması ve 
bulantı nedeniyle ağız hijyenine dikkat edilememesi gibi 
faktörler diş çürüklerinin artmasına katkıda bulunabilir. 
Bu nedenle, hamilelik döneminde diş hekimi randevularını 
aksatmamak, düzenli diş fırçalama ve diş ipi kullanımı 
gibi iyi ağız hijyeni alışkanlıklarını sürdürmek önemlidir. 
“Hamilelikte diş tedavisi zararlıdır.” da tam bir efsanedir. 
Hamilelik sırasında doktorunuz onay verdiğinde özellikle 
ikinci trimesterda diş tedavisi yaptırmak güvenlidir; ancak, 
bazı tedavilerin ertelenmesi veya hamilelik sırasında belirli 
aşamaların yapılması tercih edilebilir. Özetle, hamilelik 
döneminde diş sağlığına özel bir önem verilmelidir. Diş 
hekiminize danışarak, doğru bilgiye ve tavsiyelere sahip 
olabilir, sağlıklı bir hamilelik geçirebilirsiniz.

Genç yaşta, Mısıroğlu kliniklerinde görev yapan başarılı 
bir kadın diş hekimi olarak toplumun birçok kesiminden 
kadın hastalara sağlık hizmeti veriyorsunuz. Kadınların 
ağız ve diş sağlığı konusunda bilinçli olmasının, 
toplumun genel ağız ve diş sağlığına olan katkısı nedir? 
Dt. İrem Topcu: Kadınların ağız ve diş sağlığı konusunda 
bilinçli olmaları, toplumun genel ağız sağlığına önemli bir 
katkı sağlamaktadır. Bilinçli bir kadın, aile içinde bu konuda 
öncülük yapabilir, çocuklarına doğru bakım alışkanlıklarını 
öğretebilir. Düzenli diş fırçalama, diş ipi kullanımı ve 
düzenli diş kontrolleri gibi alışkanlıkları aile bireylerine 
kazandırabilir. Ayrıca, hamilelik döneminde ağız sağlığına 
özel dikkat göstermek, bebeğin sağlıklı diş gelişimine 
katkıda bulunur. Bu bilinç, genç yaşlardan itibaren sağlıklı 
ağız bakım alışkanlıklarının oluşturulmasına yardımcı 
olur, dolayısıyla toplum genelinde de ağız ve diş sağlığı 
bilincini arttırarak daha sağlıklı bireylerin oluşmasına katkı 
sağlayacaktır.  



Sağlık ve kișisel bakım, bedenin ve zihnin uyum içinde 
olduğu, kendinizi iyi hissetmenizi sağlayan önemli bir 

unsurdur. Uzmanların verdiği değerli bilgi, tavsiyeler ve 
en yeni gelișmeler MAG Sağlık-Güzellik 

köșesinde sizlerle...

Sağlık-Güzellik 
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Cep telefonu kullanımı ile boyna binen yük
ech neck yani “teknolojik boyun” nedir? 
Cep telefonu, tablet, bilgisayar gibi cihazların ofi s 
dışında, evde, hatta yolda da kullanımına devam 
edilmesi nedeniyle “ofi s sendromu”nun adı “teck 
neck” oldu. Başlangıçta olan, başınızı dik tutmak 
için kasların gerilmesi gerektiğidir; ancak, kaslar 

gerilir ve kasıldıkça disklere daha fazla baskı uygulanır. Bu, 
disklerin daha hızlı yıpranmasına neden olur ve hatta diskin 
en dış katmanı yırtılabilir. Yırtılan disk bir siniri sıkıştırıyorsa, 
kolda ağrı, halsizlik veya uyuşma oluşabilir. Daha ileri boyutta 
cerrahi müdahale gerektirebilir. 

Neden özellikle masa başı çalışanları tehdit altında?
Uzun süre oturma nedeniyle tekrarlanan sırt bükmeler; 
omurgadaki disklerde basıncı, bağlar üzerinde yükü ve sırt 
kaslarında ağrı riskini artırır. Uzun saatler oturmak; boyun ve 
omuzlarda kasa yüklenme ile kasın gerilimine yol açar; düşük 
yoğunluklu sürekli kasılma kalsiyum (Ca) birikimine ve zayıf 
kan akımıyla birlikte hemostaz bozulumuna, metabolizma ve 
kaslarda bozulmalara yol açar.

Ofi s ergonomisi ne demek?
Ergonomi; iş bilimi olarak tanımlanabilir. Biz Romatem Sağlık 
Grubu olarak kurumlara “ofi s ergonomisi eğitimleri” vermeye 
başladık. Ergonomi eğitimlerinin amacı kaza ve yaralanmaları 
önlemek; insan vücudunun aşırı kullanımını, yorgunluğu, 
işe devamsızlığı ve zaman kaybını en alt düzeye indirmek; 
verimliliği, kaliteyi, güvenliği, konforu ve üretkenliği en üst 
düzeye çıkarmaktır. 

“Teknolojik boyun” hastalıklarını fi ziksel ve ergonomik 
faktörler dışında başka hangi nedenlere bağlıyorsunuz?
Omurganın erken aşınması, kronik sırt ve bel ağrıları, 
boyun ağrısı, baş ağrısı, el ve bilekte karpal tünel sendromu, 
dizlerdeki eklem hareket açıklığında azalma gibi kas ve iskelet 
sistemi hastalıkları ofi s ergonomisi dışında başka nedenlere 

T

Romatem Ankara Medikal Direktörü, Fiziksel
 Tıp ve Rehabilitasyon Uzmanı Prof. Dr. Alper 
Murat Ulaşlı; uzun süre hareketsiz kalmanın 

boyun ve vücutta oluşturabileceği ağrılarla ilgili 
neler yapılması gerektiğini 
MAG Okurlarıyla paylaşıyor. 

Teknolojik 
Boyun

sağlık ve güzellik

PROF. DR. ALPER MURAT ULAȘLI

de bağlı olabilir. Başta stres olmak üzere, yetersiz işveren 
desteği, yüksek performans beklentisi, iş memnuniyetsizliği, 
zaman baskısı, yetersiz dinlenme, yetersiz arkadaş desteği gibi 
psikososyal faktörler de bu hastalıkların tetikleyicisidir. Kişisel 
faktörler olarak ise cinsiyet, egzersiz alışkanlıkları, obezite 
sayılabilir. 

Boyunda ağrı, tutulma gibi belirtiler varsa nasıl 
hafi fl etilebilir?
Masa başında, hareketsiz bir işiniz varsa; otuz ila kırk dakikada 
bir, birkaç dakika da olsa kalkıp dolaşmalısınız. Bu, kan 
dolaşımını sağlayacak ve tüm bedeninize iyi gelecektir. Çok iyi 
bel desteğine sahip, geriye yaslanabilen bir sandalyeniz olsun 
ve çalışırken mümkün olduğu kadar geriye yaslanın. Bu, boyun 
kaslarındaki baskıyı ve gerginliği ortadan kaldıracaktır. Ofi ste 
molalar sırasında; öne, arkaya bükülme, yanlara esneme, omurga 
çevirme, kürek kemiklerini rahatlatma, omuz silkme, beli geriye 
doğru esnetme gibi basit egzersizler yapabilirsiniz.

Doktora ne zaman başvurmalısınız?
“Teknolojik boynunuz” varsa görmeniz gereken son kişi bir 
cerrahtır. Öncelikle fi ziksel tıp ve rehabilitasyon doktoruna 
başvurmanız en sağlıklısıdır. Ağrı kesicilere yanıt vermeyen 
dirençli veya şiddetli ağrılar, bir ya da iki ha� adan uzun süren 
ve tekrarlayan ağrılar, ağrı ile birlikte uyuşukluk, karıncalanma 
hissi veya güç kaybı olması halinde multidisipliner bir 
yaklaşımla tedaviniz mümkündür. 

4,5-5,4 kg 
kaldırmak 

gibi

12 kg
kaldırmak 

gibi

18 kg
kaldırmak 

gibi

22 kg
kaldırmak 

gibi

27 kg
kaldırmak 

gibi
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sağlık ve güzellik

İç Hastalıkları ve Tıbbi Onkoloji Uzmanı Prof. Dr. Uğur Coşkun, kadınların 
sağlıklı bir yaşam sürmelerine yardımcı olmak için önemli ipuçlarını ve 

önerileri MAG Okurlarıyla paylaşıyor. 

Prof. Dr. Uğur Coşkun
Kadın Sağlığı 



Son yapılan çalıșmalar, sağlıklı bir 
yașam sürmede ve beslenme ile ilișkili 

kanserlerden korunmada, Akdeniz diyet 
modelinin önemini vurgulamaktadır.

adın sağlığında önemli bir rol oynayan 
hormonlar hakkında genel bir değerlendirme 
yapar mısınız?
Kadın sağlığı, bireysel ve toplumsal düzeyde, 
daha sağlıklı nesiller yetiştirebilmek açısından 

oldukça önemlidir. Kadın sağlığını, hormonlar önemli 
ölçüde etkileyebiliyor. Kadında baskın hormon, östrojen 
hormonudur. Östrojen yumuşak bir cilt, deri altı yağ dokusu, 
daha ince ses gibi kadına özgü vücut özelliklerini belirler. 
Bunun yanında progesteron ile üreme, menstural siklus 
gibi doğurganlık özellikleri üzerinde etkilidir. Kadının 
davranış biçimlerinde östrojen ve progesterona bağlı siklus 
değişimleri oldukça etkilidir. Regl döneminde progesteronun 
yükselmesi ile aşırı duygusallık durumu görülebilmektedir. 
Oksitosin hormonu özellikle gebelik döneminde kadını etkisi 
altına alır, anneliğe hazırlar. Tiroit hormonları kadınlarda 
metabolizmayı ve enerjiyi düzenler. Hormonların çalışması 
çevresel veya genetik pek çok etmenden etkilenir. Hormon 
düzeylerinde meydana gelebilecek değişiklikler de bağışıklık 
sistemi, sinir sistemi, sindirim sistemi gibi geniş bir yelpazeyi 
etkileyebilir. 

Kadınlarda görülen hormonal bozukluklar, sağlık 
üzerinde nasıl etkiler yapabilir ve tedavi seçenekleri 
nelerdir?
Hormonlar, vücuttaki birçok biyolojik süreci düzenleyen ve 
kontrol eden bileşiklerdir. Bu nedenle hormonal bozukluklar, 
sağlığı her yönden olumsuz etkileyebilir. Hormon 
bozukluklarının tedavisi, bozukluğun ortaya çıkma nedenine 
göre değişiklik göstermektedir. Fiziki muayeneler, ultrason 
görüntüleri ve laboratuvar testleriyle hormonal bozukluğun 
teşhisi konularak doğru tedavi yöntemi uygulanır. Hormonal 
dengenin yeniden sağlanması için hormon ilaçları veya 
kremlerle medikal tedavi, ilgili hekim tarafından yapılır.

Kadınların hayatlarında en sık karşılaştığı kanser 
türleri nelerdir ve bu kanserlerin erken tanısı için neler 
yapılması gerekir?
Kadınlarda en sık görülen kanser türü meme kanseridir. 
Günümüzde dünya genelinde her sekiz kadından birine 
meme kanseri teşhisi konmaktadır. Meme kanserini, tiroit, 
kolon ve rahim kanseri izlemektedir. Son yıllarda kadınlarda, 
tütün kullanılmasının artışına bağlı akciğer kanseri sıklığı 
da oldukça artmıştır. Tüm kanserlerde olduğu gibi meme 
kanserinde de erken teşhis oldukça mühim…  Her kadının 
kırk yaşından sonra meme kanseri açısından takibe 
alınması ve yıllık mamografi  çekilmesi son derece önemli. 
Ailede meme kanseri öyküsü varsa bu takiplerin daha 
yoğun yapılmasını ve daha erken yaşlarda başlanılmasını 
öneriyoruz. Genetik testler de yine çok önemli. Ayrıca her 
kadının yirmi yaşından itibaren, adet başlangıcından beş 
ila yedi gün sonra düzenli olarak kendi meme muayenesini 
yapılmasını tavsiye ediyoruz. 

Kadınlarda diğer önemli kanser türü rahim ağzı kanseri. 
Smear testinin yirmi bir yaşında yapılmaya başlanmasını 
ve üç yılda bir yapılmasını öneriyoruz. HPV aşıları ile rahim 
ağzı kanserleri büyük oranda önlenmektedir. Özellikle 
çocukluk döneminde uygulanan bu aşının artık kadınlarda 
hayatlarının herhangi bir döneminde yapılması birçok 
ülkede tavsiye edilmektedir. Bu aşı rahim ağzı kanserinin 
dışında HPV ile ilişkili baş-boyun kanserlerinden de  büyük 

K

oranda korumaktadır. Tiroitte ise; yutkunma güçlüğü, 
ses kısıklığı, boyun bölgesinde şişlik vb. durumlarda 
beklemeden doktora gidilmesi gerekir. Dışkılamada görülen 
değişiklikler, dışkıda kan görülmesi de kolon kanseri riskini 
düşündürmelidir. 

Kadınların sağlıklı bir yaşam sürdürebilmeleri için 
beslenme konusunda nelere dikkat etmeleri gerektiği 
hakkında bilgi verebilir misiniz?
Sağlıklı bir yaşam sürdürmek için ideal vücut ağırlığında 
olmak çok önemlidir. Özellikle fazla kilolu kadınların 
diyet ve egzersiz ile ideal kiloya düşmeleri gerekir. Sebze, 
meyve, tam tahıllı sağlıklı karbonhidratlar ve kaliteli 
protein kaynakları ile düzenlenmiş bir diyet, sağlıklı 
beslenme adına yapılabilecek en iyi adımdır. Hamur işi, 
tatlı, kızartma türü yiyeceklerden ve işlenmiş gıdalardan 
da mümkün oldukça uzak durmak gerekir. Son yapılan 
çalışmalar sağlıklı bir yaşam sürmede ve beslenme ile ilişkili 
kanserlerden korunmada, Akdeniz diyet modelinin önemini 
vurgulamaktadır. Özellikle kırmızı et yerine balık, hindi, 
tavuk gibi beyaz et kaynaklarına ağırlık verilmesi, zeytinyağı 
gibi sağlıklı yağların kullanımı, ıspanak, roka, tere gibi koyu 
yeşil yapraklı sebzelerin sık tüketilmesi Akdeniz diyetinin 
olmazsa olmazları arasındadır. 

Kadınların yaşam kalitesini artırmak ve sağlıklarını 
korumak için yapabilecekleri günlük alışkanlıklar 
nelerdir?
Mümkün olduğunca stresten uzak durmak, daha aktif 
bir yaşam sürmek, düzenli egzersiz ve spor yapmak, 
sevilen etkinliklere zaman ayırmak kadınların daha 
sağlıklı bir yaşam sürmelerine katkı sağlayabilir. Özellikle 
masa başı çalışan kadınlar gün içerisinde kısa molalar 
vererek ufak egzersizler ve kısa yürüyüşler ile hareket 
miktarını arttırabilirler. Bunun yanında tütün ve alkolden 
olabildiğince uzak durmak, günlük su tüketim miktarını 
arttırmak, uyku düzenine önem vermek, sosyal ve kültürel 
etkinliklere zaman ayırmak hem bedenen hem de ruhen 
sağlıklı bir yaşam sürmenin anahtarıdır. Belli aralıklarla 
sağlık kontrolleri yaptırmak da sağlığı koruyabilmek adına 
oldukça önemlidir. 
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Günümüzde girişimsel kardiyolojik yöntemler, kalp hastalıklarının tedavisinde 
hızla öne çıkıyor. Geçtiğimiz yıllarda ameliyatsız tedavisi yapılamayan pek çok 
kalp rahatsızlığı, operasyona gerek kalmadan hasta için konforlu bir şekilde 
tedavi edilebiliyor. Memorial Ankara Hastanesi Kardiyoloji Bölüm Başkanı 

Prof. Dr. Ali Oto, kalp-damar hastalıklarının tedavisinde ameliyatsız yöntemler 
hakkında MAG Okurlarını bilgilendiriyor. 

Prof. Dr. Ali Oto
Kalp Damar Hastalıklarında Ameliyatsız Tedaviler



Girișimsel kardiyoloji ișlemlerinde, 
deneyimli ekibimizle birlikte son on 

yılda on bin kalbe dokunduk. 

alp ve damar hastalıklarının ameliyatsız tedavi 
yöntemleri arasında; kalp kapağı değişimleri, kalbi 
besleyen damarların tıkanma ve daralmalarında 
balon ve stentler yardımıyla damarların açılması, 
kalpteki deliklerin ameliyatsız kapatılması, aort 

damarının balonlaşmalarının ameliyatsız olarak tedavisi, kalp 
ritim bozukluklarının dondurma ya da yakma yöntemiyle 
kalıcı tedavisi, nedeni açıklanamayan bayılmaların 
kalbin sinirlerinin yakılması yolu ile tedavisi, dirençli 
hipertansiyonların böbrek damarlarının sinirlerinin yakılarak 
tedavisi, kalp pili uygulamaları (yavaş ritimlerin tedavisi, kalp 
yetmezliği pilleri, şok cihazları) akla ilk gelenlerdir.

Kalbi besleyen koroner damarlardaki darlıklar ve 
tıkanıklıklarla ilgili ameliyatsız tedavilerde gelişen 
teknolojinin de yardımıyla son yıllarda büyük ivme 
kazanılmıştır. Bu sayede ana damarlara müdahale, çoklu 
damar hastalıklarına müdahale ya da ileri derecede kireçli 
ve tam tıkalı damarlara müdahale mümkün hale gelmiştir. 
Bu arada ileri derecede kireçlenmiş damarlarda taş kırma 
ve yüksek hız döngülü matkap sistemleri bunlar arasında 
sayılabilir. 

Günümüzde kalp kapak hastalıklarında TAVI (ameliyatsız 
aort kapağı değişimi), mitraclip, mitral ve triküspid kapak 
değişimleri başarı ile uygulanmaktadır. 

Bunların yanında son yıllarda kalp ve damar hastalıklarının 
ilaçla tedavisinde de çok büyük ilerlemeler sağlandı. 
Özellikle kalp yetmezliği tedavisinde, kalp kası hastalıklarının 
tedavisinde, kan sulandırıcı tedavide ve kan yağlarını 
düşürücü tedavilerdeki gelişmelerle hastalara çok yararlı 
olma olasılığı arttı.

10 Yılda 10 Bin Girişimsel Kardiyoloji İşlemi
Memorial Ankara Hastanesinde yapılan girişimsel kardiyoloji 
işlemleri on bine ulaşmış durumdadır. Deneyimli ekibimizle 
son on yılda on bin kalbe dokunduğumuzu söyleyebiliriz. 
Ayrıca Memorial Ankara Hastanesinde kardiyoloji ekibi 7/24 
hizmet vermekte ve kalp krizlerine de anında müdahale 
ederek, tıkanarak krize yol açan damarı anında açmaktadır. 

K



Prostatı önlemenin bir yolunun olup olmadığı sorusunu sıklıkla aldığını 
belirten Prof. Dr. Turgay Akgül, prostat büyümesini kısmen geciktirebilen 

faktörler hakkında MAG Okurlarını bilgilendiriyor. 

Prof. Dr. Turgay Akgül
N’apcaz Bu Prostatı? 

sağlık ve güzellik
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Omega-3 yağ asitleri açısından zengin bir diyet, 
prostat hastalıklarında rol oynayan bileșiklerin 

etkisini azaltmaya yardımcı olabilir.

www.turgayakgul.com

ir üroloji doktoru olarak, gerek dost meclislerinde 
gerek arkadaş sohbetlerinde en çok karşılaştığım 
soruların başında başlıktaki soru gelir. Hatta cevap 
beklenmeden ikinci soru bir anda patlar: “Yok mu 
bu prostatı önlemenin çaresi?”. O esnada ortamdaki 

tüm gözler size çevrilir. Siz aslında “pek de yok” demeyi 
planlarken insanların umut dolu gözlerini görüp “kısmen 
de olsa var” dersiniz. Evet, tam olarak önleyemesek de, bu 
yazıda prostat büyümesini kısmen geciktirebilme ihtimali olan 
faktörlere bakacağız.  

Aslında prostat büyümesinin geciktirilmesi; yaşam tarzı 
değişikliği, düzenli tarama ve risk faktörlerinin farkındalığının 
bir kombinasyonunu içerir. Kalbimize veya genel sağlığımıza 
iyi gelecek her faktörün prostat sağlığına da iyi geleceğini 
söylemek yanlış olmayacaktır. 

Meyve, sebze, tam tahıllar ve yağsız proteinler açısından 
zengin bir diyetin prostat dostu, kırmızı et ve yüksek yağlı 
gıdalardan zengin diyetin ise prostat düşmanı olduğunu 
aklımızda tutmalıyız. Yüksek sıcaklıkta kızartma veya 
ızgaradan kaynaklanan kömürleşmiş et, kansere yol açan 
kimyasal bir bileşik üretebilir ve bu nedenle mutlaka 
kaçınmak gerekir.

Özellikle acılı ve baharatlı yemeklerin prostatta oluşturacağı 
rahatsızlığı göz ardı etmemeliyiz. Aşırı kafein alımı yine 
mesane irritasyonuna neden olarak prostat üzerindeki baskıyı 
arttırır.   

Omega-3 yağ asitleri açısından zengin bir diyet, prostat 
hastalıklarında rol oynayan bileşiklerin etkisini azaltmaya 
yardımcı olabilir. Omega-3 yağ asitleri açısından zengin 
gıdalar arasında somon, uskumru ve sardalya gibi soğuk su 
balıklarının yanı sıra yumurta, ceviz ve bazı bitkisel yağlar yer 
alır. Özellikle prostat kanseri insidansının azalmasıyla ilişkili 
olduğu tespit edilen bitkisel besinler arasında baklagiller 
ve yula� aki beta-sitosterol, domatesteki likopen (kırmızı 
bir karotenoid) ve sızma zeytinyağındaki oleuropein yer 

B almaktadır. Klinik çalışmalar; soyanın PSA seviyelerini 
düşürebileceğini ve yeşil çayın, prostat kanseri riski yüksek 
olan erkeklerin risklerini azaltmalarına yardımcı olabileceğini 
öne sürmüştür. Tam da burada D vitamini için ayrı bir 
parantez açmakta fayda var. Çoğu insan yeterince D vitamini 
almaz ancak, D vitaminin prostat kanserine ve diğer birçok 
duruma karşı korunmaya yardımcı olabileceğini bilmemiz 
gerekli. D vitamini açısından zengin gıdalar arasında morina 
karaciğeri yağı ve yabani somon bulunmaktadır. Güneş 
daha iyi ve daha kolay ulaşılabilir bir D vitamini kaynağı 
olduğundan, birçok uzman her gün on dakika güneşe maruz 
kalmayı (güneş kremi olmadan) önermektedir.

Prostat sağlığını korumak için gün boyunca bol su için. Aşırı 
alkol tüketimi, prostat sorunları riskinin artmasıyla bağlantılı 
olabilir. Alkol, prostat bölgesinde lokal konjesyona neden 
olarak şikayetlerin artmasını veya başlamasını tetikleyebilir. 
Tütün kullanmak, prostat kanseri de dâhil olmak üzere 
prostat sorunları riskinin artmasıyla bağlantılıdır. Eğer 
kullanıyorsanız, bırakmayı düşünün.

Düzenli fi ziksel aktivite, sağlıklı bir kilonun korunmasına 
ve prostat sorunları riskinin azaltılmasına yardımcı olabilir. 
Ha� anın çoğu günü en az otuz dakika orta düzeyde egzersiz 
yapmayı hedefl eyin. Ayrıca düzenli cinsel hayatı olan 
erkeklerin prostat kanseri tanısı alma olasılığının üçte ikiye 
kadar daha az olduğu gösterilmiştir. Obezite, prostat kanseri 
de dâhil olmak üzere prostat sorunları riskinin artmasıyla 
ilişkilidir. Diyet ve egzersiz yoluyla sağlıklı kilonuzu korumayı 
hedefl eyin.

Prostat hastalıklarında tanı tipik olarak prostat spesifi k antijen 
(PSA) kan testi ve parmakla rektal muayeneyi içerir. Taramaya 
ne zaman başlayacağınız ve bireysel risk faktörlerinize göre 
ne sıklıkla tekrarlayacağınız konusunda bizlerden yardım 
alabilirsiniz. Baba veya erkek kardeş gibi yakın bir akrabanızda 
prostat kanseri olması, riskinizi artırır. Aile geçmişinizin, 
mutlaka prostat hastalıkları yönünden farkında olun ve bu 
konuyu mutlaka bizlere bildirin.  



ücut şekillendirme ameliyatları nelerdir?
Vücut şekillendirme ameliyatları; kol germe, 
üst vücut germe (sırt germe), implantlı veya 
implantsız meme dikleştirme, meme küçültme, 
karın germe, alt vücut germe, iç ve dış uyluk 
germe, implantla veya hastanın kendi yağ dokusu 

ile popo şekillendirme ve tüm bölgelerdeki liposuction 
işlemini kapsamaktadır.

Vücut şekillendirme ameliyatları hangi durumlarda 
uygulanabilir?
Bu ameliyatlar diyet ile veya cerrahi işlem sonrası aşırı kilo 
verildiyse, gebelik sonrası deformiteler oluşması durumunda, 
artan yaş ile ilgili vücut bölgelerinde değişim olduysa, 
hatta doğuştan bu bölgelerde deformite söz konusuysa 
uygulanabilir. Hatta bazı hastalarımızda doğuştan veya başka 
bir cerrahi nedeniyle göbek deliği yoksa oluşturmamız da 
mümkün olmaktadır.

Aşırı kilo kaybı yaşayan bireylerin vücutlarında birtakım 
deformasyonlar görülüyor. Bunlar nasıl adlandırılır, bir 
anda çok ve hızlı kilo kaybeden herkeste bunlar görülür 
mü?
Aşırı kilo kaybeden bireylerin vücutlarında; kol, meme, 
karın, sırt, uyluk, bel ve popo bölgelerinde deformasyon 
görülebilmektedir. Bu deformasyonlar tüm bu bölgelerde 
“sagging” dediğimiz sarkmalara veya cildimiz ile bağ 
dokumuz arasındaki bantların belirginleşmesi ile “roll” 
dediğimiz katlantıların oluşmasına neden olabilir.  İster 
diyet ile ister bariatrik cerrahi (mide küçültme, kilo verme 
cerrahileri) ile kilo verilsin, hastalarımızda bu yapılar kilo 
verme hızından bağımsız olarak oluşabilmektedir. 

Ciddi deri sarkmaları şeklinde görülen bu deformitenin 
çeşitleri var mıdır? 
Kilo veren hastalarımızda oluşabilecek deformiteler 
(cilt sarkmaları, katlantılar, cilt fazlalıkları) bölgeye (kol, 

V

Plastik, Rekonstrüktif ve Estetik Cerrahi Op. Dr. Fethiye Damla Menkü Özdemir; 
verilen kilolardan ve gebelikten sonra veya yaşla birlikte vücutta oluşabilen 

deformasyonlara uyguladıkları vücut şekillendirme 
ameliyatlarının detaylarını veriyor.

Güven Çayyolu Cerrahi Tıp Merkezi
Vücut Şekillendirme Ameliyatları

sağlık ve güzellik

OP. DR. FETHİYE DAMLA MENKÜ ÖZDEMİR

188 magdergi.com.tr188



meme, karın, sırt, uyluk, bel ve popo) göre değerlendirilir. 
Ayrıca bu deformiteler her hastanın kendisine özgüdür. 
Ameliyat öncesi yaptığımız ölçüm ve tasarım sayesinde, 
ameliyattayken ilgili deformiteyi düzeltiriz. Örnek verecek 
olursak, karın bölgesindeki deformitelere göre kabaca beş 
çeşit ameliyatımız bulunur: Pannikülektomi, mini karın 
germe, karın germe, uzatılmış karın germe, fl eur de lis. Bu 
ameliyatlardan hangisini önereceğimize hastalarımızın 
deformitelerine ve şikâyetlerine göre karar veriyoruz. 
Bazı durumlarda liposuction ve karın ön duvarı kaslarının 
onarılması işlemleri de bu ameliyatlara eklenebiliyor. 
Unutmamak gerekir ki kilo verme sonrası oluşan deformiteler, 
hastalarımızın kendilerine özgü olduğu için, yapılan her 
ameliyat tasarımı da hastalarımızın kendilerine özgü 
olmaktadır.

Bu sorun yaşa ve cinsiyete bağlı olarak değişebilir mi?
Kilo veren hastalarımızda deformiteler yaşa göre değil, kişinin 
kendi cilt altı bağ dokusuna göre değişir. Deformitenin yapısı 
her ne kadar yaşa bağlı olmasa da tabii ki her ameliyatta 
olduğu gibi genç yaşlarda yara iyileşme hızının, cildin, 
cilt altı dokuların ve bağ dokusunun daha iyi olduğunu 
söyleyebiliriz. Cinsiyete gelecek olursak; erkek ve kadın 
vücut tipi birbirinden farklı olduğu için vücut şekillendirme 
ameliyatları cinsiyete göre etkilenebilir. Örneğin; erkeklerde 
meme bölgesinde, süt üreten bezlerdeki veya yağ dokudaki 
fazlalığı jinekomasti olarak adlandırıyoruz. Kilo verme 
sonucunda oluşan deformiteler de jinekomasti oluşumuna 
eklenince erkek hastalarımıza ve kişiye özgü ameliyat planı ile 
bu bölgeyi şekillendiriyoruz. Kadın hastalarımızda ise, meme 
bölgesinde kilo verme sonucunda oluşabilecek deformiteleri 
de kişiye özgü ameliyat planı ile şekillendiriyoruz. Erkek ve 
kadınlarda göbek deliğinin üzerinde ve altında kalan bel 
bölgelerinin ölçümleri farklı olduğu için karın germe ve alt 
vücut germe ameliyatlarına eklediğimiz liposuction bölgeleri 
farklı oluyor. Kadın hastalarımızda uygun kıvrımı oluşturmak 
için deformitenin özelliğine göre kalça veya popo bölgesine 
yağ gre� i uygulaması da önerebiliyoruz. Erkek hastalarımızda 
ise, eğer ilgili bölgelerde deformiteleri varsa, erkek ölçülerine 
göre önerdiğimiz yağ gre� i bölgeleri ve miktarları farklı 
oluyor.

Deri sarkmalarının tedavisinde nasıl bir yol izlenir?
Vücut şekillendirme ameliyatlarının tedavilerinde aşamalı 
bir yol haritasına hastalarımızla birlikte karar veriyoruz. 
Hastalarımızın kilo verdikten sonra kol, meme, karın, sırt, 
uyluk, bel ve popo bölgelerinin hepsinde veya birkaçında 
deformite oluşabiliyor. Hastamızın şikâyeti en çok hangi 
bölgelerde ise o bölgelerde deformite olup olmadığını 
muayene ediyoruz. Eğer deformitesi varsa, hastamıza, 
önerdiğimiz ameliyat seçeneklerini anlatıyoruz. Bir operasyon 
seansında sadece bir bölgeyi ameliyat edebildiğimiz gibi, 
hastamızın birden çok bölgede deformitesi varsa ikili 
kombinasyonlar halinde de ameliyatlarımızı yapabiliyoruz. 
Örneğin; meme dikleştirme ve kol germe, meme dikleştirme 
ve sırt germe, meme küçültme ve karın germe, karın germe 
ve alt vücut germe gibi kombinasyonları oluşturabiliyoruz. 
Hastamıza uygun ameliyat seçeneklerini anlattıktan sonra 
derneğimizin hazırladığı, ilgili ameliyatın bilgilendirme 
formlarını hastamıza veriyoruz. Okumasını ve sormak 
istediklerini işaretleyerek mutlaka ameliyattan önce 
sormasını rica ediyoruz.

Bazı durumlarda, birden fazla cerrahi müdahale gerekir 
mi?
Kilo veren hastalarımızda vücut şekillendirme süreci 
genellikle birden fazla bölgeye cerrahi planlamamızı 
gerektiren bir durumdur. Aynı bölgenin birden fazla cerrahi 
geçirme durumu sadece; enfeksiyon, yara yerinde açılma 
gelişirse gerekebilir. Yapılabilecek yara yeri revizyonları da 
diğer bölgelerin ameliyatlarına eklenebilmektedir.

Kilo verirken bu durumun oluşmaması için alınabilecek 
önlemler var mı?
Kilo verilmesinden sonra her hastamızın cilt ve bağ doku 
yapısı birbirinden farklı olduğu için, bu tür deformiteler 
bazı hastalarımızda oluşabilirken bazılarında daha az 
oluşabilir. Bunu da şu şekilde örneklendirebiliriz: Gebelikte 
alınan kilolar ve süt verme döneminde süt nedeniyle 
memelerde büyüme olmaktadır. Bu dönem sonrasında 
da memenin küçülmesi gerçekleşmektedir. Kadın 
hastalarımızın cilt ve bağ doku yapısı birbirinden farklı 
olduğu için bazılarında memede sarkma çeşitli derecelerde 
oluşurken bazılarında oluşmamaktadır. Tabii ki kilo verme 
dönemine spor eşlik ettiyse hastamızın kaslarının kuvvetli 
olması hem ameliyat planımızı hem de ameliyatımızı 
kolaylaştırmaktadır; ancak, tamamen bu deformitelerin 
oluşumunu engellememektedir.

Vücut şekillendirme ameliyatı olmadan önce 
yaptırılması gereken tetkikler var mıdır?
Meme cerrahisi geçirecek olan hastalarımızda yıllık rutin 
kontrollerinin ameliyat öncesinde yapılmış olmasını 
öneriyoruz. Bu rutin kontroller muayeneye ek olarak; 
kırk yaş altında meme ultrasonu, kırk yaş üzerinde meme 
ultrasonu ve mamografi yi içermektedir. Karın germe 
ameliyatı olacak hastalarımız eğer daha önceden başka 
nedenli bir cerrahi geçirdiyse karın muayenesine göre 
görüntüleme tetkiki isteyebiliyoruz. Ayrıca her cerrahi 
öncesi yakın zamanlı kan tahlili yapılmadıysa kan tahlili 
ile birlikte anestezi hekiminin muayenesi gerekmektedir. 
Hastalarımızın ek başka bir hastalığı olması durumunda 
da tetkik ve tahlil işlemlerini detaylandırmamız ameliyat 
öncesinde gerekebilmektedir.

Vücut şekillendirme ameliyatı olduktan sonra uyulması 
gerekenler nelerdir?
Tüm vücut şekillendirme ameliyatlarından sonra, hatta 
ameliyatın hemen sonrasında hastalarımızın mümkün 
olduğunca sık yürüyüş yapmasını, hareket halinde olmasını 
öneriyoruz. Ayrıca ameliyatın yapıldığı bölgeye göre 
değişmekle birlikte, genelde ameliyat sonrası hastalarımızın 
ağır yük kaldırmamalarını önermekteyiz. Karın germe, alt 
vücut germe ve erkek meme küçültme ameliyatlarından 
sonra en az bir ay korse kullanımını önermekteyiz.  Kadın 
meme ameliyatlarından sonra da kullanımı kolay sutyenler 
ile ameliyat alanımızı desteklemekteyiz. 

Vücut şekillendirme ameliyatı olduktan sonra takip 
dönemi nasıl planlanıyor?
Ameliyat sonrası hastalarımıza, ilk dönemini geçirdikten 
sonra birinci, üçüncü, altıncı ay ve  birinci senede tekrar 
muayeneye gelmelerini öneriyoruz. Böylece ameliyat 
sonrasındaki iyileşme döneminde de hastalarımıza 
kontrollü bir şekilde eşlik etmiş oluyoruz.   
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Çocuk Diş Hekimi Uzm. Dt. Nurgül Demir, günümüzde ebeveynler arasında 
yaygın bir tartışma konusu olan bebek emziği kullanımı hakkında 

MAG Okurlarına faydalı ipuçları veriyor...

Uzm. Dt. Nurgül Demir
Bebeklerde Emzik Kullanımı

sağlık ve güzellik



Uzun süreli emzik kullanımı, 
çenelerde gelișim bozukluğu 

ve “open bite” görülme riskini 
arttırır.

drnurguldemir

mme alışkanlığı; bebeklerin anne karnında 
öğrendikleri, beslenme ihtiyaçlarının 
karşılanmasının yanı sıra bebeğin, anne ile 
bağlarını güçlü kılarak güvende hissetmesini 
sağlayan bir refl ekstir. Alıştıkları bu fi zyolojik 

tatmin ile bebeklerin, beslenme zamanları dışında da parmak 
veya dillerini emmeye devam ettiğini görebilirsiniz. Bu 
alışkanlıkların önüne geçebilmek ve sakinleştirici, yatıştırıcı 
etkisinden faydalanmak amacıyla emzikler, bebeklik 
döneminde tercih edilebilir. Emzik kullanımına doğru 
zamanda başlanmalı ve seçilen emziğin, bebeğin damak 
gelişimine zarar vermeyecek özellikler taşıdığından emin 
olunmalıdır.  

“Amerikan Pediatri Akademisi; yeni doğanlarda, bebeğin 
anne memesini emmeye alışana kadar, memeyi reddetme 
riskinin önüne geçilebilmesi için emzik kullanımına 
başlanmamasını önermektedir.”

Uzun süreli emzik kullanımı, çenelerde gelişim bozukluğu 
ve çeneler kapalıyken ön dişlerin arasına dil ucu girecek 
kadar açıklık kalması olarak tanımlanan “open bite” görülme 
riskini arttırır. Emzik kullanım süresi uzadıkça, arka dişlerde 
de kapanış bozuklukları oluşabilir; kapanış bozukluklarına, 
ön dişlerin orta hatta birleştiği bölgelerde kaymalar da 
eşlik edebilir. Bu problemlerin önüne geçebilmek için, süt 
köpek dişlerinin çıkmaya başladığı, bebeklerin ortalama 
on sekiz aylık dönemlerinde, emzik kullanımı bırakılmalı 
veya sınırlandırılmalıdır. Bebeğin emzik emme “süresinin 
kısaltılması” ve “sıklığının düşürülmesi”, diş ve çene 
kemiklerinde oluşabilecek bozuklukların önlenmesi için 
önemlidir. Uzun süreli emzik kullanımı; kemik gelişimi devam 
eden büyüme çağındaki çocuklarda üst ön dişlerin, olması 
gerektiğinden daha önde konumlanma riski açısından, 
parmak emme alışkanlığı kadar büyük risk oluşturur. 

Çene gelişimini ve diş dizilimini daha az etkileyeceği 
iddiasıyla piyasaya sürülen ortodontik emzikler de 
ebeveynler için yeni bir alternatif olarak değerlendirebilir; 
ancak, yapılan bilimsel çalışmaların sonuçlarına ait veriler, 
ortodontik emzik kullanımının koşulsuz önerilebilmesi 
için yeterli değildir. Emzik, kullanım sırasında üst damakla 
temas halindedir. Bu durum, ortodontik veya geleneksel; 
hava delikleri olan veya olmayan tüm emzik çeşitlerinde; 
emziğin üst damağı destekliyor olması gerektiğini önemli 
bir nokta haline getirir. Bebeğin çene yapısına uygun olarak 
seçilen emziğin, fonksiyon sırasında üst damağı yeteri kadar 
kaplıyor olması; üst damağın boyutsal olarak küçülme 
riskini azaltabilir. On dört aylık döneme kadar devam 
eden ortodontik emzik kullanımının kalıcı parmak emme 
alışkanlığının engellenmesinde etkili olabileceğini gösteren 
çalışmalar, ortodontik emzik kullanımının bir avantajı olarak 
değerlendirilebilir. 

“Tüm bunların yanı sıra, emziğin bebekler için göz ardı 
edilemeyecek bir yararı vardır ki, o da, bebeklerde uyku 
sırasında ani bebek ölümlerine karşı koruyucu etkisinin 
bulunmasıdır.”

Dilin önde konumlanmasını sağlayarak hava yolunu 
açık tuttuğu, bu sayede ani bebek ölümü riskini azalttığı 
belirtilmektedir. Tabii bu durum bebekler emzik kullanımına 
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zorlanmalı gibi algılanmasın ancak, emzik kullanımının bir 
avantajı olarak değerlendirilebilir. Diğer bir tara� an, annenin 
ilaç kullanımı veya bazı sistemik hastalıkları nedeniyle bebeği 
emziremediği durumlarda da emzik kullanımı bebekte emme 
refl eksinin geliştirilmesinde faydalı olacaktır. 

• Emzik; anne, baba ve bakıcılar da dâhil, asla bir başkasının 
ağzına sokulmamalıdır.
• Bebeğin emziğe alışmasını sağlamak, uykuya dalmasını 
kolaylaştırmak veya sağlığı için faydalı olabileceği 
düşüncesiyle; emzik bal veya pekmeze batırılarak bebeğe 
verilmemelidir. Bebeğin, ağzında şekerli bir besinle uykuya 
dalması “erken çocukluk çağı çürüğü” denilen şiddetli 
çürüklerin temel sebeplerindendir.
• Bebeğin meyve tüketimini arttırmak ve vitamin almasını 
kolay hale getirmek amacıyla; hazneli emziklerin içine 
koyularak bebeğe verilmesi, çürük riski yüksek olan 
bebeklerde erken diş kaybı riskini arttırabilir. Emzikle meyve 
tüketimini keyif haline getiren bebeklerde, meyvelerde 
bulunan şeker, çürük bakterisi bulunan ağız ortamında, 
kaşıkla beslenmeye oranla daha uzun süre kalarak çürük 
riskini arttırır. 
• Emzik seçimi yapılırken, kesinlikle Bisfenol-A (BPA) 
içermeyen emzikler tercih edilmelidir. Özellikle, üreme 
sağlığına olan zararlı etkilerinden dolayı bebekler için üretilen 
ürünlerde BPA kullanımı pek çok ülkede yasaklanmıştır. 
Lateks emzikler de; lateks alerjisi riskinden dolayı ve bakteri 
tutulumu diğer materyallerden yapılan emziklere göre daha 
yüksek olduğu için tercih edilmemelidir. 
• Ağızdan düşerek yeniden ağza alınan veya doğru şekilde 
ve sıklıkta temizlenmeyen emzik yüzeylerindeki bakteri, 
mikroorganizma tutulumu; ağızda mantar gibi lokal 
enfeksiyonlara, mide bağırsak sisteminde ciddi hastalıklara 
sebep olabilir. Emziklerin temizlenmesi için özel olarak 
üretilen sterilizatörler kullanılabileceği gibi; iki günde bir beş 
dakika kaynatılması da yeterli olacaktır. 



Uzm. Dermatolog Özge Banu Öztürk, ameliyata gerek olmadan 
cildi gençleştirmeyi mümkün kılan uygulamaları MAG Okurları için 

detaylandırıyor. 

Dr. Özge Banu Öztürk
Ameliyatsız Gençleşme Uygulamaları 

sağlık ve güzellik
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Sıvı vücut germede sıklıkla 
hyalüronik asit dolgular, mineral 
așı, akıllı dolgu ve polilaktik asit 

maddeleri tercih edilebilir.

üm bedende, tek seansta, ameliyatsız, on yaşa 
kadar gençleşmek mümkün mü? 
Yüzümüz genç kalırken vücut cildinin 
yaşlanmasının önüne geçebilir miyiz? Sarkmaya 
yatkın iç bacak, iç kollar gibi bölgelerde, tek 

seansta ameliyatsız gençleşmek mümkün olabilir mi?

Zaman hepimiz için çok değerli ve zamanın etkilerini silmek 
için beden cildimize de odaklanmak, çeşitli medikal estetik 
uygulamalar ile, zedelenen cildi vaktinde onarmak istiyoruz. 
Sarkmalar belli bir aşamaya geldikten sonra özellikle iç 
kollar ve iç bacaklar, hatta bazen kalça için geç kalabiliyoruz 
ve ameliyat tek çözüm olabiliyor. Maalesef bu bölgelerde 
ameliyat sonrası hoş olmayan izlere rastlayabiliyoruz. Tüm 
beden cildine uygulanabilen, tek seansta etkili, cihaz destekli 
ve enjektabl sıvı vücut germe yöntemlerinden bahsetmek 
istiyorum.

Lineer Fokuslu Ultrason
Yıllar içinde, yaş ile birlikte ciltte kırışıklık ve sarkmalar vücut 
bölgesinde, iç kollar, alt karın, iç bacaklar gibi bölgelerde 
kaçınılmaz olarak, ne kadar spor yapıp sağlıklı beslensek de 
görülebilir ve can sıkıcı olabilir. Tek seansta ve yüksek enerji 
ile, yan etkisiz uygulamaların popülaritesi giderek artıyor. 
Yüksek odaklı ses dalgalarının kullanıldığı HİFU yöntemi ile 
birlikte yaşlanma ve sarkmaların giderilmesinde oldukça 
etkili ve bilinen bir uygulamadır. 

Fokuslu ultrason yani HİFU, ameliyatsız vücut germe 
uygulamaları içerisinde en zahmetsiz ve risk seviyesi en 
az olan yöntemdir. Sık bilinen HİFU uygulamasının son 
versiyonu Lineer Fokuslu Ultrason -yani LİFU- uygulamasının 
klasik fokuslu ultrasona göre avantajı 2 mm, 3 mm, 4.5 mm, 
6 mm, 9 mm, 11 mm, 13 mm derinliklere ulaşabilmesidir. 
Bu da bizim, eski yöntemle çalışılamayan cilt alanlarına 
ulaşabilmemizi sağlar.

Ayrıca 9 mm ve üstü derinliklerde, etkili bir şekilde yağ 
dokusuna odaklanabilir ve iç bacak, iç kollar, karın gibi 
bölgelerde sarkmaların toparlanmasıyla eş zamanlı olarak 
yağların azaltılması da mümkün olur. Karın, bacaklar, 
kollar gibi bölgelerde sıvı vücut germe işlemleri, LİFU’dan 
sonra uygulanabilir. LİFU’nun bir diğer avantajı da lineer 
atış yapabilmesidir. Bu da, enerjinin cilt altı dokulara daha 
homojen ve eşit şekilde verilmesini sağlar.

Sıvı Vücut Germe  
Sıvı vücut germede sıklıkla hyalüronik asit dolgular, kalsiyum 
hidroksiapatit (mineral aşı), polikaprolakton (akıllı dolgu) 
ve polilaktik asit maddeleri tercih edilebilir. Uygulama 
yapılacak dolgu malzemesi ve uygulama tekniği ile uygulama 
noktaları kişiye göre değişir, çünkü yaşlanma ve cilt sarkma 
paterni kişiye özeldir. Sıvı vücut germe uygulaması, otuz beş 
ila altmış beş yaş aralığında kadın ve erkeklerde başarılı bir 
şekilde uygulanabilir. Hyalüronik asit dolgular, vücutta hacim 
desteği ile beraber şekillendirme amaçlı tercih edilirler. 
Örneğin; popo kaldırma, hacim arttırma gibi. Eller, hyalüronik 
asit dolguların hacim, kırışıklık giderme ve nemlenme amaçlı 
en sık kullanıldığı vücut bölgesidir. 

Sıvı vücut germe uygulamasında kullanılan bir diğer 
ürün, akıllı dolgu maddesi polikaprolaktondur ve yüzde 
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yüz biyouyumlu, alerji yapma riski çok düşük olan bir 
maddedir.  Akıllı dolgu uygulaması; iç kol, iç bacak, 
popo, karında sarkmaların ve selülitin olduğu pek çok 
bölgeye uygulanabilir. Akıllı dolgunun kalıcılığı iki ila beş 
yıla kadar devam eder. En büyük avantajı yeni kolajen 
ve elastin lif yapımını uyarması, cilt  kalitesini anlamlı 
derecede arttırmasıdır. Sadece cilt kalitesini arttırmaz, 
dirençli selülitte portakal kabuğu görünümünün 
giderilmesine de yardımcı olur. 

Sıvı vücut germe amacıyla kullanılan bir diğer malzeme 
kalsiyum hidroksiapaptit olup vücudumuzda bulunan 
kemik tozudur. Yüzde yüz biouyumlu olan bu maddeyi 
en çok,  mineral aşı olarak yüz bölgesinde duyduk. 
Mineral aşı, cilt kalitesini arttırmak istediğimiz tüm 
cilt alanlarında; boyun, eller, iç bacak, iç kollar, karın, 
popo, selülit gibi farklı alanlara uygulanabilir. En önemli 
avantajı; vücutta kaldığı bir buçuk ila iki yıl boyunca yeni 
kolajen ve elastin lif yapımını arttırarak cilt kalitesini 
desteklemesi, sarkma ve kırışıklıkların oluşumunun önüne 
geçmesidir.

İnatçı Selülit İçin Cihazsız, Tek Seanslık Bir Alternatif: 
Sıvı Vücut Germe
Selülit; kan, lenf dolaşımının bozulması zemininde, latent 
doku asidozu ile bölgesel yağlanma artışı sonucu cilt 
kalitesinin ilerleyici bir şekilde kaybı ile devam eden 
klinik tablodur. Cilt altında fi brotik bantların varlığına 
bağlı oluşan çöküklükler, portakal kabuğu görünümüne 
neden olur. Radyo frekans, titreşimli G7 gibi masaj 
cihazları, karboksiterapi, andülasyon gibi cihazlar; 
bozulan dolaşımın canlandırılmasını, kolajen artışı ile 
cilt kalitesini arttırarak selülit görünümünün azalmasını 
sağlarlar. Dokudaki portakal kabuğunun giderilmesi 
için subsizyon sonrası mineral aşı veya polilaktik asit ile 
yapılan sıvı vücut germe uygulaması da tek seansta cilt 
kalitesini arttırarak inatçı selülit görünümünü azaltabilir. 
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Kendi uzmanlığıyla tamamlayıcı tıp eğitimlerini harmanlayan ve hassas tıp 
ile hekimlik kariyerinin dönüm noktasını yaşadığını belirten İç Hastalıkları 

Uzm. Dr. Funda Meşeli Türker, bireyselleştirilmiş gençleşme ve yaşam uzatma 
tedavileri alanında MAG Okurlarına bilgiler veriyor.

Funda Meşeli Türker 
Bireyselleştirilmiş Gençleşme

sağlık ve güzellik

FUNDA MEȘELİ TÜRKER



ncelikle eğitim ve çalışma alanlarınıza da 
değinerek kendinizden bahseder misiniz?
İstanbul’dan Ankara’ya 1991 yılında üniversite 
eğitimim için gelerek Ankara Üniversitesi Tıp 
Fakültesi, ardından da Ankara Numune Eğitim ve 

Araştırma Hastanesi “İç Hastalıkları” ihtisasımı tamamladım. 
Önce kamuda, ardından da farklı bakış açıları kazanmak 
için kamudan ayrılarak global ilaç fi rmalarında üst düzey 
yöneticilikler yaptım. Bu esnada Washington Üniversitesinde 
sağlık ekonomisi alanında yüksek lisansımı tamamladım. 
Sağlık Bakanlığı tarafından verilen geleneksel ve tamamlayıcı 
tıp eğitimlerini uzmanlığımla harmanlayarak bütüncül bakış 
açımı genişlettim. İlaç fi rmasındaki görevim esnasında Türkiye 
lideri olarak adım attığım oldukça heyecan verici bir alan olan 
“precision medicine” yani “hassas tıp” ise benim hekimlik 
kariyerimde bir dönüm noktası oldu. Hem tıp dünyasının bakış 
açısını ters yüz eden hem de öncelikle onkoloji hastalarının 
kaderini değiştiren bir kavram olarak, hassas tıbbın tüm dünya 
ile aynı anda Türkiye’de de uygulanmasını sağladım. Bir yandan 
Sağlık Bakanlığı ayağını bir yandan da hekim farkındalığını 
ve hasta ayağını yönettim ve bu yoğun uğraşlar sonucu 
Türkiye’den de birçok hasta tüm dünya ile aynı anda tedaviye 
kavuşma şansı elde etti. Precision medicine; yeni jenerasyon 
gen analizleri, “big data” ve yapay zekâ ile harmanlanmış 
yepyeni bir yaklaşım modeli aslında. Bu alandaki deneyimimi 
uzun ve sağlıklı yaşam tedavilerine yönelterek Türkiye’de yine 
bir ilki başlatmış oldum. İstanbul’da çok sayıda yurt içi ve yurt 
dışı hasta ve danışanlarım ile çalışmalarım devam ederken ilk 
göz ağrım Ankara’yı da unutmadım ve Ankara’yı da bu konsept 
tedavi ile tanıştırmak için kolları sıvadım.

Bireyselleştirilmiş gençleşme ve yaşam uzatma tedavileri 
alanında, hangi genetik faktörlerin yaşlanma sürecini en 
belirgin şekilde etkilediğini söyleyebilirsiniz?
Aslında genetik kodlarımız hem yaşlanma sürecini hem de 
yaşlanma hızını belirliyor. Öte yandan yaşlanma karşıtı olan 
genlerin varlığı da –örneğin; yeni keşfedilen FOXO3 geni- bu 
süreci tersine işletiyor. Genetik faktörler açısından bakacak 
olursak da infl amasyon sürecini hızlandıran her hastalık 
yaşlanma sürecini de hızlandırır. Mesela şeker hastalığı, kalp 
ve damar hastalıkları, böbrek hastalıkları gibi. Spesifi k genler 
dışında yaşam tarzımız da bu sürece önemli katkıda bulunuyor. 
O yüzden zaten “yaşlanma bir aşamaya kadar önlenebilir bir 
hastalıktır” diyebiliyoruz.

Gen analizi, moleküler analiz ve metabolik analizlerin 
tanımlarına da değinerek bunların, bireyselleştirilmiş 
gençleşme ve yaşam uzatma tedavilerinde nasıl 
kullanıldığını kısaca anlatır mısınız?
Bireyselleştirilmiş gençleşme tedavisi dediğimizde öncelikle 
metabolik analizler ile sizin biyokimyasal süreçlerinizi 
anlamaya çalışıyoruz. Mevcut durumunuzu ve hastalıklarınızı 
ortaya koyuyoruz.  Moleküler analiz ile de epigenetik risk 
faktörlerinizin hücresel yaşlanma üzerindeki etkilerini ve 
antioksidasyon kapasitenizi belirliyoruz. Gen analizi ise sizin 
DNA’nızdaki varyasyonları ortaya koyarak size özel uzun yaşam 
ve hastalık kodlarının neler olduğunu anlamamızı sağlıyor. 
Tüm bu testler sonucunda risk faktörlerinizi yönetebiliyoruz, 
ilerleyen dönemde ortaya çıkma olasılığı olan bazı hastalıkları 
önleme şansını elde edebiliyoruz. Ayrıca sağlıklı ve uzun yaşam 
için size özel bir tedavi protokolü oluşturabiliyoruz. Özetle 
bir kişide hangi antioksidanın fayda göstereceğine genlerimiz 

Ö karar verir. Bir hasta için magnezyum faydalıyken bir başkası 
için zararlıdır. Detoksifi kasyon kapasiteniz iyi değilse erken 
yaşlanırsınız. Kolajen üretiminiz sınırlıysa ve biz bunu 
engelleyemezsek cilt yaşlanması kaçınılmazdır. 

Rejeneratif ve rejuvenatif tedaviler arasındaki fark nedir 
ve nasıl çalışırlar?
Rejeneratif tedaviler hasarlanmış, yaşlanmış, eski 
gücünü kaybetmiş tüm doku ve hücreleri iyileştirmeye 
yönelik tedavilerdir. Yani mevcutta hücrelerinizin 
azalmış potansiyelini artıran ya da yavaşlayan iyileştirme 
kapasitenizi eski hızına kavuşturan tedavilerdir. Aslında 
insan vücudu kendini yenilemeye programlıdır ve mucizevi 
şekilde kendini iyileştirme gücü vardır. Rejeneratif tedaviler 
tam da bu gücü size hatırlatmak için yapılır. Tüm hücrelerin 
maksimum güçte çalışmasını uyaran tedavilerdir. Mesela kök 
hücre… Doku mühendisliği neticesinde elde ettiğimiz kök 
hücre ve büyüme faktörleri tedavileri rejeneratif tedavilerin 
göz bebeğidir. Rejuvenatif tedaviler ise; gençleştirmeye ve 
yenilemeye yönelik yapılan tedavilerdir. Yaşlanma karşıtı 
olarak uyguladığımız her rejeneratif tedavi aslında bir 
rejuvenatif tedaviyken, her rejuvenatif tedavi rejenerasyon 
özelliği taşımaz.  



Usta oyuncuların genç yeteneklerle 
bir araya geldiği, Güldüy Güldüy 
Show ekibinin yeni fi lmi “Haydi Tut 
Elimi”nin galası yapıldı. 

Üç Jenerasyonu 
Buluşturan 
Gala

Aile bağları ve arkadaşlık ilişkilerine ayna tutan “Haydi 
Tut Elimi”, çocuklara ve ailelere yarı yıl tatili hediyesi 
olarak vizyona girdi. Üç jenerasyonu buluşturan 
BKM fi lm ekibi, gala için İstanbul, Ankara ve İzmir’de 
sinemaseverlerle buluştu. Oyuncular, kurulan özel bir 
platformda sevenleri ile sohbet edip fotoğraf çektirdi. 
Yönetmenliğini Tuğçe Soysop’un üstlendiği yapım, 
her yaştan izleyicinin yoğun ilgisini gördü. Oyuncular, 
seyircilerle beraber izlediği fi lmin sonunda dakikalarca 
ayakta alkışlandı. Sinema gösterimi boyunca 
kahkahaların yanında duygusal anlarda yaşanırken, 
yapım, izleyicilerden tam not aldı. 

davet

ZEYNEP ERDOĞAN, TUĞÇE SOYSOP, NİL ÖZDEMİR 
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sağlık ve güzellik

aşimato hastalığı, tiroit bezini etkileyen otoimmün 
bir hastalıktır. Her beş kişiden birinde görülme 
olasılığı yüksektir. Belirtileri ve olumsuz etkenleri 
azaltma yöntemi olarak, beslenme düzeni 
oluşturmak ve tükettiğimiz besinlere dikkat etmek 

en etkililer arasındadır.

Haşimato Hastalığı Belirtileri
Tiroit hormonunun üretiminin azalması; hormonal bir denge 
bozukluğu yaşandığı için ilk başlarda kendini, halsizlik, kolay 
üşüme, yorgunluk, devamlı uyku hali, kabızlık, saç dökülmesi, 
kas güçsüzlüğü gibi belirtiler ile göstermeye başlar. Diğer 
belirtileri;
• Kilo alma
• Guatr varlığı
• Cilt kuruluğu
• Depresyon ve sinirli olma gibi ruh hali değişiklikleri
• Göz altlarında ve yüzde şişme
• Kramplar
• Seste değişiklik
• Adet düzensizliği
• İştahsızlık
• Konuşmada yavaşlık ve unutkanlık
• Nabız sayısında düşme olarak da gözlemlenebilir.

Haşimato Varlığında Beslenmenin Önemi
Her zaman sağlıklı, düzenli ve dengeli beslenme birçok 
hastalıkların iyileştirici tercihi olmuştur. Haşimato 
hastalığında kilo verebilmek için en uygun kontrol edilebilir 
tercih “glütensiz beslenme”dir. Tiroit fonksiyon bozukluğu olan 
tüm hastaların -otoimmün olsun olmasın- beslenmelerinde 
glüten içeriği nedeniyle tahıllar başta olmak üzere kuru 
baklagiller, süt ürünleri, şeker ve glüten kısıtlanmalı, hatta 

tamamen çıkartılmalıdır. Bunun nedeni; antikorların, uyarıcı 
hormon gibi davranıp tiroit hormonu üretimini arttırmasıdır.

Haşimato’da Beslenmeye Eklenebilecek 6 Kıymetli Gıda 
Ay Çekirdeği: Selenyum içeriği yüksektir. Atıştırmak 
istediğinizde veya salataların içine koyabileceğiniz muhteşem 
bir alternatif.

Zerdeçal: İçeriğindeki kurkumin sayesinde antiinfl amatuar etki 
gösterir, histamin salgısını ve tiroit hasarını azaltır. Yoğurtların, 
yemeklerin içine ya da yumurtaların üzerine baharat olarak 
tercih edebilirsiniz.

Keten Tohumu: E vitamini içeriği yüksektir ve iyodun iyi 
emilmesini sağlar. Günde bir ya da iki yemek kaşığı kadar taze 
öğütülmüş keten tohumu; sebze yemeklerine, salatalara ve 
yoğurda konulabilir. Yemeklerde ise piştikten sonra ilave edip 
tüketebilirsiniz.

Çörek Otu: Tohumlarında bulunan timokinonun birçok 
hastalığa faydası olduğu gibi, tiroit hormonlarını düzenleyici 
etkisi bulunduğu da bildiriliyor. Çörek otu tohumu ya da yağını 
kürler halinde beslenmenize eklemenizde fayda vardır.

Brezilya Fındığı: Selenyum oranını yükseltir ve bu değeri korur. 
İyi bir ara öğün tercihidir. İki adet tüketilmesi günlük alım için 
yeterli olur.

Özetle;  zayıfl amanın birinci basamağı, Haşimato hastalığına 
bağlı olarak ortaya çıkmış olan hipotiroidinin doğru bir şekilde 
ve doktor kontrolü ile gerekli dozda ilaç kullanılması ile 
düzeltilmesi ve hastanın bilinçli bir şekilde yeme davranışını 
düzelterek egzersiz kapasitesini arttırması ile mümkündür. 

H

Haşimato tiroidi hakkında
kısa bilgiler de veren Uzman Diyetisyen 

Ezgi Fuçıcı, bu hastalıkta nasıl 
beslenilmesi gerektiğini

MAG Okurlarıyla paylaşıyor.  

Uzm. Diyetisyen
Ezgi Fuçıcı

Haşimato ve Beslenme

Tel: +90 506 964 21 88  •  Yeșilyurt Mahallesi, Bakırköy/İstanbul

uzm.dyt.ezgifucici@gmail.com  •         dyt.ezgifucici
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sağlıklı keşifler

on yıllarda popülerliği katlanarak artan 
veganizm, sürdürülebilirlik ve çevre bilinci 
adına sunduğu çözümlerle önemli bir konu 
haline geldi. Kaynakların hızla tükendiği 
günümüz dünyasına bu çözümlerle umut 

ışığı olmaya aday. Hayvan ürünlerinin tüketimini ve 
kullanımını tamamen reddeden ve sadece bitkilerden 
elde edilen gıdaları ve ürünleri tercih eden bu yaşam 
tarzı; çevresel, etik ve sağlıkla ilgili nedenlerden dolayı 
geniş kitlelerce benimsenen bir yaklaşım olarak öne 

çıkmakta. Veganizmin yaygınlaşmasıyla birlikte daha 
sürdürülebilir, adil ve sağlıklı bir dünya inşa etme yolunda 
önemli adımlar atılmakta. Bu anlamda veganizm yalnızca 
bir diyet tercihi değil, aynı zamanda daha geniş çaplı 
sosyal ve çevresel değişimin bir parçası. Zira, beslenme 
alışkanlıkları iklim dostu, sürdürülebilir ve etik değerleri 
öne çıkaran bir motivasyonu beraberinde getirirken 
bilinçli tüketici sayısının her geçen gün artış göstermesi ve 
ekolojik farkındalığın yükselmesi de tüketim davranışları 
ve dolayısıyla üretim biçimlerini geliştirip dönüştürüyor. 

S

Hayvansal ürün tüketiminin azaltılmasının gezegenimiz için
birçok olumlu etkiyi de beraberinde getireceğini belirten Frea Naturalz 

kurucusu Dr. Naz Demirkılıç; iklim dostu, sürdürülebilir ve etik değerleri öne 
çıkaran vegan yaşam tarzı hakkında bilgi vererek,

sunduğu çözümlere dikkat çekiyor.

Veganizm
Frea Naturalz



Bu dönüşümün barındırdığı büyüme potansiyeline karşın 
Dünya Sağlık Örgütü Sağlık Araştırma Raporu’nun küresel 
meyve çeşitliliği ve sebze tüketimi bölümü, son on yıl içinde 
kırk yaş altındaki tüketicilerin, sebze tüketimlerini yüzde elli 
iki arttırdığını belirtiyor.

2023 yılında yapılan araştırmalara göre dünyada seksen sekiz 
milyon civarı vegan tüketici olduğu ve bu nüfusun dörtte 
üçünün kadın olduğu tahmin ediliyor. Bununla birlikte; 
uluslararası vegan ve vejetaryen ürün ve hizmet etiketleme 
kuruluşu “V-Label” ile FMCG Gurus’un 2022’de gerçekleştirdiği 
pazar araştırmasına göre Türkiye’de her bin kişiden otuzu 
vegan. 

Bu çerçevede tüketicilerin bitki bazlı gıdalara yönelmesindeki 
temel motivasyonu da şu şekilde özetlemek mümkün: 
Çevresel etkiler, bilinçli tüketicilerin sağlıklı beslenme tercihi 
ve bitki bazlı beslenmenin sağlık üzerindeki olumlu etkileri, 
endüstriyel gıda üretiminin ekolojik yan etkileri, hayvan 
refahına ilişkin artan etik hassasiyet.

Buna göre hayvansal ürün tüketiminin azaltılması, 
gezegenimiz için birçok olumlu etkiyi de beraberinde 
getiriyor, çünkü günümüzde sera gazı emisyonlarının büyük 
bir kısmının sorumlusu olarak hayvansal tarım gösteriliyor. 
Hayvansal tarım; yüksek su ve enerji tüketimi, geniş arazi 
kullanımı ve önemli karbon emisyonları ile çevresel etkiler 
açısından oldukça maliyetli ve verimsiz. Bitki bazlı bir 
burgerin üretimi ile dana etli burgeri karşılaştırırsak, bitki 
bazlı burgerin üretimi yüzde yetmiş beş ila doksan beş 
daha az su, yüzde doksan üç ila doksan beş daha az arazi 
kullanmasının yanı sıra, sonucunda yüzde seksen yedi ila 
doksan daha az sera gazı emisyonu üretiyor. Ayrıca konu 
ile ilgili yapılan araştırmalar; bir kişinin tamamen vegan 
bir diyeti benimsemesi ile, yıllık karbon ayak izinin bir 
buçuk ton karbondioksit eş değeri kadar azaltabileceğini 
göstermektedir.

Bitkisel tarımı destekleyen vegan diyetler ve alternatif 
gıda ürünleri, kaynakların daha sürdürülebilir bir şekilde 
kullanılmasını sağlar, karbon ayak izimizi azaltmamıza 
yardımcı olur, daha sürdürülebilir ve çevre dostu bir gelecek 
vadeder. 

Günümüzde küresel anlamda otuz ila otuz beş milyar dolarlık 
bir büyüklüğe ulaşan bitki bazlı gıda pazarı, sağlık üzerindeki 
olumlu etkileriyle de dikkat çekiyor. Buna göre vegan bir 
beslenme düzeni; kalp hastalığı, tip 2 diyabet ve bazı kanser 
türleri gibi kronik hastalıkların riskini azaltırken yüksek lifl i 
ve düşük doymuş yağ içeriği sayesinde, sağlıklı bir yaşam 
tarzını da destekliyor. 2021 yılında yapılan araştırmalardan 
elde edilen verilere göre 2021 yılı itibarı ile beş yüz bini aşkın 
tüketici, vegan harekete katılırken; 2022’de altı yüz yirmi 
dokuz binden fazla tüketici karnabaharlı pizza, etsiz burger 
ve sebze kö� esi gibi vegan tarifl eri menülerine ekledi. Akımın 
bu derece popüler olması, konunun etik boyutu ve hayvan 
hakları ile de ilişkili. Veganizm; hayvanların yetiştirilmesi, 
kullanılması ve öldürülmesiyle ilgili etik sorunlara karşı 
çıkarak bu değerleri gıda tüketim tercihlerine yansıtma fırsatı 
sunar. Konu ile ilgili yapılan araştırmalar; hayvan haklarının, 
birçok insanın vegan olmasının ana nedeni olduğunu 
belirtiyor. 

Sürdürülebilirlik ve çevre bilinci, modern dünyanın 
acil sorunlarına yanıt vermek için kritik öneme sahip. 
Veganizm ve alternatif gıda ürünleri, çevresel etkileri 
azaltma, karbon ayak izini düşürme ve doğal kaynakları 
koruma konularında önemli fırsatlar sunar. Bu yönelimler, 
daha yeşil ve yaşanabilir bir dünya için umut vadetmekle 
birlikte bireylerin, toplumların ve hükûmetlerin bu yönde 
adımlar atmasını teşvik ediyor. Özetle, vegan yaşam tarzı, 
sağlıklı, etik değerlere sahip ve çevreye duyarlı, düşük 
karbonlu bir yaşam motivasyonu ön plana çıktıkça; küresel 
bitki bazlı gıda pazarı istikrarlı şekilde gelişmeye devam 
edecek gibi görünüyor.

Böğürtlenli Chialı Bowl
• 1 adet muz
• 1 fi ncan böğürtlen 
• 1 yemek kaşığı chia tohumu
• 1 su bardağı badem sütü
• Organik tatlı kakao kırıntıları
• Acai tozu karışımı
• Frea Naturalz kahveli granola 
• Frea Naturalz kolajenli fıstık ezmesi
• İsteğe göre pekmez

Kırmızı Mercimekli Humus
• 1 su bardağı Frea Naturalz kırık mercimek
• 1 yemek kaşığı tahin
• 1 diş sarımsak
• 1 yemek kaşığı Frea Naturalz saurani natürel sızma 
zeytinyağı
• 3 yemek kaşığı limon suyu
• Tuz 
• Karabiber 
• Kimyon  



Burcu Turunz

röportaj

kranlara yüksek enerjinizle giriş yaptınız. Öyle 
ki her geçen gün hayran kitleniz artmakta. Peki, 
ekrana yansımayan Burcu Türünz’ü anlatabilir 
misiniz? 
Kendimden bahsetmeyi her zaman biraz zor 

bulmuşumdur. Kendimizi tanımlama biçimimiz, alıştığımız 
kalıp cümlelerle ilerlese de kendim dâhil, bir şeyi tanımanın en 
güzel yolunun onun özünü görmek olduğuna inanıyorum. Tabii 
buna yaklaşabilmek biraz rastlantı, biraz zaman, biraz merak. 

E
Yakın zamanda ekranlara veda eden Adım Farah dizisinin güçlü karakteri 
Bade’yi canlandıran Burcu Türünz, kendinden de bahsederek oyunculuğu 

hakkında merak edilenleri MAG Okurları için yanıtladı.

“Oynamanın Her Türevini Seviyorum”

Herkes gibi kendi dünyası olan biriyim. Bu dünyanın içinde 
geçmişim, şimdim, geleceğim, temennilerim, hayallerim ve 
özlemlerim var. Kimi zaman gülerek, kimi zaman sızlanarak pek 
çok duyguyu sara sarmalaya adım adım yolumu yürüyorum. 
Hepimiz gibi. Herkes gibi.
Burcu kimdir derseniz; hayatını sevdiği şeylerle geçirmeye 
özen gösteren, anlamlı ilişkilerin ve gerçek bağların izini süren, 
çoğu zaman teslimiyette, sarılmayı ve kalpten kalbe konuşmayı 
seven biri diyebilirim.

Yazılan her karakter, insanı anlamaya 
dair yapılan bir kazı çalıșması gibi 

geliyor bana.

Sizi en son “Adım Farah” dizisi ile ekranlarda izledik. 
Oynadığınız karakter Bade için neler söylersiniz? 
Oynadığınız role adapte süreciniz kolay oluyor mu?
Bade, karanlık tarafa doğmuş aydınlık bir kadın. Ataerkil 
bir düzende kendi adaletini kendi yöntemleriyle sağlayan 
karanlık bir ailenin, her iki düzen için eğittiği bir avukat. 
Dolayısıyla legal ya da illegal, iki düzeni de çok iyi biliyor. 
Ezber kadın algısına karşı ve beklenen kadınlığa rağmen 
bu düzenin asi, güçlü, feminist kadın karakterlerinden biri. 
Onunla yolculuğumda kadınlığın başka yönlerini, ailenin 
anlamını, adaletin ne olduğuna ya da olmadığına dair pek çok 
şeyi keşfettim. Bade bana, ben Bade’ye çok şey kattık.

Oynadığım karakterleri anlamaya, yaklaşabildiğim kadar 
yaklaşmak benim için önemli. O, çizilmiş resmin bir parçası 
ve benimle hayat buluyor, ruhuna kavuşuyor. Özünde, ben 
bir mesele anlatıyorum. Anlatacak meselesi, karakterin 
bunu anlatma derdi ne kadar büyükse; o meseleyi anlamak 
daha derin bir kazı gerektiriyor ve keyifl i hale geliyor. Her 
karakter, insanı anlamaya dair yapılan bir kazı çalışması 
gibi geliyor bana. Her kazı çalışmasında ruha bürünmek için 
bekleyen öyle parçalar kalıyor ki, bu parçalar bir araya gelip 
her defasında Geppetto’nun ellerinden çıktıktan sonra can 
bulmak için son dokunuşu bekliyor. O da kameranın tanıklığı. 
Bu tanık inanmadığı zaman, içimizdeki Pinokyo’nun da burnu 
uzuyor... Dolayısıyla içsel olduğu kadar bir yandan kameranın 
tanıklığı, diğer yandan seyirciyle de hem işteş hem dışsal da 
bir süreç. Birlikte iç içe anlamlanıyoruz. Birlikte aynı anda 
olma hâli çok kıymetli.

Sosyal medyaya ne kadar hâkimsiniz? Sizin için ne ifade 
ediyor? 
Sosyal medya benim için, büyük veriye ayak izlerimizi 
bıraktığımız kuvvetli bir ağ ve bu ağda dezenformasyon 
oranı da çok yüksek. Dolayısıyla takip ettiğim hesaplarda 
ruhsal olarak bana iyi gelecek olanlar arasında bir 
fi ltreleme yapıyorum. Her ne kadar bilgi akışına maruz 
kalmayı engelleyemesek de bunun dozunu dengelemek ve 
kaynaklarını olabildiğince sağlamlaştırmak bizim elimizde. 
İletişim kurmanın farklı katmanlarını keşfetmek gibi artıları 
olsa da, daha anlamlı ilişkiler kurduğumuz bir dönemi de 
kendi elimizle yitiriyoruz gibi geliyor bazen. Merak etmekten, 
yenilenmekten, araştırmaktan, gördüğümüz her şeye 
hissettiğimiz sorumluluktan uzaklaşmak zor; ama anlamlarımı 
benden çalacak ve beni algı manipülasyonuyla mutsuz edecek 
her şeyden arkama bakmadan uzaklaşabilirim.

Dijital projelere nasıl bakıyorsunuz? Dijital projeler mi, 
yoksa televizyon mu size daha yakın?
Bir oyuncu olarak, oynamanın her türevini seviyorum. 
Aldığım keyif baki olduğu ve inandığım bir ekiple çalıştığım 
sürece seyirciyle buluştuğumuz platformun dijital ya da 
konvansiyonel olması benim için ayrıntı. Dijitalde daha cesur 
ve özgür içerikler yapabiliyoruz; konvansiyonelde günümüzde, 
saatimizde hanelere aynı anda konuk oluyoruz. Tabii çalışma 
saatleri, meselenin yetişmesi ve düzeni anlamında bambaşka 
tarafl arını da konuşabiliriz. Çalışmayı çok seven bir oyuncu 
olarak her ikisine de keyifl e uyum sağlayabilirim.

Ufukta yeni projeler var mı?
Dilerim içimize sinen, keyif aldığımız bir projeyle yine 
sevenlerimizle buluşuruz.

Oyunculuk kariyeriniz dışında şarkı sözü de 
yazıyorsunuz. Bu tarafa ilgiliniz nasıl başladı?
Şarkı sözü yazdığımı çok yakın çevrem bilir aslında. Bu 
keyif aldığım, kendimi bildim bileli içimden gelen, akışta bir 
yaratım hâli. Sevildiğini gözlemliyorum. Mutlu oluyorum. 
Ele avuca sığıp da henüz ürüne dönüşüp dinleyicilerle 
buluşmasa da, belki bir gün dönüşür, kim bilir.

Moda ile aranız nasıl? Trendleri takip eder misiniz?
Her ne kadar giyimimiz kimliğimizin bir parçası sanılsa 
da, ben modayı çok takip ettiğimi söyleyemem. Sezgisel 
bir yerden giyiniyorum. O gün nasıl hissediyorsam, onu 
takip ediyorum. Galiba bana benzeyen bir tarzım var. Ne 
bileyim, ben gibi işte. Bir de hâlâ alışverişi çok sevdiğimi 
söyleyemem. Ben biraz sevdiği parçalara tutulan, o 
parçaları dönüştürerek giyen biriyim. İlgim daha çok 
yolculuğumda ve maneviyatta oldu galiba. Bu yüzden 
kıyafet bir tık geriden geliyor bende hâlâ.  
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dair yapılan bir kazı çalıșması gibi 

geliyor bana.

Sizi en son “Adım Farah” dizisi ile ekranlarda izledik. 
Oynadığınız karakter Bade için neler söylersiniz? 
Oynadığınız role adapte süreciniz kolay oluyor mu?
Bade, karanlık tarafa doğmuş aydınlık bir kadın. Ataerkil 
bir düzende kendi adaletini kendi yöntemleriyle sağlayan 
karanlık bir ailenin, her iki düzen için eğittiği bir avukat. 
Dolayısıyla legal ya da illegal, iki düzeni de çok iyi biliyor. 
Ezber kadın algısına karşı ve beklenen kadınlığa rağmen 
bu düzenin asi, güçlü, feminist kadın karakterlerinden biri. 
Onunla yolculuğumda kadınlığın başka yönlerini, ailenin 
anlamını, adaletin ne olduğuna ya da olmadığına dair pek çok 
şeyi keşfettim. Bade bana, ben Bade’ye çok şey kattık.

Oynadığım karakterleri anlamaya, yaklaşabildiğim kadar 
yaklaşmak benim için önemli. O, çizilmiş resmin bir parçası 
ve benimle hayat buluyor, ruhuna kavuşuyor. Özünde, ben 
bir mesele anlatıyorum. Anlatacak meselesi, karakterin 
bunu anlatma derdi ne kadar büyükse; o meseleyi anlamak 
daha derin bir kazı gerektiriyor ve keyifl i hale geliyor. Her 
karakter, insanı anlamaya dair yapılan bir kazı çalışması 
gibi geliyor bana. Her kazı çalışmasında ruha bürünmek için 
bekleyen öyle parçalar kalıyor ki, bu parçalar bir araya gelip 
her defasında Geppetto’nun ellerinden çıktıktan sonra can 
bulmak için son dokunuşu bekliyor. O da kameranın tanıklığı. 
Bu tanık inanmadığı zaman, içimizdeki Pinokyo’nun da burnu 
uzuyor... Dolayısıyla içsel olduğu kadar bir yandan kameranın 
tanıklığı, diğer yandan seyirciyle de hem işteş hem dışsal da 
bir süreç. Birlikte iç içe anlamlanıyoruz. Birlikte aynı anda 
olma hâli çok kıymetli.

Sosyal medyaya ne kadar hâkimsiniz? Sizin için ne ifade 
ediyor? 
Sosyal medya benim için, büyük veriye ayak izlerimizi 
bıraktığımız kuvvetli bir ağ ve bu ağda dezenformasyon 
oranı da çok yüksek. Dolayısıyla takip ettiğim hesaplarda 
ruhsal olarak bana iyi gelecek olanlar arasında bir 
fi ltreleme yapıyorum. Her ne kadar bilgi akışına maruz 
kalmayı engelleyemesek de bunun dozunu dengelemek ve 
kaynaklarını olabildiğince sağlamlaştırmak bizim elimizde. 
İletişim kurmanın farklı katmanlarını keşfetmek gibi artıları 
olsa da, daha anlamlı ilişkiler kurduğumuz bir dönemi de 
kendi elimizle yitiriyoruz gibi geliyor bazen. Merak etmekten, 
yenilenmekten, araştırmaktan, gördüğümüz her şeye 
hissettiğimiz sorumluluktan uzaklaşmak zor; ama anlamlarımı 
benden çalacak ve beni algı manipülasyonuyla mutsuz edecek 
her şeyden arkama bakmadan uzaklaşabilirim.

Dijital projelere nasıl bakıyorsunuz? Dijital projeler mi, 
yoksa televizyon mu size daha yakın?
Bir oyuncu olarak, oynamanın her türevini seviyorum. 
Aldığım keyif baki olduğu ve inandığım bir ekiple çalıştığım 
sürece seyirciyle buluştuğumuz platformun dijital ya da 
konvansiyonel olması benim için ayrıntı. Dijitalde daha cesur 
ve özgür içerikler yapabiliyoruz; konvansiyonelde günümüzde, 
saatimizde hanelere aynı anda konuk oluyoruz. Tabii çalışma 
saatleri, meselenin yetişmesi ve düzeni anlamında bambaşka 
tarafl arını da konuşabiliriz. Çalışmayı çok seven bir oyuncu 
olarak her ikisine de keyifl e uyum sağlayabilirim.

Ufukta yeni projeler var mı?
Dilerim içimize sinen, keyif aldığımız bir projeyle yine 
sevenlerimizle buluşuruz.

Oyunculuk kariyeriniz dışında şarkı sözü de 
yazıyorsunuz. Bu tarafa ilgiliniz nasıl başladı?
Şarkı sözü yazdığımı çok yakın çevrem bilir aslında. Bu 
keyif aldığım, kendimi bildim bileli içimden gelen, akışta bir 
yaratım hâli. Sevildiğini gözlemliyorum. Mutlu oluyorum. 
Ele avuca sığıp da henüz ürüne dönüşüp dinleyicilerle 
buluşmasa da, belki bir gün dönüşür, kim bilir.

Moda ile aranız nasıl? Trendleri takip eder misiniz?
Her ne kadar giyimimiz kimliğimizin bir parçası sanılsa 
da, ben modayı çok takip ettiğimi söyleyemem. Sezgisel 
bir yerden giyiniyorum. O gün nasıl hissediyorsam, onu 
takip ediyorum. Galiba bana benzeyen bir tarzım var. Ne 
bileyim, ben gibi işte. Bir de hâlâ alışverişi çok sevdiğimi 
söyleyemem. Ben biraz sevdiği parçalara tutulan, o 
parçaları dönüştürerek giyen biriyim. İlgim daha çok 
yolculuğumda ve maneviyatta oldu galiba. Bu yüzden 
kıyafet bir tık geriden geliyor bende hâlâ.  



202 magdergi.com.tr

röportaj

Kuruluş Osman dizisi ile ekranlarda gördüğümüz, tiyatroya âşık, başarılı 
oyuncu Çağrı Şensoy; kariyeri ve hayatı hakkında merak edilenleri 
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Bir orkestra șefi ya da bir 
çellist olmak isterdim hep. 

Kıskanç gözlerle izlerim onları.

önem dizilerinde rol almak nasıl bir deneyim? 
Geçmiş dönemleri canlandırmak sizi nasıl 
etkiliyor?
Alışık olduğum dünyalar diyebilirim. Daha 
önce “Muhteşem Yüzyıl”da da oynamıştım; ama 

dönem işlerinin oyuncuya sağladığı özgürlük alanlarını çok 
seviyorum. İş küçük, günlük meselelerin dışında olunca; 
hareket imkânı da artıyor. Bu da zaten oyun alanı arayan 
oyuncu için bir nevi cennet. Değerlendirmeyi bilene tabii.

“Kuruluş Osman” dizisinde canlandırdığınız Cerkutay 
karakteriyle ortak özellikleriniz var mı? Ya da onda en 
beğendiğiniz şey nedir?
Elbet Cerkutay ile benzer özelliklerimiz vardır. İkimiz de 
yemek yemekten haz alıyoruz, ikimiz de çok vicdanlıyız... 
Bir o kadar da ayrıyız tabii. Bazen keşke olaylara o netlikte 
bakabilsem istiyorum. Onun merak duygusu, vicdanı, en 
büyük krizleri kahkahalarla atlatabilmesi kıskandığım 
özelliklerinden; ve masumiyeti tabii, içindeki çocuğu 
kaybetmemiş bir karakter Cerkutay.

Oynadığınız roller arasında en çok bağ kurduğunuz veya 
kendinizi en çok benzettiğiniz karakter hangisiydi?
Ben, karakteri kendimden uzakta tutmayı daha doğru 
buluyorum. Yani karakter, oyuncunun malzemesinin 
imkânlarından beslenen bir hâle gelirse, o doğal kaynaklar 
tükendiğinde koca bir aynılıkla baş başa kalabilir karakterler. 
Bence her karakter bir diğerine oldukça benzemez bir tasarım 
gibi ele alınmalı. Yani Allah’a yakın bana uzak.
 
At binmek hakkında ne düşünüyorsunuz? Zorluklar 
yaşıyor musunuz? 
Başlarda kâbustu tabii. Dünyanın en tehlikeli işiymiş gibi 
geliyordu. Sonra kaslar, zihin alışıyor; sonra at tarafından 
gelen o dans teklifi ni kabul edince koca bir keyif çıkıyor işin 
içinden. Tabii tehlikesiz olduğunu söyleyemem. Hatta en 
“extreme” sporlardan daha “extreme”; ama çok keyifl i. Ben 
birkaç kez düştüm acemi zamanlarımda. Artık at seçiyorum, 
zira hepsinin huyu farklı.

İngilizce ve Almanca ’da iyi olduğunuz biliniyor. Başka 
öğrenmek istediğiniz diller var mı? 
İngilizcem var yalnızca, Almanca genel kanın aksine benim 
dinlemeyi sevdiğim bir dil; ama öğrenme fırsatım olmadı 
yazık ki. Çok isterdim çok dil bilmeyi! Yatkın olduğumu da 
düşünüyorum ama şu an ne yazık ki buna ayıracak majör bir 
zamanım yok, çünkü dil öğrenmek, adanmışlık demek.

Türkiye’nin yanında yurt dışında da oldukça 
seviliyorsunuz. Bu konuda neler hissediyorsunuz? 
Dönüşler nasıl?
Çok şaşırıyorum doğrusu... Günün birinde Venezuela, 
Maldivler ya da Kuveyt’te sevenlerimin olacağı hiç aklıma 
gelmezdi. Tanzanya’da, arkasında fotoğrafl arımın olduğu bir 
Tuk Tuk taksi grubu varmış mesela. Seviniyor insan buna. 
Planlarının, projelerinin sınırları kalkıyor. İşte bu harika bir 
his. 

Peki, ilgilendiğiniz başka sanat dalları var mı?
Sanatın her dalı ilgi alanıma girer; hatta işimin ta 
kendisidir. Tiyatro hatta sinema da kolektif sanatlar. Başka 
sanat dallarından beslenir, bütünlenirler. Dolayısı ile 
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kendimi diğer sanat dallarına uzak hissetmiyorum. Kendi 
prodüksiyonlarımızı ürettiğimiz bir tiyatromuz var. SBR 
(Siyah Beyaz ve Renkli) bizi, kolektif sanat üreticilerinin içine 
düşebileceği her maceraya attı sağ olsun. Bunun dışında; kendi 
çapımda gitar çalar, biraz da klarnet üfl erim. Bir orkestra şefi  
ya da bir çellist olmak isterdim hep. Kıskanç gözlerle izlerim 
onları.

Son olarak; evlilik nasıl gidiyor? Evliliğin en sevdiğiniz 
yanları neler? 
Evlilik harika bir şeymiş. Dolu dizgin gidiyor. İnsanlar 
sıkıcılığından dem vururlardı ama ben bu hafi fl ik ve takım 
olma hissinden çok mutluyum. Ortak hedefl er, üretimler, 
açıklık... e daha ne olsun? Geriye hayatın, aşkın, işin beraberce 
tadını çıkartmak kalıyor. Engelleri ise sırt sırta aşıyorsun. 
Umarım dileyen, doğru insanla buluşan herkesin başına gelir. 
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Bir futbol zaferiyle halkın kenetlendiği 
gerçek olaylara dayanan “Zaferin 
Rengi” fi lminin Ankara galası yoğun 
ilgi gördü.

Zaferin 
Rengi Galada

Ankara Fenerbahçeli İş İnsanları Derneği (AFİDER) 
organizasyonuyla gerçekleşen fi lm galası, Paribu 
Cineverse Armada’da yapıldı. Etkinlik öncesinde 
Anıtkabir ziyareti yapan AFİDER üyeleri ve 
fi lmin oyuncuları Atatürk’ün mozolesine çelenk 
bıraktı. Bürokrasi, iş ve cemiyet hayatından seçkin 
konukların katıldığı gecede dernek başkanı Coşkun 
Samancı, davetlilerle tek tek ilgilenerek örnek bir 
misafi rperverlik gösterdi. 

COȘKUN SAMANCI

davet

CEM AKSOY, AYKUT ÇAKMAKLI, AKİF CAN

ZAFER DOĞAN BİLGİN, KÜRȘAT KAĞAN YILDIRIM
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GÖKHAN AKSOY

MERT YÜREKLİANDAÇ BORA ERDOĞANHALİL GÜL, TEVFİK ALAFTAR

ENGİN-BERİL AYGÜNEY LEVENT-HANDE ALPASLAN

Zaferin Rengi 
filminin 
Ankara’daki 
galasına 
AFİDER ev 
sahipliği 
yaptı.



davet

ONUR-SEYHAN EVCİNAZ-ONUR-EZGİ SAATÇİ

Yoğun bir 
katılımla 
gerçekleșen 
filmin gala 
gecesine 
bürokrasi, iș 
ve cemiyet 
hayatından 
seçkin konuklar 
katıldı. 

SERKAN AYAZ OSMAN GÜRKAN ÜNYAZICI, ÜMİT CEMAL ÖZTÜRK SERKAN-DENİZ BEDİRHANOĞLU
206





Ankara Büyükşehir Belediyesi, Ford 
Otosan, Driventure ve Bilkent Cyberpark’ın 
düzenlediği “Şehrini Geliştir Ankara” 
programında ödüller sahiplerini buldu.

Hareketlilik 
Sektöründeki 
Girişimciler 
Ödüllendirildi

“Akıllı Ulaşım ve Taşımacılık Çözümleri” temasıyla düzenlenen 
girişimcilik programında, katılımcılar fi kirlerini yerel yönetimler 
ve hareketlilik sektörü ile buluşturma fırsatı yakaladı. Program 
kapsamında toplu taşıma, mikromobilite ve multimodel 
mobilite, iş ve okul servisleri, ticari fi lolar, akıllı yük taşımacılığı 
ve belediye hizmetleri olmak üzere altı ana kategoride 
geliştirilen yenilikçi, erişilebilir ve sürdürülebilir hareketlilik 
çözümleri yarıştı. Ankara Büyükşehir Belediye Başkanı Mansur 
Yavaş, Ford Türkiye İş Alanı Lideri Özgür Yücetürk, Bilkent 
Cyberpark Yönetim Kurulu Başkanı H. Arda Yurtsever ve Bilkent 
Cyberpark Genel Müdürü Faruk İnaltekin’in katıldığı törende ilk 
üçe giren girişimlere ödülleri takdim edildi. 

davet

MANSUR YAVAȘ CANALP GÜNDOĞDU

ÖZGÜR YÜCETÜRK

YAREN KÜÇÜKAKYÜZ SERDAL MINDIKOĞLU İLKNUR İLKYAZ GÜL
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ZİYARET SAATLERİ: 10:00 - 20:00

10. ULUSLARARASI ÇAĞDAŞ SANAT FUARI
10

th
 INTERNATIONAL CONTEMPORARY ART FAIR

www.artfairankara.com
B U  F U A R  5 1 7 4  S A Y I L I  K A N U N  G E R E Ğ İ N C E  T Ü R K İ Y E  O D A L A R  V E  B O R S A L A R  B İ R L İ Ğ İ  ( T O B B )  İ Z N İ  İ L E  D Ü Z E N L E N M E K T E D İ R .

7 - 10 MART 2024

artankara Art_Ankaraartfairankara

DESTEKLEYENLER ORGANİZASYON

ATO CONGRESIUM  KONGRE VE SERGİ MERKEZİ

HUNGARY MACAR-TÜRK
KÜLTÜR YILI
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Cupra’nın en yeni ve heyecan verici 
modeli Born, elektrikli otomobil 
tutkunlarını buluşturan özel bir 
etkinlikle tanıtıldı.

Cupra Born’a 
Yoğun İlgi

Haziran ayı itibarıyla Türkiye pazarında satışa 
sunulacak olan yeni modelin tanıtıldığı, Doğuş 
Oto Ankara ev sahipliğindeki etkinlik, otomobil 
tutkunlarının yoğun ilgisiyle karşılaştı. Elektrikli 
araç teknolojisine ilgi duyanları bir araya getiren 
tanıtım etkinliğinde davetliler, Cupra Born’un eşsiz 
özelliklerini yakından deneyimleme fırsatı buldu. 
Aracın şıklığı, konforu ve yüksek sürüş standartları 
konukların oldukça dikkatini çekti. Çevreci bir 
yaklaşımı simgeleyen Cupra Born’un tanıtımıyla, aracın 
Türkiye’deki varlığı ve markanın elektrikli otomobil 
segmentindeki iddiası güçlü bir şekilde vurguladı. 
Etkinlikte, Born ile ilgilenenlerin ilerleyen zamanlarda 
da Doğuş Oto Ankara’da aracı deneyimleyebileceği 
belirtildi.  

davet

BELİZ-ATİLLA-BERİL EKİNCİ
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Sak Organizasyon, yirmi beşinci 
yılını muhteşem bir balo ile kutladı.

25. Yıla 
Muhteşem 
Balo

JW Marriott Hotel Ankara’da gerçekleşen geceye 
cemiyet hayatının önde gelen isimleri ve sektörün 
önemli yöneticileri ile yaklaşık sekiz yüz kişi 
katıldı. Dans gösterileri ile başlayan özel davet; 
Sak Odeon Orkestrası, Bülent Serttaş ve Deha 
Bilimler’in sahneleri ile devam etti. Yirmi beş yılını 
tamamlayan fi rmanın kurucusu Alper Kendirli ve 
eşi Begüm Kendirli, konuklar ile tek tek ilgilenerek 
misafi rperverliklerini gösterdi. 

davet

UĞUR-KÜBRA AKKAYNAK ALİ ALPHAN ALPAT

GÜL ÖZDEMİR TUNCAY ERDOĞAN

BEGÜM-ALPER KENDİRLİ

Sak 
Organizasyon, 
yirmi beșinci 
yılını JW Marriott 
Hotel Ankara’da 
düzenlenen 
özel bir davetle 
kutladı.

HÜLYA-MURAT AKMAN AYLİN ÖZMEN, MELTEM FERAH KONYALI, DEMET DEMİREL

ATAHAN-YAĞMUR KIZIKOĞLU DEMET-TÜRKER NASLI SEDA AK
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röportaj

rand Hyatt İstanbul; ambiyansı, odaları, 
yemek seçenekleri, SPA, fi tness hizmetleri ve 
etkinlikleriyle konuklarına lüksü yaşatıyor. 
Otelin geçmişini, konumunu ve ayrıcalıklarını 
kısaca anlatır mısınız?

Grand Hyatt İstanbul, şehrin merkezindeki mükemmel 
konumu ile seyahatseverler için eşsiz bir imkân sunuyor. 
İkonik bir otel olan otuz yıllık Grand Hyatt İstanbul, kongre 
merkezlerine, Maçka Parkı’na, lüks ve kaliteli alışverişin 
merkezi Nişantaşı’na, Dolmabahçe Sarayı’na ve boğaz 
hattının en yeni gözdesi Galataport’a çok yakın mesafede 
yer alıyor. Şehrin en yoğun saatlerinde bile, lokasyonu 

sayesinde İstanbul Havalimanı’na kırk dakikada ulaşmak 
mümkün. Kısacası, Grand Hyatt İstanbul, üretken bir 
toplantı ya da tatil için mükemmel bir lokasyon sunuyor.
Grand Hyatt İstanbul olarak; şehrin merkezinde, geniş arka 
bahçesi, ikonik havuzu, kış aylarında üç yüz metrekare 
hizmet veren buz pisti, gün ışığı alan fi tness salonu, huzurlu 
masaj odaları, SPA ıslak alanları, birbirinden lezzetli ve 
farklı tatlar sunan restoranları, yazın şehrin gözdesi Grasidi 
Gastro Garden, canlı müzik ve şömineli İngiliz centilmenler 
kulübü tarzındaki dekorasyona sahip keyifl i bir atmosfer 
sunan The Library ile misafi rlerimize bir resort hissi de 
yaşatıyoruz. 

G
Verdiği hizmetler ve mevsimsel değişiklikleriyle misafi rlerine lüksü sunan 

Grand Hyatt İstanbul’un Genel Müdürü Rufat Babayev, otelin estetik 
unsurlarını ve sunulan ayrıcalıkları MAG Okurlarıyla paylaşıyor. 

Grand Hyatt İstanbul
Şehir Yaşamında İnziva

RUFAT BABAYEV



Otelin her köșesinde 
misafirlerimize; 

ülkeye ve bölgeye 
özel unutulmaz anılar 

biriktirmeleri için fırsatlar 
sunuyoruz ve lokal bir 

deneyim yașatmayı çok 
önemsiyoruz.

Gün ışığı alan modern toplantı salonlarımızın yanı sıra, toplam 
on dokuz adet farklı boyutlarda toplantılar yapılmasına 
imkân sunan alanlarımız ve geniş balo salonumuz  ile dikkat 
çekiyoruz. Grand Hyatt İstanbul’u en özel kılan özelliklerden 
bir tanesi de, en küçüğü otuz sekiz metrekare olan, geniş ve 
Boğaz manzarası imkânı da sunan misafi r odalarımız...

Grand Hyatt İstanbul’un iç tasarımında kullanılan belirgin 
öğeler veya sanat eserleri nelerdir? Oteldeki estetik 
unsurlar, misafi rlere ne tür bir atmosfer sunuyor?
Grand Hyatt İstanbul’u şehrin merkezinde bir sanatla buluşma 
noktası olarak tanımlayabiliriz.  Yeşil bahçelerin arasında Japon 
mimarisi ile tasarlanmış Grand Hyatt İstanbul; estetik sütunları, 
duvarları süsleyen tabloları, görkemli heykelleri, her iki ayda 
bir değişen modern sanat sergileri ve kuyruklu pianoları ile 
sanatın her alanına dâhil oluyor.

Hyatt Regency Selanik’te yıllar önce başlatmış olduğum ve 
halen de devam eden sanat sergileri projesinin başarılı olması 
üzerine, Grand Hyatt İstanbul’da 2021 yılında başlattığımız 
Grand Art projesi ile şimdiye kadar on beşten fazla sergiye ve 
yirmi beş sanatçıya ev sahipliği yaptık. Bu projede Grand Hyatt 
olarak; lokal sanatçıların eserlerini uluslararası bir platform 
olan otelimizde sergileme fırsatı yaratıyor ve kendilerini 
destekliyoruz. Bu sergilerimizle sanatçılarımızın eserlerini 
farklı ülkelerden ziyaretçilerle buluşturuyor, aynı zamanda, 
otel misafi rlerimize güzel sanat örneklerini görme imkânı 
sunuyoruz. 

Club ve Executive kategorisindeki odalarımızda ve genel 
alanlarda lüks bir lokal marka olan Rebul’un banyo bukletlerini 
kullanıyoruz. Lokal markaların tanıtılması konusuna da destek 
oluyoruz.

Grand Hyatt İstanbul olarak, misafi r deneyiminizi 
geliştirmek için hangi yenilikçi yaklaşımları 
benimsiyorsunuz?
Sosyal medyanın da bu kadar aktif kullanıldığı bir dönemde 

artık misafi rler tamamen deneyime yönelik beklentiler 
içerisindeler. Onlar için oluşturduğunuz atmosferin, 
sunduğunuz hikâyelerin, dâhil oldukları anıların, 
özelleştirilmiş dokunuşların ve detaylardaki farklılıkların 
tercih sebepleri olduğunu görüyoruz. Bu nedenle otelin 
her köşesinde misafi rlerimize; ülkeye ve bölgeye özel 
unutulmaz anılar biriktirmeleri için fırsatlar sunuyoruz 
ve lokal bir deneyim yaşatmayı çok önemsiyoruz. Oteli 
sürekli yenileyerek, modernleştiriyoruz, havuz gibi ikonik 
olan unsurlarımızı ön plana çıkarıyoruz. Aynı zamanda, 
kışın gözdesi olan buz pisti gibi yenilikleri getiriyoruz; 
misafi rlerimizi, mevsimsel değişen yaratıcı menülerimiz 
ile gastronomik bir yolculuğa çıkarıyoruz; yenilenen 
sergilerimiz ile sanatta bağ kurmalarına olanak sağlıyoruz. 

Ziyaretçi profi linizden de biraz bahseder misiniz?
Otelimiz; çi� ler için romantik bir deneyim, aileler için 
keyifl i bir tatil ve kurumsal şirketler ile küçük ve orta 
ölçekli gruplar için verimli bir iş ortamı sunuyor. Bu 
nedenle çok farklı kesimlerden misafi rimizi otelimizde 
ağırlama imkânı buluyoruz. Ayrıca, uluslararası toplantı 
grupları için tercih edilen bir destinasyon olmamız 
nedeniyle otelimizin iş seyahati amaçlı konuklar için de 
ideal bir seçenek olduğunu söyleyebilirim. 

Grand Hyatt İstanbul olarak, dünyanın her yerinden gelen 
misafi rlerimizin kendilerini rahat hissedebilmesi için 
çalışıyoruz ve otelde keyifl i vakit geçirebilmeleri için farklı 
seçenekler sunuyoruz.

Misafi r yelpazemizin geniş olmasının en önemli 
nedenlerinden birinin, farklı ihtiyaçlara ve tercihlere 
uygun oda seçeneklerimizin bulunması olduğunu 
söyleyebilirim. Örneğin; yalnız seyahat edenler için 
standart odalarımız yer alırken, büyük aileler için Boğaz ve 
şehir manzarası sunan geniş teraslı üç odalı apartman tarzı 
dairelerimiz mevcut. Bu sayede, çeşitli konuk gruplarına en 
uygun konaklama seçeneklerini sunabiliyoruz.  



İş insanı Yalçın Kaya Yılmaz’ın kızı 
Ayşe Yılmaz, Çırağan Sarayı’ndaki 
görkemli bir düğün töreniyle 
dünyaevine girdi.

Çırağan’da 
Görkemli 
Düğün

Beşiktaş Spor Kulübünün eski yöneticilerinden 
Yalçın Kaya Yılmaz ve cemiyet hayatının tanınmış 
simalarından Aylin Yılmaz’ın kızları Ayşe Yılmaz, 
GrainTürk CEO’su Onur İçcan ile nikâh masasına 
oturdu. Düğüne iş, cemiyet ve spor dünyasından 
seçkin isimler katıldı. Aileleri ve yakın dostlarıyla 
gece boyunca eğlenen genç çi� , anne ve babalarıyla 
mutluluk pozları verdi. 

düğün

MURAT-SABRİYE İÇCAN, AYȘE-ONUR İÇCAN, AYLİN-YALÇIN KAYA YILMAZ

AYȘE-ONUR İÇCAN
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Beșiktaș’ın eski 
yöneticilerinden 
Yalçın Kaya 
Yılmaz’ın kızı 
Ayșe Yılmaz, 
Çırağan 
Sarayı’ndaki 
görkemli 
bir törenle 
dünyaevine girdi.

REYHAN İPEKEL ZEYNEP YILMAZ, BÜLENT CİRİTCİ

HAKAN-YELDA TİFTİK ASLI GÜMÜȘELDİDA KAYMAZ

ALTIN MİMİR



düğün

EBRU ERBERDİ, TURGAY UZUNALPER-SEVGİ TUNGA

BESTE-MUSTAFA YURTTAȘ REVNA-YILDIRIM DEMİRÖRENSERDAR BİLGİLİ
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düğün

EBRU ERBERDİ, TURGAY UZUNALPER-SEVGİ TUNGA

BESTE-MUSTAFA YURTTAȘ REVNA-YILDIRIM DEMİRÖRENSERDAR BİLGİLİ

İș, spor ve 
cemiyet 
hayatının seçkin 
isimleri Ayșe 
Yılmaz ve Onur 
İçcan’ın düğün 
töreninde bir 
araya geldi. 

ENİS-NERGİS PEKUYSAL

ALPİN-HİKMET ALBAYRAKIȘIL-RÜȘTÜ REÇBER

HAKKI-FUNDA FİLİBELİ



röportaj

iddet ve travmalar konusundaki 
araştırmalarınıza odaklandığınızda, 
bireylerdeki bu tür deneyimlerin uzun 
vadeli psikolojik etkileri konusunda neler 
söyleyebilirsiniz?
İnsanlık tarihi seller, yangınlar, depremler gibi 
doğa olayları yanı sıra savaşlar, göçler gibi 

insan eliyle yaratılan birçok zorlayıcı ve travmatik olayla 
doludur. Halen büyük ve kalabalık şehirlerin yüksek 
uyaranlı, zorlayıcı ortamlarında birçok travmatik olay ile 
karşılaşmaya devam etmekteyiz. Her zorlayıcı olay, travma 
olarak kabul edilmemektedir. Zorlayıcı olaylar insanın 
gelişimine katkıda da bulunabilir. Travmatik olaylar ise 
genellikle ani gelişen, kişinin dayanma mekanizmalarını aşan 
şiddet, saldırı, deprem, trafi k kazası gibi, dehşete benzer 
duyguları yaşadığı olayları anlatmaktadır. Bu tip travmatik 
olaylar ruhsal savunma mekanizmalarımızı bozarak çeşitli 
psikolojik sorunlara yol açabilir. Bu etkiler, bireyin yaşadığı 
travmanın niteliği, süresi ve yoğunluğuna bağlı olarak 
değişiklik gösterebilir. Şiddet ve travmaların, insanlar 
üzerinde oluşturduğu etkilerin araştırılması uzun yıllara 
dayanır. Araştırmalar; bu tip olayların insan zihninde uzun 
süreli ya da kalıcı izler bırakarak zihinsel sağlığını bozabildiği 
ve çeşitli psikiyatrik bozukluklara neden olduğunu, ayrıca 
ilişkilerini, işlevselliğini ve genel yaşam kalitesini bozduğunu 
göstermektedir.  Şiddet ve travmatik olaylar sonrasında 

ortaya çıkan psikiyatrik bozukluklar; travma sonrası stres 
bozukluğu (TSSB), depresyon, anksiyete, obsesif kompulsif 
bozukluk gibi çeşitli psikiyatrik bozukluklardır.  

Travmatik olaylara maruz kalan bireylerde, travma 
sonrası stres bozukluğu gibi psikolojik durumların 
nasıl geliştiğini anlamak için hangi faktörler üzerine 
odaklanıyorsunuz?
Travma sonrası stres bozukluğu (TSSB); travma yaratan 
olaylardan sonra ortaya çıkan, kişide, yaşadığı bu olayı gün 
içinde korkulu şekilde tekrar tekrar hatırlamalar (fl ashback), 
aşırı uyarılma, travmayı hatırlatan uyaranlardan kaçınma 
davranışı ile seyreden, kişinin işlevselliğini ileri derecede 
bozan, ortaya çıktığında kronikleşme eğilimi gösteren 
bir bozukluktur. Bu belirtiler, kişinin günlük yaşamını 
olumsuz yönde etkileyebilir ve işlevselliğini azaltabilir. 
TSSB çoğunlukla tek başına görülmez. Bu bozukluğa 
sıklıkla diğer anksiyete bozuklukları, depresyon, alkol ve 
madde kullanımları da eşlik edebilir. Bu bozuklukların nasıl 
geliştiğini anlamak için, olayın ortaya çıkma sürecindeki 
bazı değişkenlere odaklanıyoruz. Bu değişkenler travmanın 
türü, şiddeti ve süresi yanı sıra travmaya uğrayan kişinin 
kişisel özellikleri, sosyal destek sistemleri; travma sırası 
ve sonrasındaki sürede başa çıkma mekanizmalarını 
içermektedir. İnsanların yarısı, hayatları boyunca en az 
bir tane şiddetli bir travmatik olayla karşılaşmaktadır. 

Ş

Prof. Dr. Levent Sütçigil, şiddet ve
travma değerlendirmesi yaparak 

mağdurların topluma kazandırılmaları 
konusuna değiniyor.

Prof. Dr.
Levent Sütçigil 

Şiddet ve Travma
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Şiddet ve Travma

Dolayısıyla travma sonrası ortaya çıkan bozukluklar sık 
rastlanan bozukluklardır. Bunun ortaya çıkmasındaki en 
önemli faktör, travmanın türüdür. Özellikle savaş ve cinsel 
içerikli saldırılar olmak üzere doğal afetler, kişideki TSSB 
riskini artırabilir. Ayrıca, travmanın süresi de önemlidir. Uzun 
süreli veya tekrarlayan travmalar genellikle daha yüksek 
bir TSSB riskiyle ilişkilendirilir. Örneğin; ev içi şiddet gibi 
durumlar özellikle çocukların ruhsal gelişimini bozarak ağır 
sonuçlara neden olabilmektedir. Ev içi şiddete sadece tanık 
olmak bile çocukların yetişkinlik dönemlerindeki ilişkilerini, 
öz saygılarını ve genel psikolojik sağlıklarını etkileyebilir.

Kişisel özellikler de travma sonrası ortaya çıkan 
bozuklukların sıklık ve şiddetini etkileyebilir. Geçmiş 
yaşantısında şiddetin olduğu bir evde büyüme, kişisel bazı 
özellikler; travma sonrası ortaya çıkan ruhsal durumla başa 
çıkma yeteneğini etkileyebilir. Travmatik olay sırasındaki 
sosyal destek ve yardım da yine olayın olumsuz etkisini 
azaltabilir. Sonuç olarak, travmatik olaylara maruz kalan 
bireylerde ortaya çıkan bozuklukların gelişimini anlamak için 
travmanın niteliği, bireyin kişisel özellikleri, sosyal destek 
sistemleri ve başa çıkma mekanizmaları gibi faktörlere 
dikkat etmek önemlidir. Bu faktörlerin tümü, travma sonrası 
iyileşme sürecinde ve tedavi yaklaşımlarının belirlenmesinde 
göz önünde bulundurulmalıdır.

Şiddet ve travmaların kültürel bağlamda nasıl 
değerlendirildiği konusunda görüşlerinizi paylaşabilir 
misiniz? 
Travmaların kültürel bağlamda nasıl değerlendirildiği 
konusu, çok katmanlı bir konu. Bu toplumun şiddeti 
nasıl tanımladığı, travmayı ele alışı kültürel normlardan 
etkilenebilir; ancak, travmatik olayların insanlarda ortaya 
çıkardığı bozukluk, kültürel bağlamdan bağımsızdır. Bir 
trafi k kazası ya da cinsel içerikli saldırı, farklı kültürlerde 
de olsa aynı şekilde psikolojiyi bozucu etkiyi ortaya 
çıkartacaktır. Bu konuda psikoloji ve biyolojik değişim, 
kültürden etkilenmez. Kültürün etkisi; burada, olay sonrası 
desteğin ortaya çıkıp çıkmamasında ya da travmatik olayın 
gizlenmesi ya da konuşulabilir olmasında yer alabilir. 
Birçok toplumda özellikle ev içi ya da cinsel içerikli saldırı 
ayıplanacağı, konuşursa etiketleneceği ya da yardım 
aradığında şiddetin dozunun daha fazla artacağı korkusu 
ile gizlenebilmektedir. Ayrıca bu tip bir toplumdaki 
mağdur, yardımı nasıl isteyeceğini bilmiyor olabilir. Oysa 
travmanın psikolojik tedavilerinde biliyoruz ki travmatik 
olayların etkisi, o olay hakkında konuşularak azalmaktadır. 
Hatta birçok psikolojik tedavi doğrudan travma anısını 
anlattırarak iyileşme sağlamaktadır. Kültürel etki açısından 
baktığımızda, şiddet içeren görüntülerin olduğu haberlerin ya 
da dizilerin televizyonlarda gösterilmesi, şiddetin toplumda 
normalleşmesine ya da sıklığının artmasına neden olabilir. 
Yine erkek egemen kültürel normlar ev içi şiddeti artırabilir, 
normalleşmesine neden olarak mağdurun, etrafından yardım 
almasını zorlaştırabilir. 

Toplumda şiddetle mücadelede ve travmatik 
deneyimlerle baş etmede eğitim ve farkındalık 
kampanyalarının rolü nedir?
Eğitim ve farkındalık kampanyaları, şiddetle mücadele ve 
travma iyileşmesinde kritik bir rol oynar. Bu kampanyalar, 
şiddetin altında yatan sebepleri ve önleme yollarını 

anlamada, toplumsal duyarlılığı artırmada ve travmatik 
olaylarla başa çıkmada önemlidir. Bu faaliyetler, şiddetin 
sosyal, kültürel ve psikolojik kökenlerini vurgulayarak 
toplumu bilgilendirir ve daha hassas hale getirir. Ayrıca, 
şiddetin yaygınlığını ve zararlarını ortaya koyarak, toplumsal 
farkındalığı güçlendirir ve önleyici adımların atılmasını 
sağlar. Eğitim ve farkındalık, şiddet mağdurlarına ve topluma, 
travma sonrası süreçlerde daha etkin mücadele etme bilgisi 
sunar ve psikososyal destek erişimini genişletir. Ayrıca, 
toplumu şiddete karşı aktif bir tutum sergilemeye ve birlikte 
hareket etmeye teşvik eder. Sonuç olarak; bu kampanyalar 
toplumun, şiddetin kökenlerini anlamasını, önleyici önlemler 
almasını ve mağdurlara destek olmasını sağlar. Toplumsal 
değişim yönünde önemli bir adım olan, şiddete karşı aktif bir 
duruş sergilemeyi teşvik eder.

Şiddet mağdurlarının topluma yeniden entegrasyonu 
ve normal yaşamlarına dönüşleri için hangi destek 
sistemlerinin etkili olduğunu düşünüyorsunuz?
Şiddet mağdurlarının toplumsal hayata yeniden 
kazandırılması ve eski yaşantılarına dönmeleri için etkili 
bulunan destek sistemleri, geniş bir yelpazede hizmet sunar. 
Bu hizmetler arasında psikolojik yardım, mesleki yeniden 
eğitim, yasal danışmanlık, eğitim fırsatları ve iş bulma 
programları yer alır. Bu desteklerin amacı; mağdurların 
iyileşme yolculuklarında yanlarında olmak ve sosyal hayata 
adaptasyonlarını kolaylaştırmaktır. 

Öncelikle, psikolojik destek servisleri, mağdurların ruhsal 
ve duygusal ihtiyaçlarını gidermede hayati önem taşır. 
Terapi seansları, danışmanlık hizmetleri ve destek grupları 
sayesinde bireyler yaşadıkları travmaları işleyebilir ve 
duygusal olarak iyileşebilirler. Bu tür destekler, mağdurlara 
kendi duygularını güvenli bir çevrede paylaşma imkânı verir 
ve travma sonrası stresle mücadelelerine yardımcı olur. 
Mesleki yeniden eğitim servisleri, bireylerin iş dünyasına 
entegrasyonunu destekleyerek önemli bir işlev görür. Bu 
hizmetler, iş becerilerinin geliştirilmesine ve iş bulma 
şansının artırılmasına yardımcı olur. Mesleki eğitim kursları 
ve iş yerinde destek gibi programlar, bireylerin öz güvenlerini 
yeniden kazanmalarına ve ekonomik bağımsızlıklarını 
sağlamalarına olanak tanır. Yasal destek, mağdurların 
topluma entegrasyonu sürecinde kritik bir rol oynar. 
Avukatlar ve hukuk danışmanları, mağdurlara yasal hakları 
hakkında bilgi verir, koruyucu tedbirlerin alınmasında 
yardımcı olur ve mahkeme süreçlerinde destekler. Bu destek, 
mağdurların güvende hissetmelerini sağlar ve adalete katkıda 
bulunur. Eğitim ve iş bulma programları, mağdurların sosyal 
entegrasyonuna katkıda bulunur. Bu programlar, eğitim 
ve mesleki beceriler edinme fırsatı sunarak, bireylerin iş 
bulmalarına yardımcı olur. Bu fırsatlar, ekonomik bağımsızlık 
kazanmalarını ve toplum içinde aktif roller üstlenmelerini 
teşvik eder. Sonuç olarak, şiddet mağdurlarının topluma 
yeniden entegrasyonu ve normal yaşantılarına dönüşleri için 
sunulan destek sistemleri; onların iyileşme süreçlerinde ve 
sosyal hayata adaptasyonlarında büyük bir öneme sahiptir. 
Psikolojik yardım, mesleki yeniden eğitim, yasal danışmanlık 
ve iş bulma programları gibi çeşitli hizmetler, mağdurların 
hayatlarını yeniden kurmalarına ve güçlenmelerine yardımcı 
olur. Bu desteklerin sağlanması, mağdurların topluma 
başarılı bir şekilde entegre olmalarını ve sağlıklı bir yaşam 
sürdürmelerini mümkün kılar.  
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Kişinin dişil ve eril enerjisi dengelendiğinde psikolojik anlamda
huzurlu, sağlıklı, uyumlu ve mutlu bir duruma geleceğini belirten
Yazar ve Uzm. Psikolog Esra Ezmeci, kadınların dişil enerjilerini

nasıl yükseltebileceğini MAG Okurlarıyla paylaşıyor.

Esra Ezmeci
Kadının Enerjisini Yükseltmek  



Hürrem afro yağı, yasemin yağıyla 
birlikte karıștırılıp boyna, göbek deliği 

etrafına ve kasıklara sürüldüğünde 
afrodizyak özelliği ile birlikte çok yüksek 

dișilik ve çekicilik sağlar. 

adının enerjisinin yüksek olması, sevgi ve şe� at 
gibi duyguları da yoğun olarak yaşamasına neden 
olur. Dişil ve eril enerji dengesi sağlandığında kişi 
psikolojik anlamda daha huzurlu, sağlıklı, uyumlu 
ve mutlu bir duruma gelecektir. Eril ve dişil enerji 

dengelendiğinde kadın, fi ziksel özelliklerinden çok şe� atli, 
hoşgörülü, sevgi dolu yanıyla doğal bir enerji yayarak cazibe 
kazanır. 

Kadının enerjisini yükseltecek en önemli yöntemlerden biri 
de tuzlu su yöntemidir. Bir litre suya iki çorba kaşığı tuz atılıp 
karıştırılır. Banyo yaptıktan sonra da sağ tarafınızdan sola 
doğru bu suyu dökmeniz gerekir. Bu, dişil enerjinizi arttıracak 
bir yöntemdir. Özellikle günümüzde çok fazla elektrik 
enerjisinin içindeyiz. Bu da dişil enerjiyi düşürür. O yüzden 
topraklama yapmak, yani tuzlu suya temas etmek, dişil enerji 
açısından çok önemlidir.  

Dişilik, hormonlarla alakalı da bir durumdur. Östrojen 
hormonunun yüksek olduğu kadınlar vardır. Dikkat çeken 
farklı bir auraya sahiptirler. Dişi kadınlar iz bırakırlar ve asla 
unutulamazlar. Kadının özü dişiliktir ve kadın kendi özünü 
taşıyabildiğinde daha çekici hale gelir. 

Kadının enerjisini düşüren durumlardan biri de ilişki daha 
ilerlemeden, kadının tüm cinsel hünerlerini partnerine 
göstermesidir. Bu şekilde, partnerde iz bırakacağınızı 
düşünmek yanlıştır. Bu durum partnerinizde “Demek 
ki daha önce de bu gibi deneyimler yaşamış.” inancı 
oluşturur. Erkeklerde yüksek oranda var olan testosteron 
hormonu; sahip çıkmak, ona özel olmasını istemek gibi 
bir duygu yarattığı için daha ilk zamanlarda cinsellikte 
gösterdiğiniz uzmanlık hem değerinizi hem de dişil enerjinizi 
zedeleyecektir. 

Dişi kadın; öz güvenlidir. İçe kapanık, çekimser değildir. 
Dik duruşu vardır. Dik duruşun verdiği dişil mesajlar vardır. 
Sırt dikleşir, omuz şekliniz açığa çıkar, göğüsler dikleşir, 
kalça daha çıkık durur. Yani aslında kadınsal bir duruşu 
yansıtırsınız. Dişiliği en çok hissettiren şey, ulaşılmazlıktır. 
Yansıttığı zarafetinin altında ulaşılmazlığı taşır. Dişilik; 
kişinin kokusunda da gizlidir. Bugün tarihte sultanlar bile 
padişahlarda kokularıyla iz bırakmıştır.  

Dişiliği arttıran kokulardan biri olarak; Hürrem afro yağı, 
yasemin yağıyla birlikte karıştırılıp boyna, göbek deliği 
etrafına ve kasıklara sürüldüğünde afrodizyak özelliği ile 
birlikte çok yüksek dişilik ve çekicilik sağlar. 

Gülmek, mutlu olmak, dişiliği arttırır, çünkü güldüğünüzde 
serotonin ve dopamin hormonu salgılanır. Vücudumuzda 
ürettiğimiz tüm hormonların enerjisi de dışarıdan 
hissedilmektedir. Bundan ötürü güne hep gülerek başlayın. 
Gülmek sizin için zorsa da gülmek için egzersizler yapın. 
Aklınızda geldikçe sık sık gülümseyin. 

Dişilikte bir diğer önemli durum da beslenmedir. Öncelikle 
dişiliğin artması için bir kadının günde iki buçuk ila üç litre 
arası su içmesi gerekmektedir. Özellikle suyu alkali hale 
getirmek -içine limon veya karbonat damlatmak- hücrelerinizi 
besleyerek cildinizi parlatır, temizler ve dişilik enerjisini 
arttırır. 

K
Kadının enerjisini yükseltmenin en önemli formüllerinden biri 
de iletişim şeklidir. Özellikle konuşurken “s” harfl erini baskın 
şekilde konuşmak kadınsılığı arttırır ve karşıdakinin zihninde iz 
bırakmayı kolaylaştırır. Özellikle “s”nin yoğun olduğu cümleleri 
kurmak örneğin; “Seni çok seviyorum”, “Sen benim için 
özelsin” gibi cümleler kullandığınızda, bu gibi cümlelerle hem 
enerjinizi arttırır hem de bu anıların karşınızdaki insanın aklına 
kazınmasına destek olursunuz. 

Giyim şekli de kadının enerjisini yükseltmede en önemli 
kavramlardan biridir. Çok açık giyinmek ve kendinizle ilgili hiç 
gizem bırakmamak, kadının dişiliğini azaltan bir durumdur. 
Erkekler en çok gizemden hoşlanırlar. Aşırı açık bir şekilde 
giyinmek gizemi azaltır. Dişil enerjiyi azaltan bir diğer özellik 
ise kendini çok anlatmaktır. Çok konuşmak, kendini çok 
fazla ifade etmeye çalışmak dişiliği azaltır.  Dişiliği arttıran 
şey, kısa mesajlar verip geri çekilmektir. Kendinizle ilgili her 
özeli paylaşmamak ve kendinizle ilgili merak edilecek alanlar 
bırakmak dişil enerjiyi arttırır. İletişim şeklinizde gizemi öyle 
bir şekilde yansıtın ki karşınızdaki kişinin zihninde hep “Acaba 
benden vazgeçer mi?” korkusu olsun. “Acaba şu an neden sessiz 
kaldı, küstü mü, kırdım mı, telefonuma neden geç cevap verdi?” 
gibi hisleri yaşatmalısınız. Elbette bu, nedensiz yapılan tavırlar 
gibi olmamalı, sadece gizemi korumak için olmalıdır. 

Dişilik aynı zamanda eğlenceli olmaktır. Örneğin; dans etmek, 
kadının dişil enerjisini arttırır, çünkü dans ederken dişilik 
özellikleri ön plana çıkmaktadır. 

Her şeyi bilmek her şey hakkında bilgi ve fi kir sahibi olduğunu 
yansıtmak dişil enerjiyi azaltan bir özelliktir. Bir şeyleri 
yapamayın ki karşınızdaki insan sizi koruma içgüdüsünü 
hissetsin. 

Dişilik aslında safl ıktır. Özünüzdeki safl ığı hep koruyun. Dişi 
bulunan kadınlar genellikle safl ıkla özdeşleştirilmiştir. Örneğin; 
Hürrem Sultan her ne kadar entrikalarla ve gücüyle anılsa 
da Kanuni Sultan Süleyman’ın yanında aslında çok saf ve 
masumdur. 

Aura yükseltme uygulamalarından biri de; yasemin yağını, 
göğüs bölgenizin üzerine, iyi hissettiğiniz bir anıyı düşünerek 
minik vuruşlarla sürmek.. Dişiliği yükseltmek için de gül 
yağını kulak arkanıza sürebilirsiniz. Dişil enerjinizi arttırarak 
hayatınızdaki bazı iyileşmelere tanık olmaya başlayabilirsiniz. 
Bunun için hayatınızın yoğun temposuna ara verip içinizdeki 
dişil enerjiyi dengeleyin.  



Türk edebiyatının ünlü isimlerinden 
Özdemir Asaf’ın yüzüncü yaşı, farklı 
disiplinlerden sanatçıların yer aldığı 
bir sergiyle kutlandı.

Asaf’ın 
100. Yaşına 
Sergi

Maçka Sanat Galerisi’nde yer alan “Yalnızlık 
Paylaşılmaz” isimli grup sergisinde Özdemir Asaf’ın 
yalnızlığa bakışını, onun şiirinden hareketle yorumlayan 
fotoğraf, seramik, resim, heykel, tekstil, cam ve video 
gibi farklı disiplinlerden sanatçıların yapıtları yer aldı. 
Didem Çapa ev sahipliği ve küratörlüğünde gerçekleşen 
sergiyi ünlü sanatçılar ve sanatseverler ziyaret etti. 
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